



# မြောက်

## ညီညွတ်ရေးဖြင့် ဘုံရည်မှန်းချက်ဆီ

ယခုအချိန်အခါသည် ပြည်ထောင်စုဖွား တိုင်းရင်းသားအားလုံးအနေဖြင့် အတိတ်သမိုင်းက အဖြစ်အပျက်အတွေ့အကြုံများကို သင်ခန်းစာယူ၍ ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ အကြွင်းမဲ့ချုပ်ငြိမ်းကာ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် စစ်မှန်သောငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမည့် အချိန်အခါဖြစ်သည်။ ညီရင်းအစ်ကိုမောင်နှမအရင်းစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ညီညီညွတ်ညွတ် ဝိုင်းဝန်းအကောင်အထည်ဖော်ရမည့် အချိန်အခါကောင်းဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာပေါ်တွင် နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော်ကြာအောင် ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားနေသောနိုင်ငံမှာ မြန်မာနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတည်း ရှိမည်ထင်သည်။ ကာလရှည်ကြာဖြစ်ပွားနေသည့် အဆိုးသံသရာကြောင့် မည်မျှထိခိုက်နစ်နာသည်ကို လူတိုင်းသိနိုင်သည်။ သာယာလှပပြီး သယံဇာတပေါကြွယ်ဝသည့် ပြည်နယ်အချို့တွင် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ မချုပ်ငြိမ်းသေးသောကြောင့် သဘာဝအလှအပများကို အပြည့်အဝမခံစားကြရ။ ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးမှုကိုလည်း ထိထိရောက်ရောက် အသုံးမချရဖြစ်နေကြရသည်။

ပြည်နယ်များဖွံ့ဖြိုးမှုသာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး ဖွံ့ဖြိုးမှုကို အပြည့်အဝရရှိနိုင်မည်။ ဖွံ့ဖြိုးရေးကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုရှိမှသာ ထိရောက်အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်။ ယခုအချိန်အထိ နယ်မြေအချို့တွင် အေးချမ်းလုံခြုံစိတ်ချမှုကို အပြည့်အဝမရနိုင်သေးချေ။ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများမှာ စစ်ဘေးရှောင်ဘဝဖြင့် တိမ်းရှောင်နေရဆဲဖြစ်သောကြောင့် ပြည်သူများ၏ ဆင်းရဲဒုက္ခများနှင့် နိုင်ငံတကာ၏ အထင်အမြင်သေးခံရနိုင်သည့် အဖြစ်များအတွက် အားလုံးတွင် တာဝန်ရှိပါသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး နှစ်ပေါင်းရှည်ကြာ မျှော်လင့်တောင့်တလျက်ရှိသည့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၏ အရင်းခံအကြောင်း တရားဖြစ်သည့် နိုင်ငံရေးပြဿနာကို နိုင်ငံရေးနည်းလမ်းဖြင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဖြေရှင်းနိုင်ရန်၊ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများ လက်ခံနိုင်မည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်နိုင်ရန်တို့ကို မျှော်မှန်း၍ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - (၂၁) ရာစုပင်လုံ အစည်းအဝေးများ ကျင်းပခဲ့ရာ စတုတ္ထအစည်းအဝေးအထိ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးအစည်းအဝေးများမှ ဘုံသဘောတူညီချက်များစွာ ရရှိပြီးဖြစ်သည့်အပြင် ၂၀၂၀ အလွန်ကာလများတွင် ဆက်လက်လျှောက်လှမ်းရမည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးဆိုင်ရာ အဆင့်လိုက်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် အဆင့်လိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများကိုလည်း သဘောတူညီမှုများ ရရှိထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဓိကမှာ တိုင်းရင်းသားအားလုံး အမြင်ရှင်းရှင်း စိတ်ကြည်ကြည်လင်လင်ဖြင့် ငါတို့၏ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအားလုံး၏အရေး၊ ငါတို့၏ မျိုးဆက်သစ်များ၏ အရေး၊ ငါတို့၏ ပြည်ထောင်စုကြီးအရေးတို့အတွက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်သစ်အဖြစ် တည်ဆောက်ရာတွင် အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မည်ဟူသည့် ခံယူချက်ရှိဖို့လိုပါသည်။

ယနေ့အချိန်အခါတွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်သည် ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးလမ်းကြောင်းပေါ်တွင် ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ပါသည်။ ထွန်းသစ်စဒီမိုကရေစီ ရင့်ကျက်ခိုင်မာလာရေးနှင့် ရေရှည်တည်တံ့ရေးအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် အလွန်အရေးကြီးပါသည် ဟု နိုင်ငံတော်သမ္မတက (၇၃)နှစ်မြောက် ကချင်ပြည်နယ်နေ့သို့ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာတွင် အသိပေးထားသည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး၊ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို အဓိကဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်များအဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး အားစိုက်ဆောင်ရွက်နေပါသည်။

မငြိမ်းချမ်းခြင်း၏ဆိုးရွားမှုများကို ခံစားနေကြရသော တိုင်းရင်းသားပြည်သူများသည် ယခုအချိန်အခါတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးကို အလွန်တောင့်တလျက်ရှိပြီး ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို အမြန်ဆုံးရရှိလာလိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ထားသည်။ အလွန်သာယာလှပသည့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်တွင် အားလုံးငြိမ်းချမ်းစွာခံစားရရေးနှင့် ပေါများကြွယ်ဝသည့် သဘာဝသယံဇာတများကို ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ အကျိုးခံစားခွင့် အပြည့်အဝရရှိရေးအတွက် ဆောင်ကြဉ်းပေးလိုပါလျှင် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ အမြန်ဆုံးထာဝရရပ်ဆိုင်းအောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ညီညွတ်ရေးဖြင့်သာ ဘုံရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်သို့ ရောက်ရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ဘုံရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံတော်သစ်သို့ လျှောက်လှမ်းရာတွင် ပြည်ထောင်စုကြီးအတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမအားလုံး ခိုင်မာသည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်၊ စစ်မှန်သည့် တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်ဓာတ်တို့ဖြင့် သွေးစည်းညီညွတ်စွာ လက်တွဲ၍ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်း။ ။

# ၂၀၂၁ ခုနှစ် (၇၄)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ “(၂၁) ရာစုပင်လုံ” မှသည် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်သည်အထိ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၂) တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး။
- (၃) ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနှင့် လျော်ညီသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတစ်ရပ်ပေါ်ပေါက်ရေး။
- (၄) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ကို တိုင်းရင်းသားအားလုံး ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၅) အရည်အချင်းမြင့်မား၍ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ခိုင်မာသော မျိုးဆက်သစ်များ ပြုစုပျိုးထောင်ရေး။



ဗဟန်းမြို့နယ် ရေတာရှည်ရပ်ကွက် မူလကမ္ဘာအေးလေးစေတီတော် ဘက်စုံပြုပြင်ရေးအတွက် ကြီးငါးကြီးဆုတောင်းပြည့်ဘုရားနှင့် မူလကမ္ဘာအေးလေးစေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့သို့ အလှူငွေပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် နံနက်က ယင်းစေတီတော်တန်ဆောင်းတွင် ပြုလုပ်ရာ မိဘများအား အမှူးထား၍ ဦးအောင်မိုးကျော်-ဒေါ်မာမာထွန်း၊ သားသမီးများ ဖြစ်ကြသော မမြပွင့်ဖြူ၊ မောင်ကျော်ထက်၊ ကိုတင်အောင်လွင်နှင့် ဝန်ထမ်းများက စုပေါင်း၍ အလှူငွေကျပ် ၈၂၁၁၃၀၀ ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သာသနာရေးမှူးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးထွန်းမြင့်ဦးထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းစဉ်။ သျှင်သူသျှင်

## ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၆-၁-၂၀၂၁)

ကုမ္ပဏီအမည်	အစဉ်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရယ်ယာစောင်ရေ	ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
MCB	၈,၂၀၀	၈,၂၀၀	၀	၀
FPB	၂၂,၀၀၀	၂၂,၀၀၀	၆၇	၁,၄၇၄,၀၀၀
FMI	၉,၇၀၀	၉,၇၀၀	၄၇၅	၄,၆၀၇,၅၀၀
MTSH	၃,၉၀၀	၃,၉၀၀	၇,၂၉၉	၂၈,၄၆၆,၁၀၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

## ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆		ရန်ကုန် (ရွှေဈေး) ၁၃၂၀၀၀		မန္တလေး (ရွှေဈေး) ၁၃၂၀၀၀	
စက်သုံးဆီအမျိုးအစား	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	
(က) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၆၇၀/၇၁၀ ကျပ်	၇၁၀/၇၂၀ ကျပ်	(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၃၃၂.၀
(ခ) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၆၆၀/၆၉၅ ကျပ်	၆၉၅/၇၀၅ ကျပ်	(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို =	၁၆၁၆.၉
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၅	တစ်လီတာ ၇၅၀/၇၇၀ ကျပ်	၈၁၅/၈၃၀ ကျပ်	(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် =	၂၀၅.၈၀
(ဃ) အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ ၆၅၅/၆၅၅ ကျပ်	၆၉၀/၆၉၅ ကျပ်	(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် =	၄၄-၄၂၂
ရန်ကုန် လက်ကားဈေး			(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် =	၃၂၉.၀၅
ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၅၈၀/၅၉၀ ကျပ်		(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး =	၁၈.၂၃၈
အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၅၉၀/၆၀၀ ကျပ်		(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၀၂၄.၈
အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ ၅၇၅/၅၈၀ ကျပ်		(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၀၀၃.၀
			(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း =	၁၂၈၃.၆
			(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် =	၁၂၀.၄၉

(မြန်မာနိုင်ငံ စက်သုံးဆီအသင်း)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

# ပြည်သူ့သမ္မတ အစိက

**ဒု ရှေ့ဖွဲ့မှ**  
 သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်း၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးထွန်းအံ့၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ဦးလွင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ တက်ရောက်ကြပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ တို့မှ ဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဗိသုကာကောင်စီတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အကြံပေးအဖွဲ့ နှင့် ပညာရှင်အဖွဲ့တို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ဗီဒီယိုကုန်ဖရင့် စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြသည်။

**ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင်ဒေသတစ်ခု**  
 ရှေးဦးစွာ ဒုတိယသမ္မတက အမှာစကားပြောကြားရာ တွင် ပုဂံယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဒေသသည် လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်းထောင်ကျော်က တည်ရှိခဲ့သည့် ရှေးဟောင်းဘုရား စေတီပုထိုးများနှင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများကို တစ်နေရာတည်းတွင် တစုတဝေးတည်း တွေ့ရပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ အဖိုးမဖြတ်နိုင်သည့် ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် ဒေသတစ်ခုဖြစ်သကဲ့သို့ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင်ဒေသတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာတစ်မျိုးသားလုံး၏ အဖိုးမဖြတ်နိုင်သည့် ပုဂံ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဒေသ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၄ ရက် တွင် လှုပ်ခတ်ခဲ့သည့် ငလျင်ကြောင့် ရှေးဟောင်းဘုရား၊ စေတီပုထိုးများနှင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများအနက် ၃၈၉ ဆူ ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများကို ရှေးမူလက်ရာမပျက်၊ စနစ်တကျပြုပြင်ရန်နှင့် ရေရှည်ကြံ့ခိုင်စေရေးအတွက် ပါဝင်သည့်စည်းစဉ်းစာချုပ်ပြုပြင် နိုင်ရေးအတွက် “ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် ပုဂံ-ညောင်ဦးဒေသရှိ ရှေးဟောင်းဘုရား၊ စေတီပုထိုးများနှင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးကော်မတီ” ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ဦးစီးကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကဏ္ဍအလိုက် ဟန်ချက်ညီညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းကော်မတီ နှစ်ခုနှင့် ဆက်သွယ်၍ ငါးခုတို့ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့်အပြင် အကြံပေးအဖွဲ့၊ ပညာရှင်အဖွဲ့နှင့် နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကော်မတီများကဲ့သို့သော အခြားလိုအပ်သည့်အဖွဲ့များကို ထပ်မံဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး လုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း။

### အတည်ပြုချက်ရယူ

ယခု အစည်းအဝေးသည် ဦးစီးကော်မတီ၏ ပဉ္စမ အကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခင် အစည်းအဝေးများတွင် ဆုံးဖြတ်ချက် စုစုပေါင်း ၄၂ ချက် ချမှတ်ခဲ့သည့်အနက် ဆောင်ရွက်ပြီး ၃၉ ချက်နှင့် ဆောင်ရွက်ဆဲ သုံးချက်ရှိပါကြောင်း၊ ဆောင်ရွက်ဆဲ သုံးချက်မှာ လိုအပ်သည့်အဖွဲ့အစည်းများ ဖွဲ့စည်းရန်နှင့် ရေရှည်သင်တန်း ကိစ္စရပ်များဖြစ်ပြီး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ယနေ့ ကျင်းပပြုလုပ်သည့်အစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးအတည်ပြုချက် ရယူဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် ရှေးဟောင်းဘုရား၊ စေတီပုထိုး ၃၈၉ ဆူကို ပြန်လည် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေးအတွက် UNESCO အဖွဲ့အစည်းအပါအဝင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရှေးဟောင်းသုတေသနဆိုင်ရာပညာရှင်များ၊ ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဗိသုကာကောင်စီနှင့် နည်းပညာတက္ကသိုလ်များ စသည့် ပညာရှင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုအရ လျာထားရေးဆွဲထားခဲ့သည့် စီမံချက်အတိုင်း လေးနှစ်အတွင်း ဦးစားပေးအလိုက် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရမည့် ဘုရား၊ စေတီပုထိုး ၃၈၉ ဆူရှိပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ၃၈၉ ဆူအနက် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းပြီး ၃၈၈ ဆူနှင့် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းဆဲ တစ်ဆူ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းဆဲ တစ်ဆူမှာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံအစိုးရ၏ အကူအညီဖြင့် ကိုးနှစ်ကြာ ရေရှည် အသေးစိတ်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် စီမံကိန်းရေးဆွဲဆောင်ရွက်နေသည့် သဗ္ဗညုဘုရားကြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် ဘုရား၊ စေတီပုထိုး ၃၈၉ ဆူကို သတ်မှတ်ထားသည့် လေးနှစ်တာကာလအတွင်း ရာနှုန်းပြည့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးခဲ့ပြီဟု ဆိုရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် စီမံကိန်းဆောင်ရွက် နေသည့် လေးနှစ်တာကာလအတွင်း နောက်ထပ်ဘုရား ၁၁၀ ကိုလည်း ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရန် လိုအပ်နေသည်ကို စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ဘုရားများကိုလည်း တစ်ဆက်တစ်စပ် တည်း ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် စုစုပေါင်း ၄၉၉ ဆူကို လေးနှစ်တာကာလအတွင်း ပြုပြင်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် ရှေးဟောင်းဘုရား၊

စေတီပုထိုးများနှင့် သာသနိက အဆောက်အအုံများ ပြန်လည် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေးအတွက် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ သဒ္ဓါတရားထက်သန်စွာဖြင့် လှူဒါန်းကြသည့် အလှူငွေများကို လက်ခံရရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ ရရှိခဲ့သည့် အလှူငွေများဖြင့် ငလျင်ဒဏ်သင့် ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများကို ပြုပြင်ရာတွင် သတ်မှတ်ဖွဲ့စည်းထားသည့် ကော်မတီများ၏ စိစစ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် စနစ်တကျအကျိုးရှိရှိသုံးစွဲပြီး ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ယခုကာလသည် လေးနှစ်စီမံကိန်းပြီးစီးပြီဖြစ်သည့်အတွက် ပုဂံဒေသရှိ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကို နောင်ရေရှည် ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းစီမံခန့်ခွဲသွားနိုင်ရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ကျန်ရှိသည့် အလှူငွေများကိုလည်း အဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်း၍ စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲသုံးစွဲနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ငလျင်ဒဏ်သင့်ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများကို ပြန်လည် ပြုပြင်မွမ်းမံမှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင်ဒေသများနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိစေရန်နှင့် နေထိုင်ထပ်မံ ဖြစ်ပွားလာနိုင်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ၏ အခြေအနေများကိုပါ ထည့်သွင်းစဉ်းစားပြီး ရှေးမူလက်ရာမပျက် ရေရှည်ကြံ့ခိုင်စေရန်အတွက် အားလုံး ဆက်လက်ပါဝင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုဆိုင်ရာ ရှုထောင့်မှ လည်း ရှုမြင်ရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ ပုဂံဒေသသည် ကမ္ဘာ့အမွေ

## ပုဂံသည် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် စာရင်းဝင်ဒေသ တစ်ခုဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် UNESCO မှ ပညာရှင်များ၊ နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီ၏ အကြံပြုချက်များ၊ ဆွေးနွေးချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်

အနှစ်စာရင်းဝင်ဖြစ်လာပြီဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်နေသည့် “နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီ” ၏ အကြံပြုချက်များအရ နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ စနစ်တကျ ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းသွားကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

### ဆက်လက်ကူညီ

ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် ရှေးဟောင်းဘုရား၊ စေတီပုထိုးများနှင့် သာသနိက အဆောက်အအုံများ ရှေးမူလက်ရာမပျက် ရေရှည်တည်တံ့ရေးအတွက် ပြန်လည်ပြုပြင်မွမ်းမံခြင်းလုပ်ငန်းများအားလုံး အောင်မြင်ပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့ကြသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ပညာရှင်များ၊ ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဒေသခံများနှင့် ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းများအားလုံးကို နိုင်ငံတော်အစိုးရကိုယ်စား မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုပါကြောင်း နှင့် အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ပုဂံယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဒေသ၏ ရှေးဟောင်းသာသနိကအဆောက်အအုံများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရာတွင်သာမက ပုဂံယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဒေသကြီး၏ လိုအပ်သည်များကို ဆက်လက်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားကြစေလိုပါကြောင်း။

အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအနေဖြင့် မိမိတို့ကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်အစီအမံများနှင့် လိုအပ်သည့် အကြံပြုချက်များကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းဆွေးနွေးပေးကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဦးစီးကော်မတီအတွင်းရေးမှူး၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုက ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် စေတီပုထိုးများကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ UNESCO အဖွဲ့၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပပညာရှင်များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များ ပူးပေါင်း၍ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေ COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသည့်

ကာလအတွင်း ပုဂံယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေတွင် ရှေးဟောင်း အမွေအနှစ်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေ၊ လုံခြုံရေးတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေနှင့် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့ရသည့် ရှေးဟောင်းဘုရား၊ စေတီပုထိုးများနှင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့မှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ်လအတွင်း လှုပ်ခဲ့သည့် ငလျင်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် ရှေးဟောင်းဘုရား၊ စေတီပုထိုးများနှင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများအား ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့သည့်အခြေအနေများကို Video Clip ဖြင့် ပြသသည်။

### ရှင်းလင်းတင်ပြ

ထို့နောက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်က ကမ္ဘာတစ်ဝန်း COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသည့်ကာလဖြစ်သောကြောင့် ပုဂံဒေသအတွင်း ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွား လုပ်ငန်းများ ရပ်တန့်ခဲ့သည့်အခြေအနေ၊ ပြည်တွင်းခရီးသွားလာမှု ပြန်လည်ဖြင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် စီမံဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေနှင့် ပုဂံဒေသကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စံချိန် စံညွှန်းများနှင့်အညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် စီမံဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးထွန်းအံ့က ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် ပုဂံ-ညောင်ဦးဒေသရှိ ရှေးဟောင်းဘုရား၊ စေတီပုထိုးများနှင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးကော်မတီ၏ ယခင်အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများနှင့် ဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ဦးလွင်က ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ပုဂံဒေသသို့ ငလျင်လှုပ်ခတ်ခဲ့မှုကြောင့် ရှေးဟောင်းဘုရား၊ စေတီပုထိုးများနှင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုနှင့် ပြန်လည်ပြုပြင်နိုင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေ၊ ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သော စေတီပုထိုးများ၊ သာသနိကအဆောက်အအုံများအား အရေးပေါ်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေ၊ ငလျင်ဒဏ်ခံရသည့် ဘုရားများအား ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေများ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ၊ ယခု လေးနှစ်စီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်မှုပြီးစီးခဲ့ပြီဖြစ်၍ နောင်ရေရှည် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုအတွက် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ပညာရှင်များ ပါဝင်သော “ပုဂံကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်ဒေသ ထိန်းသိမ်းရေးစီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့” ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်သွားမည့်အခြေအနေ၊ ပုဂံ Safe City Solution ဆောင်ရွက်မည့်အခြေအနေနှင့် ပုဂံ ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဒေသရှိ ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများနှင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေးအတွက် အလှူငွေကောက်ခံရရှိမှု၊ သုံးစွဲမှုနှင့် လက်ကျန်ငွေစာရင်းအခြေအနေများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအမံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် မန္တလေးနည်းပညာတက္ကသိုလ် ဂုဏ်ထူးဆောင်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာအောင်ကျော်မြတ်က ပုဂံဒေသသည် ငလျင်ကြောပေါ် တည်ရှိနေသဖြင့် အနာဂတ်တွင် ပုဂံယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် ရှေးဟောင်းဘုရား၊ စေတီပုထိုးများ ငလျင်ဒဏ်ခံနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စီမံဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များနှင့် မြန်မာပညာရှင်များနှင့် ပြည်ပပညာရှင်များ ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည့် အခြေအနေများကို လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဗိသုကာကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆန်းဦးက ပုဂံရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဒေသတွင် UNESCO ၏ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် အထိမ်းအမှတ်ကျောက်တိုင်များ စိုက်ထူနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ညောင်ဦးခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ကျော်အုန်းက အလှူငွေကောက်ခံ

ရရှိမှုများနှင့် သုံးစွဲမှုအခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန၊ ပုဂံဌာနခွဲမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာသန်းထိုက်က ငလျင်ဒဏ်သင့်ဘုရား စေတီပုထိုးများ ထိန်းသိမ်းပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများ၊ နိုင်ငံတကာ ပညာရှင်များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို လည်းကောင်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အဆောက်အအုံဦးစီးဌာန အဆောက်အအုံအထူးအဖွဲ့ (၇)မှ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးလှမိုးဇော်က ငလျင်ဒဏ်သင့်ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများအား ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန၏ ညှိနှိုင်းရေးမှူး ဒေါ်ညွှန်မာမာက ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ ပုဂံရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုဒေသအတွက် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် စီမံချက်များ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်သင့်သည့်အခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် ပုဂံ-ညောင်ဦးဒေသရှိ ရှေးဟောင်းဘုရား၊ စေတီပုထိုးများနှင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးကော်မတီ ပဉ္စမအကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် ကိုးချက် ချမှတ်ကာ အတည်ပြုချက်ရယူသည်။

### ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေး

ယင်းနောက် ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားရာ၌ နိုင်ငံတကာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအပိုင်းတွင် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးပူးပေါင်းမှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှု မဖြစ်ပေါ်စေရေး စောင့်ကြည့်ထိန်းကွပ်ပေးရန် လိုအပ်သည့်အတွက် “ပုဂံဒေသ နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီ” အစည်းအဝေးတွင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်ပြီး နည်းစနစ်ပိုင်း၊ ထိရောက်မှုပိုင်း၊ လိုအပ်ချက်ပိုင်းများကို ဆွေးနွေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ သို့မှသာ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းကူညီမှုသည် တည်တကျတည်တံ့ဖြစ်မည့်အပြင် တူညီသည့် နည်းစနစ်ဖြင့် ထိထိရောက်ရောက် ထိန်းသိမ်းသွားနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပုဂံသည် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် စာရင်းဝင်ဒေသတစ်ခုဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် UNESCO မှ ပညာရှင်များ၊ နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီ၏ အကြံပြုချက်များ၊ ဆွေးနွေးချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ “ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် ပုဂံ-ညောင်ဦးဒေသရှိ ရှေးဟောင်းဘုရား၊ စေတီပုထိုးများနှင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးကော်မတီ” ကို “ပုဂံကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်ဒေသရှိ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေး ဦးစီးကော်မတီ” ဟု အမည်ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်းသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လက်ကျန်အလှူငွေများအား စနစ်တကျစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် သုံးစွဲရေးတို့အတွက် “အလှူငွေစီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ” ကို သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဦးဆောင်ပြီး ဖွဲ့စည်းသွားရန်နှင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကိုပါ သတ်မှတ်ပေးရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့အတူ လက်ကျန်အလှူငွေများကို ပုဂံကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်ဒေသ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးရန်ပုံငွေ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စာရင်းဖွင့်ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် နောင်လိုအပ်လာမည့် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းများအတွက် စနစ်တကျသုံးစွဲသွားရန်တို့ကိုလည်း စီမံဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ “Technical Expert Team (TET)” ကိုလည်း ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ပညာရှင်များပါဝင်စေပြီး “ပုဂံကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်ဒေသထိန်းသိမ်းရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့” အဖြစ် ပြောင်းလဲပြင်ဆင် ဖွဲ့စည်းရန်နှင့် အဆိုပါအဖွဲ့အနေဖြင့် အနာဂတ်ကာလတွင် ပုဂံ-ညောင်ဦးဒေသရှိ ရှေးဟောင်းဘုရား၊ စေတီပုထိုးများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရာတွင် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စံချိန်စံညွှန်းများနှင့် ညီညွတ်ပြီး စနစ်တကျသည့် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုများဖြစ်အောင် ကြီးကြပ်စစ်ဆေးအကြံပြုဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် ပုဂံ-ညောင်ဦးဒေသရှိ ရှေးဟောင်းဘုရား၊ စေတီပုထိုးများနှင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများ ရေရှည်တည်တံ့ရေးအတွက် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည့် ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ပညာရှင်များ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဒေသခံများအနေဖြင့် ဆက်လက်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားကာ အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိန်ဝင်း ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဌာနကော်မတီးလွယ် မစ္စ ဂျောင်ဟောခယောင်း အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆

ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိန်ဝင်းသည် ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဌာနကော်မတီးလွယ် မစ္စ ဂျောင်ဟောခယောင်း အား ယနေ့မနန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် ရခိုင်ပြည်နယ်အပါအဝင် လိုအပ်သောဒေသများ၌ အထောက်အပံ့ပေးအပ်ရေး ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဗိုလ်မှူးချုပ် အောင်ကျော်ဟိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



# မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီ၏ (၃၂) ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆

မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီ၏ (၃၂) ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနန်းလွဲပိုင်းက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

အစည်းအဝေးသို့ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်၊ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက မိမိတို့နိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးရေးနိုင်ငံဖြစ်သည်နှင့်အညီ စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်ရန် သင့်တော်သော မြေလွတ်၊ မြေရိုင်းများကို စိုက်ပျိုးမြေအဖြစ် ဖော်ထုတ်လုပ်ကိုင်မည့်သူများ၊ အဖွဲ့အစည်းများကို အားပေးကူညီကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်ဖက်တွင်လည်း နိုင်ငံတော်၏ စက်မှုစီးပွားလုပ်ငန်းများ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် မြေလွတ်၊ မြေရိုင်းများ အသုံးပြုနိုင်ခွင့်ရရှိရေးကိုလည်း ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပြီး ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း ဒေသခံလူထုနှင့် တိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ထုံးတမ်းအစဉ်



အလာအရ သတ်မှတ်မြေများ၊ အများပြည်သူနှင့် တိုင်းရင်းသားများဆိုင်ရာ ဘာသာရေး၊ လူမှုရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးတို့အတွက် လက်ရှိအသုံးပြုထားသည့်မြေများ ပါဝင်မှုမရှိစေရေးအတွက် အထူးဂရုပြုစီမံဆောင်ရွက်ပေးသွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေး ဗဟိုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးသက်နိုင်ဦးက

အစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ရမည့် လုပ်ငန်းများအား ဖတ်ကြားတင်ပြရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာကြသူများက အကြောင်းအရာ တစ်ခုချင်းအလိုက် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ကြသည်။

ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် ယခုအစိုးရကာလ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ အသုံးပြုခွင့်၊ လျှောက်ထားလာသည့် အမှုတွဲများ စိစစ်တင်ပြခြင်းကိစ္စရပ်၊ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟို

ကော်မတီ၏ ယခင် အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များအရ ပြန်လည်စိစစ်ရန် အကြောင်းကြားထားခြင်းအပေါ် ပြန်လည်တင်ပြလာသည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ယခု အစိုးရကာလ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ သဘောထားမှတ်ချက် ပြန်ကြားလာသည့်အမှုတွဲများ စိစစ်တင်ပြခြင်းကိစ္စရပ်၊ အစိုးရကခွင့်ပြုသော ဥပဒေနှင့်ညီညွတ်သည့် အခြားလုပ်ငန်းများအတွက် လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ အသုံးပြုခွင့် ခွင့်ပြုထားမှုအပေါ် အမှန်တကယ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်း ရှိမရှိ အခြေအနေအထား အထူးအဖွဲ့ဖြင့် စစ်ဆေးတင်ပြနိုင်ရေး ကိစ္စရပ်များနှင့် မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများတွင် လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ အသုံးပြုခွင့်လျှောက်ထားခြင်းအပေါ် ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းခြင်းအား စိစစ်ရန် သီးခြားအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်းကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။

နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အသီးသီးရှိ ဒေသခံအချို့၏ မိရိုးဖလာအရ အဆက်ဆက် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေသော မြေအချို့မှာ လုပ်ပိုင်ခွင့်လျှောက်ထားရယူထားခြင်းမရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ မြေလွတ်၊ မြေရိုင်းများအဖြစ် စာရင်းပေါ်နေကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးချင်းသော်လည်းကောင်း၊ တစ်ဖွဲ့ချင်းသော်လည်းကောင်း လုပ်ပိုင်ခွင့်တရားဝင်ပိုင်ပိုင်နိုင်နိုင် ရရှိစေရန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ လျှောက်ထားနိုင်ရေးအတွက် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနက ပညာပေးလုပ်ငန်းများ ကျယ်ပြန့်စွာ ဆောင်ရွက်ပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# ဦးစိုင်းမျိုးဝင်း (EFD Group) က ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရန်အတွက် ကျပ်သိန်းပေါင်း တစ်သောင်း နိုင်ငံတော်သို့ လှူဒါန်း



ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၆

ဦးစိုင်းမျိုးဝင်း (EFD Group) မှ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ဝယ်ယူရန်အတွက် ကျပ်သိန်းပေါင်း ၁၀၀၀၀ ကို ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ ဒဂုံမြို့နယ်ရှိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၌ လှူဒါန်းရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်းက လက်ခံသည်။

"နိုင်ငံတော်ရဲ့ ကျန်းမာရေး လိုအပ်နေချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့ (EFD Group) အနေနဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ဝယ်ယူနိုင်ဖို့အတွက် ရန်ပုံငွေအဖြစ် ကျပ်သိန်းပေါင်းတစ်သောင်းကို လှူဒါန်းခွင့်ရလို့ ဝမ်းသာပီတိဖြစ်ရပါတယ်" ဟု EFD Group တည်ထောင်သူ ဦးစိုင်းမျိုးဝင်းက ပြောသည်။ အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီး

Development Public Bank မှ ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ Excellent Fortune Life Insurance မှ ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ Excellent Fortune General Insurance မှ ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း စုစုပေါင်း ငွေကျပ်သိန်းပေါင်းတစ်သောင်းကို နိုင်ငံတော်သို့ လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လှူဒါန်း ထို့အပြင် အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မ မဏိဇောတရ ဦးစိုင်းမျိုးဝင်းနှင့် ဇနီးအဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မသိက္ခိ ဒေါ်နန်းခင်မြင့်ရီ မိသားစုသည် Excellent Fortune Foundation အမည်ဖြင့် လှူဒါန်း၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးနှင့် လူထု အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများအား စဉ်ဆက်မပြတ် အားသွန်ခွန်စိုက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ပါဝင်လှူဒါန်းခြင်းများအပြင် ရန်ကုန်မြို့ သာကေတမြို့နယ်ရှိ Fortune Plaza We Love Yangon Happy COVID Center ဆေးရုံကိုလည်း နိုင်ငံတော်သို့ လှူဒါန်းထားသူများဖြစ်သည်။



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပန်းလှိုင်ခတ္တိယတ်တားမှ မလက်တိုပုသိမ်တံတားအထိ ကားလမ်းဝဲ၊ ယာရီ အိမ်ခြေ ၈၀၁ အိမ်တို့အား ကိုဗစ်ကာလအတွင်း ကာလဒါနအဖြစ် တစ်အိမ်ထောင်လျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀၀၊ နှစ်ယောက်အိပ်ခြုံစောင်တစ်ထည်စီ (စုစုပေါင်း လှူဒါန်းငွေ ကျပ် ၁၈၉ သိန်း) ကို ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်က ရန်ကုန်မြို့နေ သီဟသူဓမ္မမဏိဇောတရ ဦးအောင်သန်းစိန် - ဇနီး သီဟသူဓမ္မသိက္ခိ ဒေါ်အေးမြင့်သန်း၊ သမီးမစိုးစိုးသန်း (အောင်ရတနာသက်န်းတိုက်) မိသားစုက ပေးအပ်လှူဒါန်းစဉ်။

တင်ဝင်းတင်

# တောင်ကုတ်မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုက ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ ရောင်းချ

တောင်ကုတ် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရခိုင်ပြည်နယ် တောင်ကုတ်မြို့နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာနနှင့် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန တို့၏ကြီးကြပ်မှုဖြင့် သမဝါယမကဏ္ဍမှ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ တောင်ကုတ်မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုက ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချရာတွင် အခက်အခဲများ မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ပင်လယ်ထွက်ကုန်ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် ကျောက်ငါး၊ ငါးဂုံး၊ ငါးပချွန်း စသည့် ငါးမျိုးစုံ ပိဿာချိန် ၂၀၀ ကို တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၈၀၀၀ နှုန်းဖြင့် No Profit, No loss ဟူသော သမဝါယမအဖွဲ့အစည်း ဖြန့်ဖြူးအတွင်းရှိ စားသုံးသူပြည်သူများ ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် လွယ်လင့်တကူ ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ရေးအတွက် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြိမ် ကုန်သွယ်မှုမူဝါဒဆန်းစစ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်အတွက် အပြီးသတ်အစီရင်ခံသည့် အစည်းအဝေးကို Virtual ပုံစံဖြင့် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြိမ် ကုန်သွယ်မှုမူဝါဒဆန်းစစ်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်အတွက် အပြီးသတ်အစီရင်ခံသည့် အစည်းအဝေးကို Virtual ပုံစံဖြင့် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ဝန်ကြီးဌာနတွင်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

### ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သန်းမြင့်က မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြိမ် ကုန်သွယ်မှုမူဝါဒ ဆန်းစစ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ အချိန်တစ်နှစ် ခွဲခန့်ယူ၍ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းစဉ်နှင့်အတူ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့၏ အတွင်းရေးမှူးရုံးအဖွဲ့ အစီရင်ခံစာနှင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ အစီရင်ခံစာဟူ၍ အစီရင်ခံစာနှစ်စောင်ကို ရေးသားပြုစု ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းလုပ်ငန်းစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ အပြီးသတ်အစည်းအဝေးကို ပုံမှန်အားဖြင့် ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ် ရေးအဖွဲ့ရှိရာ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ဂျီနီဗာမြို့သို့ သွားရောက် ကျင်းပရမည်ဖြစ်သော်လည်း ကိုဗစ်ကပ်ရောဂါကြောင့် သွားရောက်နိုင်ခြင်းမရှိသဖြင့် Virtual Meeting အဖြစ် ကျင်းပရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ အပြင် အဓိကအားဖြင့် ကုန်သွယ်မှုနှင့် ဆက်စပ်သောမူဝါဒ များကို ဆန်းစစ်လေ့လာခြင်းဖြစ်ရာ အလွန်အရေးကြီးသော လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အပြီးသတ် အစည်း အဝေး အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာန အောက်ရှိဌာနများနှင့် တာဝန်ရှိသူများအားလုံးက ပိုင်းဝန်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အစည်း အဝေးပြီးဆုံးပြီးနောက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြိမ် ကုန်သွယ်မှုမူဝါဒဆန်းစစ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ အစီရင်ခံစာနှင့် ထွက်ပေါ်လာသော ရလဒ်များကို အစိုးရ ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများအပြင် အများပြည်သူ ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့် သိရှိနိုင်စေရေးအတွက် သတင်းမီဒီယာများနှင့် ချိတ်ဆက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း၊ ဆောင်းပါးများ



ရေးသားခြင်းတို့ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရလဒ်ကောင်းများ ဆက်လက်ရရှိနိုင်ရေး အတွက် လိုအပ်သည်များကို လုပ်ငန်းစီမံချက်နှင့်အညီ အသေးစိတ် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

### အလေးအနက်ထား

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထူးက ယခု ကျင်းပမည့် အစည်းအဝေးသည် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ Universal Periodic Review-UPR တတိယအကျော့ အစီရင်ခံစာသုံးသပ်သည့် အစည်း အဝေးနှင့် သဘောတရားတူညီပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကိုယ်စားပြုဆောင်ရွက်ရမည့် အစည်းအဝေးဖြစ်၍ အလေးအနက်ထား ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ အစည်းအဝေးကာလအတွင်း အင်တာနက်များ ကောင်းမွန်စွာ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ နေပြည်တော် နှင့် ရန်ကုန်တို့မှ အွန်လိုင်းဖြင့် တက်ရောက်မည့် ကိုယ်စားလှယ်များအကြား အချိတ်အဆက်မိမိ ဆောင်ရွက် နိုင်ရေးနှင့် ဂျီနီဗာမြို့ရှိ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ရုံးနှင့်လည်း အနီးကပ်ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်သွား

နိုင်ရန် အချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။ ထို့နောက် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမင်းမင်းက အစည်းအဝေး အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များဖြစ်သည့် အစီရင်ခံစာများ ဖြန့်ဝေထားရှိမှု အခြေအနေ၊ အဖွဲ့ဝင်များထံမှ မေးခွန်းများ လက်ခံရရှိမှုအခြေအနေ၊ WTO အတွင်းရေးမှူးရုံးနှင့် ချိတ်ဆက်လျက်ရှိသည့်အခြေအနေ၊ အခမ်းအနား ပြင်ဆင်ရေးနှင့် ပြန်ကြားရေး၊ အင်တာနက်နှင့် နည်းပညာ ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်း တင်ပြရာ တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြန်လည်ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြိမ် ကုန်သွယ်မှုမူဝါဒ ဆန်းစစ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်နှင့် ၁၇ ရက်တို့တွင် ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့၏ Interprefy Platform အသုံးပြု၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ Virtual Meeting သို့ နေပြည်တော်အခြေပြု ဆက်စပ်ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ကိုယ်စားလှယ်များက ကျန်းမာရေးနှင့်

အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသည့် ညွှန်ကြား ချက်များနှင့်အညီ Kempinski ဟိုတယ်တွင် တစုတစည်း တည်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်ရှိ ကိုယ်စားလှယ်များက Account Access များဖြင့်လည်းကောင်း ပါဝင်တက်ရောက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ ကမ္ဘာ့ ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်များလည်း ပါဝင်တက်ရောက်သွားမည်ဖြစ်ရာ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေး အဖွဲ့အောက်ရှိ Trade Policy Review Body - TPRB ၏ ဥက္ကဋ္ဌ အိုင်စလန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Mr. Harald ASPELUND က ယင်းအစည်းအဝေး၏ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြိမ် ကုန်သွယ်မှုမူဝါဒဆန်းစစ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ် နှင့်ပတ်သက်၍ အပြီးသတ်အစီရင်ခံသည့် အစည်းအဝေး အတွက် အဓိကဆွေးနွေးသုံးသပ်တင်ပြသူ (Discussant) အဖြစ် ဖင်လန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Ms. Kirsti KAUPPI က ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

### ခုနှစ်နှစ်လျှင်တစ်ကြိမ် ဆောင်ရွက်ရ

ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများသည် ကုန်သွယ်မှု မူဝါဒဆန်းစစ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်ကို မဖြစ်မနေ လိုက်ပါ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးမှုအနည်းဆုံး အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ များက ခုနှစ်နှစ်လျှင်တစ်ကြိမ် ဆောင်ရွက်ရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမအကြိမ် ကုန်သွယ်မှုမူဝါဒဆန်းစစ်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်ကို ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဒုတိယအကြိမ် ကို မူလက ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာလတွင် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ဂျီနီဗာမြို့ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့၏ ရုံးချုပ်သို့ မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့က သွားရောက်ပြုလုပ် ရန် စီစဉ်ခဲ့သော်လည်း ကိုဗစ်ကပ်ရောဂါကြောင့် ခရီးစဉ်ကို ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့ရပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်နှင့် ၁၇ ရက်တို့တွင် Virtual Meeting အဖြစ် အခြားသောအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများ နည်းတူ လိုက်ပါပြောင်းလဲပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။

အစည်းအဝေးသို့ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

## ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ဆိုင်ရာ Stakeholder Meeting ကျင်းပ



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ပြည်ထောင်စု သဘောတူစာချုပ် အစိတ်အပိုင်း (၃) ပါ သဘောတူညီ ချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အစိုးရကိုယ်စားလှယ် များသည် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဆိုင်ရာ Stakeholder များက ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များနှင့် ဗီဒီယို ကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီခွဲအထိ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးက ပြည်ထောင်စု သဘောတူစာချုပ် အစိတ်အပိုင်း(၃)ပါ သဘောတူညီ ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် ရှေ့ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြ သည့် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင် ပညာရှင်များက မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေး ဖြစ်စဉ်တွင် ပြုပြင်ဆောင်ရွက် သင့်သည့် ကိစ္စရပ်များကို အကြံပြု ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး အစိုးရနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် ကိုယ်စား လှယ်များက မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေး ဖြစ်စဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ အစည်းအဝေးသို့ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်ဇော်ဦး(အငြိမ်းစား)၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးပြုံးချို၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အကြံပေး အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးလှမောင်

ရွှေနှင့် ဦးမိုးဇော်ဦး၊ ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေး၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးကျော်ဝင်း (စာရေးဆရာ)၊ ဦးအေး မောင်ကျော်(မြန်မာ့ရေးရာ)၊ ဒေါက်တာ တင်မောင်သန်း(သင့်ဘဝ)၊ ဒေါက်တာ ကျော်ရင်လှိုင် (CDNH)၊ ပါမောက္ခ (ငြိမ်း)၊ ဒေါက်တာထွန်းကျော်ငြိမ်း၊ ဦးလှဝင်း(စာရေးဆရာ)၊ ဒေါက်တာ ရန်မျိုးသိမ်း(စာရေးဆရာ)၊ ဦးရဲမျိုး ဟိန်း(တကောင်းနိုင်ငံရေး လေ့လာမှု အဖွဲ့)၊ ဦးသန်းစိုးနိုင်(စာရေးဆရာ)၊ ဦးမောင်မောင်စိုး (စာရေးဆရာ)၊ ဦးဇေယျသူ (The Voice)၊ ဦးမြအေး (Federal Democratic Force)၊ ဦးစည်သူအောင်မြင့် (စာရေးဆရာ)၊ ဒေါက်တာမင်းဇော်ဦး (MIPS)၊ ဦးအောင်နိုင်ဦး (CPR)၊ ဒေါက်တာ မင်းခင်မောင်ရင်(CPR)၊ ဦးမင်းဇင် (ISP Myanmar)၊ ဦးအောင်သူငြိမ်း (ISP Myanmar)၊ ဦးနေထွန်းနိုင် (Peace Deck)၊ ဒေါက်တာဆုမွန် သဇင်အောင် (ISP Myanmar)၊ ဒေါ်ခင်ခင်ကျော်ကြီး (China Deck)၊ ဒေါ်ခင်မမမျိုး(MIGS)၊ ဦးစိုးမြင့် (Mizzima)၊ ဦးကျော်စွာမိုး(ဧရာဝတီ)၊ ဦးသက်နိုင်ဦး(DVB)၊ ဦးဆန်းနီဆွေ (Frontier)၊ ဦးအေးမာနံ (7Day) တို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

**“အသိပေးပန်ကြားချက်”**  
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်တို့တွင် တတိယအကြိမ် လွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေးများကို ၁-၂၀၂၁ ရက်နေ့မှစ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါလွှတ်တော်အစည်းအဝေးများ ကျင်းပသည့်ကာလအတွင်း ယာဉ်/ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအတွက် ကုမ္ပဏီကြာပန်းအပိုင်းမှ ရာဇဌာနီလမ်းအတိုင်း ရာဇဌာနီလမ်းနှင့် ဇေန လမ်းဆုံနေရာအထိ ယာဉ်လမ်းကြောင်း ယာယီပိတ်ထားဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးပန်ကြားအပ်ပါသည်။  
နေပြည်တော်ကောင်စီ

○ ကျော့ဖိုးမှ  
ပထမအကြိမ်ဆေးထိုးထားတဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေကို ၂၈ ရက် အကြာမှာ ဒုတိယအကြိမ် ကာကွယ်ဆေးဆက်လက်ထိုးနှံပေးသွားဖို့ အစီအစဉ် ရှိပါတယ်။ အဲဒီအပြင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ နေပြည်တော် ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနအစီအစဉ်နဲ့ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံသွားမယ့် ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းတွေလည်း ရှိပါတယ်။ ကျန်တဲ့သက်ဆိုင်ရာကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနတွေ၊ ကျန်းမာရေးနှင့်နီးနယ်တဲ့ ဦးစီးဌာနတွေက ဝန်ထမ်းတွေကိုတော့ ဗဟိုက အစီအစဉ်နဲ့ ထိုးနှံသွားဖို့ရှိပါတယ်။  
“အခုရောက်ရှိလာတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး COVISHIELD ဟာဆိုရင် ၂ စင်တီဂရိတ်မှ ၈ စင်တီဂရိတ် Cold Chain စနစ်နဲ့ သယ်ဆောင်ရမှာဖြစ်ပါ တယ်။ ရန်ကုန်ကနေ နေပြည်တော်ကိုလည်း Cold Chain စနစ်နဲ့ သယ်ဆောင် လာပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေးတွေကို လက်ခံပြီးရင်လည်း Cold Chain စနစ်နဲ့ပဲ သယ်ယူသွားပြီးတော့မှ နေပြည်တော် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနက ဆေးသိုလှောင်ရုံမှာရှိတဲ့ အအေးခန်းမှာ သိုလှောင်ထားရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီ ကနေတစ်ဆင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမယ့်နေ့တွေမှာ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်တွေ၊ ဆေးရုံတွေကို Cold Chain စနစ်နဲ့ပဲ ဆက်ပြီးတော့ သယ်ယူပို့ဆောင်ပြီး ထိုးနှံပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။  
ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးများကို နေပြည်တော်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ဆေးသိုလှောင်ရုံအအေးခန်း၌ စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းထားရှိလျက်ရှိပြီး ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ထိုးနှံရမည့် အုပ်စုများ အလိုက် ဆက်လက်ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်း- ဟိန်းမင်းစိုး၊ ဓာတ်ပုံ- စိုးဝင်းထွန်း

ပြည်ထောင်စုနေ့ အကြံပြုဆောင်းပါး

ပြည်ထောင်စုစစ်စစ်ကို အတူတကွထုဆစ်နိုင်မည့် ငြိမ်းချမ်းရေးသန္နိဋ္ဌာန်

မိုးကေနိုင်

တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး စည်းလုံးညီညွတ်ကြသောကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီး လွတ်လပ်ရေးရရှိခဲ့သည်။ ခေါင်းဆောင်များ၏ အနစ်နာခံကြိုးစားမှုကြောင့် မြေပြန့်နှင့် တောင်တန်းဒေသ ပူးပေါင်းနိုင်ခဲ့ကြသည်။



စစ်မှန်သော ညီညွတ်ရေးဟူသည်

သို့ဆိုလျှင် စစ်မှန်သော ညီညွတ်ရေးဟူသည်မှာ အဘယ်နည်း။ ရှည်လျားသော ပဋိပက္ခသမိုင်းကြောင်းရှိသည့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် စစ်မှန်သောအမျိုးသားညီညွတ်ရေးအတွက် ရိုးသားမြောင့်မတ်သော ရင်ကြားစေ့ရေးရှိဖို့ လိုအပ်သည်မှာ အထူးပြောဖွယ်ရာမရှိပါ။ စစ်မှန်သော ညီညွတ်ရေးတည်ဆောက်မှုသည် အချိန်ယူရသည်။ မတူကွဲပြားမှုများကို လက်ခံရမည်မှာ ပဓာနအခြေခံဖြစ်သည်။ အားလုံးပါဝင်နိုင်ရေးကို လက်ခံရသည်။ အစိုးရများ၊ လွှတ်တော်များ၊ တပ်မတော်၊ ပါတီများ၊ ပြည်သူလူထု တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုအားလုံး၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ အခန်းကဏ္ဍ စသည်ဖြင့် အားလုံး၏ ပါဝင်ပတ်သက်မှုအပေါ် အခြေခံသည့် ညီညွတ်ရေးကို တည်ဆောက်ယူကြရသည်။

သက်သေပင်ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း ပြည်ထောင်စုအိမ်ကို လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ရန်ကို ဆက်လက်ကြိုးပမ်းအားထုတ်နေရပါမည်။ ဘယ်လိုဒီမိုကရေစီမျိုးလဲ၊ ဘယ်လိုဖက်ဒရယ်မျိုးလဲ သဘောထားကွဲလွဲမှုများက ရှိနေဆဲပင်ဖြစ်သည်။ လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ကြုံတွေ့ရသည့် စိန်ခေါ်မှုများ၊ အခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းနေရဆဲဖြစ်သည်။ အရှည်ကြာဆုံး ပြည်တွင်းပဋိပက္ခများကို အပြီးတိုင်ချုပ်ငြိမ်းနိုင်မည့် အပေးအယူ အလျှော့အတင်းများစွာဖြင့် လက်တွေ့လုပ်ကိုင်ပြုနိုင်စွမ်းသည် တကယ့်အရည်အချင်းတစ်ရပ်ပင်ဖြစ်သည်။ ၎င်းအရည်အချင်းတစ်ရပ်ကို ဆက်လက်အားကောင်းစေရန် တည်ဆောက်နေဆဲဖြစ်သည်။

Teamwork အရင်းခံသည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်

ပြည်ထောင်စုစစ်စစ်အတွက် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရင့်သန်နေဖို့ လိုအပ်ပါသည်။ အပေါ်ယံ ဟန်ပြည့်ညွတ်ပြုရန်နှင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ဖြစ်ပေါ်မလာနိုင်ပါ။ တိုင်းရင်းသားများ၊ ပြည်သူများ၊ ခေါင်းဆောင်များအားလုံး ပါဝင်ပတ်သက်သူအားလုံး၏ အတွင်းအဓွမ္မာမှ ကတည်းက ကိန်းအောင်းနေပြီးသော စိတ်ဓာတ်အရင်းခံသည့် စိတ်ထားဖြင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ကို တည်ဆောက်ရပါမည်။ အားလုံးသည် တစ်အူထုံဆင်း ညီရင်းအစ်ကို မောင်ရင်းနှမကဲ့သို့ သဘောထားအပ်သော၊ ဒီရေ၊ ဒီလေ၊ ဒီမြေကို ကိုယ့်မြေကိုယ့်ရေကိုယ့်ပိုင်နက်သဖွယ် ခွဲခြားခွဲယူသော၊ ဘယ်တိုင်းရင်းသား ဘယ်မျိုးနွယ်ပင်ဖြစ်ဖြစ် ဒုက္ခဘေးအန္တရာယ်တွေ့ရလျှင်၊ တိုက်ခိုက်ခံရလျှင် မိမိတို့ပါ ထိခိုက်ခံရသကဲ့သို့ အေးအတူ ပူအမျှ မျှဝေခံစားသောစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကျောချင်းကပ်၊ ရင်ချင်းအပ်၍ ရပ်တည်အသက်ပေး ကာကွယ်ပေးလိုသောစိတ်ဓာတ်၊ တစ်ဦးတစ်ယောက်၏ အားနည်းချက်ကို အားသာချက်ဖြစ်အောင် ဖာထေးပြုပြင်ပေးနိုင်သော စိတ်ဓာတ်များပင်ဖြစ်သည်။ ခိုင်မာသည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်၏အရင်းခံသည့် Teamwork ဟုခေါ်သည့် စုပေါင်းအား၊ စုစည်းအားပင်ဖြစ်သည်ဟု နားလည်မိပါသည်။ မည်သည့်နယ်ပယ်မှာပင်ဖြစ်ပါစေ Teamwork က အရေးကြီးသည်ဟုဆိုသော်လည်း ထင်သလောက် တည်ဆောက်ရန် မလွယ်ကူသည့် စိတ်ဓာတ်ခွန်အားတစ်ရပ်ဖြစ်သည်ဟု

လည်း အတွေ့အကြုံများက ပြသနေပါသည်။ မိမိတို့တွင် တူညီသောပန်းတိုင်တော့ ရှိနေပါပြီ။ သို့ဆိုလျှင် အဘယ်ကြောင့် ခက်ခဲနေရဆဲဖြစ်နေရပါသနည်း။ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး ယုံကြည်မှု၊ နားလည်ခံစားပေးမှု၊ လုပ်ဆောင်ချက်များ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု၊ တန်ဖိုးထားနိုင်မှုနှင့် တန်ဖိုးထားတတ်မှု၊ အပေးအယူသဘာဝတူညီမှုနှင့် ညက်ညာအမြော်အမြင်ရှိမှု စသည့်အရာများကို မှန်မှန်ကန်ကန်အသုံးပြုနိုင်ရန်တော့ ဆက်လက်ကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြရပါမည်။ ဤအရည်အချင်းများသည် လက်တွေ့ကျကျ ပိုင်ဆိုင်ရမည့် အရည်အချင်းများသာဖြစ်သည်။ စိတ်ဓာတ်ကောင်းမှ Teamwork ကောင်းသလို Teamwork ကောင်းမှလည်း စုပေါင်းစိတ်ဓာတ်၊ ညီညွတ်မှုစွမ်းအားကို ရရှိစေကာ ရလဒ်ကောင်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ အောင်မြင်သောစေ့စပ်ညှိနှိုင်းမှုအတွက် ရရှိပြီးအားသာချက်များ

ယနေ့အချိန်အခြေအနေကား အခွင့်အလမ်းပေါင်းများစွာကို ပိုင်ဆိုင်ဆုတ်ကိုင်ထားနိုင်သော အခါကာလ တစ်ခုဟု ဆိုချင်ပါသည်။ ကျယ်ပြောသော လမ်းကြောင်းပေါ်တွင် ရွေးချယ်စရာ လမ်းသွယ်ပေါင်းများစွာရှိနေသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တစ်လျှောက် အကြိမ်ပေါင်းများစွာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည့် ရလဒ်များနှင့်အတူ ရှေ့ခရီးအတွက် ရရှိပြီးသောအားသာချက်များကိုလည်း ပိုင်ဆိုင်ပြီးဖြစ်သည်။ ဆွေးနွေးဖက်များအကြား နားလည်မှု၊ ရင်းနှီးမှုများ ပိုတိုးလာကြပြီဖြစ်သည်။

တစ်ဦးပေါ်တစ်ဦး ယုံကြည်မှုများ ရှိလာကြသည်။ သံသယများ လျော့ပါးလာကြသည့်အလျောက် ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ထင်သာမြင်သာရှိလာကြမည်ဖြစ်သည်။ ၎င်းအားသာချက်များကို စုစည်းမှုကောင်းကောင်း၊ စိတ်သဘောထားပြည့်ဝမှုဖြင့် ပေါင်းစပ်နိုင်မည်ဆိုလျှင် တန်းတူညီမျှမှုကိုအခြေခံသည့် ငြိမ်းချမ်းသော ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတစ်ခုကို တည်ဆောက်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ ပြည်ထောင်စုစစ်စစ်ကို ထုဆစ်နိုင်မည့် ငြိမ်းချမ်းရေးသန္နိဋ္ဌာန်ကို ပြသရမည့်အချိန်အခါကောင်းသည် ယခုအချိန်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ အစွဲကင်းသည့် ဘက်မလိုက်မှုများဖြင့် ယခုထက်ပိုမိုသော၊ ထိရောက်သော အချင်းချင်း ပြောဆိုဆက်ဆံမှုများသည်သာ အောင်မြင်သော စေ့စပ်ညှိနှိုင်းမှုကို ဖြစ်စေပါသည်။

အချုပ်အခြာဖြင့်ဆိုလျှင် လူတိုင်းလူတိုင်းသည် မည်သို့မည်ပုံဖြင့် မိမိ၏ နောက်ဆုံးအချိန်ဖြစ်မည်ကို မည်သို့မျှ မခန့်မှန်းနိုင်ပါ။ အသက်ရှင်နေသည့် တစ်ရက်၊ တစ်မိနစ်၊ တစ်စက္ကန့်တိုင်းသည် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အရေးကြီးပါသည်။ ပြည်သူအားလုံးအတွက် ရင့်သန်မှု၊ တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပျော်ရွှင်မှုများပေးနိုင်ရန်၊ အပြုံးပန်းများဆင်နိုင်ရန် နှောင့်နှေးစေသည့်အရာဟူ၍ ဘယ်အရာမှ မရှိသင့်တော့ပါ။ အမှန်အားဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဟူသော သဘောတရားသည် အချိန်တိုင်းကြိုးပမ်းနေရမည်။ လုပ်ဆောင်နေရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်နှင့်အတူ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖော်ဆောင်နေရမည့် သဘောတရားတစ်ခု ဖြစ်သည်။ သို့မှသာ အားလုံးမျှဝေခံစားနိုင်မည့် ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ပြည်သူပြည်သားအားလုံး ရရှိစားနိုင်လိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သည့် လူ့အသက်ပေါင်းများစွာကို ကယ်တင်နိုင်လိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ အတားအဆီး၊ အနှောင့်အယှက်မှန်သမျှ ကျော်လွှားနိုင်မည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် အားလုံးပိုင်ဆိုင်နိုင်ကြပါစေကြောင်း ထပ်လောင်းကတိပြုကြပါမို့။ ။

ပြည်ထောင်စုစစ်စစ် အိမ်မက်အပြည့်အဝရပြီလား

ကျွန်တော်တို့အားလုံးထံတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးသန္နိဋ္ဌာန်တွေ ခိုင်မာလာပြီလား။ မတူကွဲပြား ပါဝင်သက်ဆိုင်သူအားလုံးတွင်တော့ ဘုံမျှော်မှန်းချက် တညီတညွတ်တည်း ချမှတ်ခဲ့ကြပြီဖြစ်သည်။ ယင်းမှာ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံ၍ ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်မည်ဆိုသည့် “ပြည်ထောင်စု” အိမ်မက်ပင်ဖြစ်သည်။ ယခုအချိန်တွင်မူ ပြည်ထောင်စု၏ အနာဂတ်ကို ပုံဖော်နိုင်မည့် လမ်းကြောင်းတစ်ခုပေါ်တွင် ရောက်နေသည်ဟူ၍တော့ ခံစားမိသည်။ လေးကြိမ်တိုင် ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - (၂၁) ရာစုပင်လုံ အစည်းအဝေးများနှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုသဘောတူစာချုပ်၏ အပိုင်း ၃ ခုအထိ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ပြီး အချက်ပေါင်း ၇၁ ချက်နှင့် ဇယား ၁ ခုအထိ သဘောတူညီချက်ရရှိနိုင်ခဲ့ခြင်းက

ရိုးခံ၊ ရိုးဆဲ သင်ခန်းစာများ အသွင်ကူးပြောင်းဆဲ တွန်းသစ်စီမံကရေစီနိုင်ငံတွင် ခိုင်မာသည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်အိမ်မက်နှင့်အတူ မပြီးမပြတ်နိုင်သေးသော ငြိမ်းချမ်းရေးခရီးကား ဆက်လက်လျှောက်လှမ်းနေရဆဲဖြစ်သည်။ ခေတ်အဆက်ဆက် ညီညွတ်မှုမရှိ၍ အချုပ်အခြာအာဏာ လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးခဲ့ရဖူးသည်။ အကွဲအပြဲအမျိုးမျိုးကြောင့် အကျိုးယုတ်ခဲ့ကြရသည့် သမိုင်းအမည်းစက်များ ရှိခဲ့ကြသည်။ သင်ခန်းစာယူဖွယ်ရာများကား အတိတ်မှာလည်းရှိခဲ့၊ ပစ္စုပ္ပန်မှာလည်း ရှိဆဲဖြစ်သည်။ ယခုလိုကာလမျိုးတွင် အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ မိန့်ခွန်းများကား ရင်ဝယ်ရိုက်ခတ်လာခဲ့သည်။ “ဆိုရေးရှိက ဆိုအပ်လှဆိုသလို” ပြောစရာ ထောက်ပြစရာရှိပါက မထောက်မညာ အားမနာဘဲ ပြောတတ်သည့် ဗိုလ်ချုပ်၏ စကားများက “ညီညွတ်ရေးအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေး” “ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ညီညွတ်ရေး” အရေးကြီးပုံကို ပုံဖော်နေသကဲ့သို့ ဖြစ်သည်။ “ညီညွတ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ကြီးပွားချမ်းသာရေး” တို့သည် “ကိုင်းကျွန်းမီး၊ ကျွန်းကိုင်းမီး” ဆိုသကဲ့သို့ အပြန်အလှန် အမှီသဟဲပြုနေပုံကိုလည်း တိုက်ရိုက်ဖော်ပြနေသည်။

“ကောင်းမှန်းသိ၊ သာအိတစိုစို” ဆိုသလို မဖြစ်ရန်လို “ဗမာပြည်သည် အာဏာပိုင်တိုင်းပြုပြည်ပြု လွှတ်တော်ကြီးခေါ်၍ ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခွင့်ရှိသော အခြေအနေသို့ ဆိုက်ရောက်အောင် (ဝါ) လွတ်လပ်ရေးရအောင် အလိုအပ်ဆုံးအရာမှာ ညီညွတ်ရေးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ညီညွတ်ရေးသည် တူညီသောအကျိုး၊ တူညီသောအလုပ်နှင့် တူညီသော ရည်ရွယ်ချက်တို့တွင် အခြေပြုရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အခု ဗမာပြည်မှာ ချင်း၊ ကရင်၊ ကချင်၊ ရှမ်းတို့ဆိုတာတွေနဲ့ ဗမာတွေနဲ့ ညီညွတ်နေကြပြီ။ ဒါပေမဲ့ ဗမာအချင်းချင်းဖြစ်တဲ့ စားဖားကြီးတွေသာ ကျုပ်တို့နဲ့ မညီညွတ်နိုင်ဘဲ ကျုပ်တို့ကို ကလန်ကဆန်လုပ်နေတယ်။ သူတို့ဟာ အရင်လုပ်ဖူးလို့ “ကောင်းမှန်းသိ၊ သာအိတစိုစို” ဖြစ်နေကြတယ်။” “ကျားကျားမီးယပ်” မဖြစ်ကြစေဖို့

“တစ်တိုင်းပြည်လုံးကြီးပွားစေချင်ရင် လူအား၊ ငွေအား၊ ပစ္စည်းအားနဲ့ စုပေါင်းပြီး အင်တိုက်အားတိုက် လုပ်နိုင်မှ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိကြမှာပဲ။ ဗမာကတစ်မျိုး၊ ကရင်တစ်မျိုး၊ ရှမ်း၊ ကချင်၊ ချင်းတို့ကတခြား အကွဲကွဲအပြားပြားလုပ်နေကြရင် အကျိုးရှိမှာမဟုတ်ဘူး။ စုပေါင်းလုပ်ကြမှာသာ အကျိုးရှိနိုင်မယ်။ လုပ်ကြည့်မှလည်း အကျိုးရှိကြောင်း သိရှိနိုင်မယ်” စသည်ဖြင့် ယနေ့ခေတ်အခြေအနေကို ထင်ဟပ်လာခဲ့သည့် ပြောကြားချက်များအလား ဆောင်သင့်တာဆောင်၍ ရှောင်သင့်တာရှောင်စရာတွေ များစွာရှိနေကြောင်း မှတ်သားမိသည်။

ထိုခေတ်ကာလ အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီးက အများကို ထောက်ပြခဲ့သော်လည်း လက်မခံဘဲ တစ္ဆေထိုးလုပ်ခဲ့ကြသည့် ပါတီစွဲ၊ ပုဂ္ဂိုလ်စွဲ၊ ဂိုဏ်းဂဏစွဲ၊ အစွဲကြီးစွဲသူများအတွက် အများများရှိခဲ့ပုံကို သတိရမိစေသည်။ လူနာရှင်က သတိပေးနေသည့်ကြားမှ လူနာယောက်ျားကို မီးယပ်ရောဂါသည်အဖြစ် ဓူတ်ကုနေသည့် ဆေးဆရာကဲ့သို့ “ကျားကျားမီးယပ်” မဖြစ်ကြစေရန် သတိပေးထားပုံသည် အမှန်အတိုက်သည့် စကားပင်ဖြစ်သည်။

❖ ဆွေးနွေးဖက်များအကြား နားလည်မှု၊ ရင်းနှီးမှုများ ပိုတိုးလာကြပြီဖြစ်သည်။ တစ်ဦးပေါ်တစ်ဦး ယုံကြည်မှုများ ရှိလာကြသည်။ သံသယများ လျော့ပါးလာကြသည့်အလျောက် ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ထင်သာမြင်သာရှိလာကြမည် ဖြစ်သည်။ ၎င်းအားသာချက်များကို စုစည်းမှုကောင်းကောင်း၊ စိတ်သဘောထားပြည့်ဝမှုဖြင့် ပေါင်းစပ်နိုင်မည် ဆိုလျှင် တန်းတူညီမျှမှုကိုအခြေခံသည့် ငြိမ်းချမ်းသော ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတစ်ခုကို တည်ဆောက်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ ပြည်ထောင်စုစစ်စစ်ကို ထုဆစ်နိုင်မည့် ငြိမ်းချမ်းရေးသန္နိဋ္ဌာန်ကို ပြသရမည့်အချိန်အခါကောင်းသည် ယခုအချိန်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ အစွဲကင်းသည့် ဘက်မလိုက်မှုများဖြင့် ယခုထက်ပိုမိုသော၊ ထိရောက်သော အချင်းချင်း ပြောဆိုဆက်ဆံမှုများသည်သာ အောင်မြင်သော စေ့စပ်ညှိနှိုင်းမှုကို ဖြစ်စေပါသည်။

# တက္ကသိုလ်စိန်ခေါ်မှုများဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အမျိုးသားပညာရေး မူဝါဒကော်မရှင်နှင့် ပါမောက္ခချုပ်များ ကော်မတီတို့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် အမျိုးသားအဆင့်မြင့်ပညာဖွံ့ဖြိုးရေးကျောင်း (National Institute for Higher Education Development - NIHED)၊ Advance HE နှင့် ဗြိတိသျှကောင်စီတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် တက္ကသိုလ်စိန်ခေါ်မှုများ (University Challenges) ခေါင်းစဉ်ဖြင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် တက်ရောက် ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်း၊ အမျိုးသားပညာရေးမူဝါဒကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးကြွယ်၊ ပါမောက္ခချုပ်များကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဝေဝေစိုး၊ အမျိုးသားသင်ရိုးညွှန်းတမ်းကော်မတီ၊ အမျိုးသားပညာရေးအဆင့်အတန်းနှင့် အရည်အသွေးအာမခံမှုကော်မတီတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဗြိတိသျှကောင်စီမှ ဌာနေကိုယ်စားလှယ် Ms. Sarah Deverall၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ပါမောက္ခများ၊ ဆရာ ဆရာမများ အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပင်မတန်ဖိုးထားသည့် မျှော်မှန်းချက်များ (Core Values of Goals) ဖြစ်ကြသော (၁) မျက်မှောက်ခေတ်၏ စိန်ခေါ်မှုများကို ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနိုင်မည့် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အပြန်အလှန် လေးစားရိုင်းပင်းကူညီတတ်သော ကမ္ဘာ့လူသားကောင်းဖြစ်မှု၊ (၂) ပူးပေါင်းသင်ယူခြင်း၊ ပူးပေါင်းလုပ်ကိုင်ခြင်း၊ ပူးပေါင်းနေထိုင်ခြင်းတို့ကို အသင်းအဖွဲ့ပုံစံဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်မှု၊ (၃) စုပေါင်းအင်အားဖြင့် တာဝန်ယူ တာဝန်ခံ၍ ကောင်းမွန်စွာ ဆောင်ရွက်တတ်ခြင်း၊ မှန်ကန်မှုရှိသော ကိစ္စရပ်များကိုသာ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ (၄) ကမ္ဘာကြီးအတွက် အကောင်းဆုံး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် ပိုမိုတိုးတက်

ကောင်းမွန်သော နည်းလမ်းများကို ရှာဖွေလေ့လာဖော်ထုတ်တတ်သည့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုနှင့် တီထွင်ဖန်တီးမှုများကို ပိုင်ဆိုင်ကြစေရန် ဦးတည်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အမျိုးသားပညာရေးမဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၆-၂၀၂၁) ကို အခြေခံလျက် အရည်အသွေးရှိသောပညာရေးကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်များနှင့် ပူးပေါင်းကာ ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အရည်အသွေးရှိသော ပညာရေးကသာလျှင် ၂၁ ရာစုကျွမ်းကျင်မှုနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ပိုမိုဆိုးရွားသည့် မည်မျှများကို တားဆီးကာ အားလုံးအတွက် ပြည့်စုံလှပသော အနာဂတ်ကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

### ထောက်ပြခဲ့ကြ

အမျိုးသားပညာရေးမဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၆-၂၀၂၁)၏ ပညာရေးကဏ္ဍ အစီရင်ခံစာနှင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပပညာရှင်များက မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဆရာအတတ်ပညာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုကဏ္ဍရှိ စိန်ခေါ်မှုများကို ထောက်ပြခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ဆရာခန့်ထားရေး၊ ဆရာ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာမူဝါဒ၊ ကျောင်းအုပ်ကြီးများအတွက် စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်း၊ ဘွဲ့ကြို ဆရာဖြစ်သင်တန်းအတွက် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု၊ လုပ်ငန်းခွင် ဆရာများအတွက် မွမ်းမံသင်တန်းများ၊ သင်ကြားသင်ယူမှုအတွက် ထိရောက်သော အိုင်စီတီအသုံးပြုမှုနှင့် ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုလျှော့ချရေးကိစ္စရပ်များကို ထောက်ပြခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ဤစိန်ခေါ်မှုများကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှစတင်၍ ပညာရေးနှင့် အင်္ဂလိပ်စာတွင် ရလဒ်ကောင်းများရရှိရေးအစီအစဉ် (Towards Results in Education and English-TREE) နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဆရာအတတ်ပညာ အရည်အသွေး မြင့်မားရေး (Strengthening Teacher Education in Myanmar-STEM) စသည့် စီမံချက်များကို ဗြိတိသျှကောင်စီနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးမိတ်ဖက်များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ



ကြောင်း။  
ထို့အပြင် လွတ်လပ်စွာစီမံခန့်ခွဲသည့် တက္ကသိုလ်များ ဖြစ်လာရေးကို ဦးတည်လျက် တက္ကသိုလ် ၂၁ ကျောင်းအပါအဝင် တက္ကသိုလ်များ၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး၊ နည်းပညာနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖြည့်ဆည်းခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်များအနေဖြင့် ဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသားများ၊ ဘဝတစ်သက်တာ သင်ယူသူများ၊ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားများအားလုံးတို့၏ အင်္ဂလိပ်စာနှင့် အိုင်စီတီအရည်အသွေး မြှင့်တင်ရေး၊ အမျိုးသားပညာ အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေး၊ အမျိုးသားပညာ အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေးနှင့် အင်္ဂလိပ်စာစီမံကိန်းနှင့် တက္ကသိုလ်ပညာဉာဏ်စာတမ်း ရေးဆွဲခြင်း၊ ဝန်ထမ်းရာထူး ခန့်၊ ပြောင်း၊ တိုးမြှင့်ရေး၊ တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်၊

အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း အခြေပြု ဘွဲ့သင်တန်းများနှင့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများ၊ Credit Transfer စနစ်၊ သင်ကြားသင်ယူမှု၊ စစ်ဆေးအကဲဖြတ်မှု၊ သုတေသန၊ ကျောင်းနှင့် လုပ်ငန်းခွင် မိတ်ဖက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ အရည်အသွေးအာမခံမှုနှင့် ပညာအရည်အချင်း အသိအမှတ်ပြုမှုတို့အတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။  
အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တက္ကသိုလ် ၂၁ ကျောင်းမှ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဘာသာရပ်ပါမောက္ခများ၊ ဌာနမှူး (စီမံ/သင်တန်း) များ စုစုပေါင်း ၁၀၅ ဦး တက်ရောက်လျက်ရှိပြီး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဌာနေကိုယ်စားလှယ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးသည် ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဌာနေကိုယ်စားလှယ် မစ္စ ဂျော့ဇ် ခေယောင်းနှင့် ဒုတိယဌာနေကိုယ်စားလှယ် မစ္စ ယူကီကို အိရီယာမာ တို့အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။



နောက်ဆက်တွဲ သဘောတူစာချုပ် အတည်ပြုပါဝင်မှုနှင့် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းမှု၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဖြစ်စဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွတ်လပ်သော စုံစမ်း

စစ်ဆေးရေးကော်မရှင် (ICOE)၏ အစီရင်ခံစာပါ အကြံပြုချက်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအားလုံး၏ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေကို ပုံမှန်

သုံးသပ်သည့်လုပ်ငန်းစဉ် (UPR)နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် တတိယအကြိမ် အစီရင်ခံစာ တင်သွင်းခြင်းနှင့် ယင်းအစီရင်ခံစာအပေါ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် သုံးသပ်မှုခံယူခဲ့ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးသည်။

ပြန်လည်ဆွေးနွေး  
ထို့နောက် UNHCR ဌာနေကိုယ်စားလှယ် မစ္စ ဂျော့ဇ် ခေယောင်းက အခြားနိုင်ငံများတွင် ရှေ့နေချုပ်ရုံးနှင့် UNHCR တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများ၊ မိမိတို့နှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးတို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့်ကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုးတက်ကောင်းမွန်သည့် ဥပဒေပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းများ၊ UNHCR အနေဖြင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဥပဒေပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုသည့် ကိစ္စရပ်များ ပြန်လည်ဆွေးနွေးသည်။  
အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယရှေ့နေချုပ် ဦးဝင်းမြင့်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာသီတာဦးနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာဆွေဆွေအောင်တို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၌ အားကစားဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ အားကစားဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲ(Talk show)ကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။  
အဆိုပါ Talk Show အစီအစဉ်တွင် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်စပယ်၊ မြို့နယ်အားကစားနှင့်

ကာယပညာဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်နိုင်နိုင်ဝင်းတို့က Physical Fitness Dance ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပရခြင်းရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ပြည်သူများအတွက် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြုနိုင်မှု အခြေအနေများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်ရောက်နိုင်မည့်အခြေအနေများ၊ ကိုဗစ်ကာလအတွင်း အသက်အရွယ်မရွေး ပြုလုပ်နိုင်သည့် အားကစားများနှင့် မြို့နယ်အဆင့်မှ နိုင်ငံတော်အဆင့်အထိ ပြိုင်ပွဲဝင်နိုင်သည့် Physical Fitness Dance ပြိုင်ပွဲအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြသည်။  
ကိုဗစ်ကာလအတွင်း ကျန်းမာရေးနှင့်

အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အထောက်အကူဖြစ်စေရေးအတွက် မြို့နယ်တိုင်းတွင် Physical Fitness Dance ပြိုင်ပွဲများကို အိမ်တွင်နေထိုင်ကာ အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးထားခြင်းကြောင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် ပြိုင်ပွဲကို လွယ်ကူစွာ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ကြကာ စိတ်ဝင်စားစွာ ပါဝင်ခဲ့ကြပြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်အတွင်း၌ ပွဲစဉ် (၇) ပြီးဆုံးချိန်တွင် မြို့နယ်အားကစားမှူးနှင့်အတူ ပြိုင်ပွဲဝင် ဦးရေ ၇၀၀ ကျော် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ထားကြောင်း သိရသည်။ မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

## စပါး၊ ငါးသုတေသနနှင့် သရုပ်ပြကန်များ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်

မအူပင် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ဆန်စပါးသုတေသနအဖွဲ့ World Fish၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော စပါး၊ ငါးသုတေသနနှင့် သရုပ်ပြကန်များ တိုးချဲ့တူးဖော်ခြင်း လုပ်ငန်းခွင်သို့ ယနေ့တွင် မအူပင်ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးစိုးမိုးအောင်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးသာအေး၊ ခရိုင်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးမှူး ဦးဆန်းဝင်း၊ တလုပ်လှငါးလုပ်ငန်းစခန်းတာဝန်ခံ ဒေါ်အေးအေးမင်းတို့ ပါဝင်သောအဖွဲ့က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး၍ ကန်တူးဖော်ခြင်း ပုံစံ၊ ငါးထည့်သွင်းရန်အတွက် ရေအရည်အသွေးပြုပြင်မှုများ၊ ထည့်သွင်းလိုသည့် ငါးအမျိုးအစားနှင့် အကောင်ရေတို့ကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းပေးခဲ့သည်။  
မအူပင်မြို့နယ် လက်ခုပ်ကျေးရွာတွင် စပါး၊ ငါးသုတေသနနှင့် သရုပ်ပြကန်တစ်ကန်ကို တူးဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တစ်လေး၊ ရွှေတောင်မော်၊ ညောင်ဝိုင်းကျေးရွာတို့တွင် တိုးချဲ့၍ စပါး၊ ငါးသုတေသနနှင့် ပညာပေးခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဖို့ စည်းကမ်းများကို လိုက်နာစို့

ပြည်တွင်းရေးရာ

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမည့် အစီအစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများ တင်ပြဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးများနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမည့် အစီအစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများ ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပထမအသုတ်အနေဖြင့် ရောက်ရှိလာသော ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေးကို ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်တွင် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းများကို စတင်ထိုးနှံတော့မည်ဖြစ်သည့်အတွက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် လတ်တလောလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများနှင့် ထပ်မံ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မည့် အချက်များကို ဆွေးနွေးရန် ယခုအစည်းအဝေးကို ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနရှိဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများနှင့် အခြားသော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေရုံသာမက ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေး လုပ်ငန်းများကိုပါ အစွမ်းကုန် ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်နေသည့် အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိ အသိအမှတ်ပြုပါကြောင်း။

### ဆက်လက်လေ့လာနေ

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင် ပေါ်ပေါက်ထိုးနှံအသုံးပြုနေသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးများသည် ဓာတ်ခွဲခန်းနှင့် သုတေသနလေ့လာစမ်းသပ်ရာတွင် စွမ်းရည်ထက်မြက်မှု (efficacy) ရှိသည်ကိုသာ သိရှိရသေးပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို နှစ်ကြိမ်ထိုးနှံပြီးနောက် ရောဂါကာကွယ်မှု စွမ်းရည်မည်မျှရှိမည်၊ ကာကွယ်နိုင်သည့် အချိန်ကာလအတိုင်းအတာ မည်မျှရှိမည်စသည့် အချက်များကို ဆက်လက်လေ့လာနေပြီး မကြာမီ ပိုမိုသိရှိလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးသည် ဆေးထိုးထားသူအတွက် ရောဂါကာကွယ်မှု အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ပေးနိုင်သော်လည်း ထိုသူမှတစ်ဆင့် အခြားသူများထံ ရောဂါကူးစက်နိုင်မှု အခြေအနေကို နိုင်ငံတကာတွင် ဆက်လက်လေ့လာလျက် ရှိပါကြောင်း။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးသူများ အနေဖြင့် ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း (mask) များ မတတ်ဆင်ခြင်းကဲ့သို့သော အပြုအမူမျိုး (လုံးဝ) လုပ်ဆောင်၍မရပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးသူဖြစ်စေ၊ မထိုးနှံရသေးသူဖြစ်စေ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံရေးများကို ဆက်လက်၍ တိကျစွာ မဖြစ်မနေလိုက်နာကျင့်သုံးနေရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရာတွင် ဗဟိုအဆင့်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်များအကြား ဆက်သွယ်ချိတ်ဆက်မှုလမ်းကြောင်းများသည် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံသည့် ကိစ္စရပ် အောင်မြင်နိုင်ရန် အထူးအရေးကြီးသဖြင့် ကာကွယ်ဆေး ဆက်လက်ထိုးနှံမည့် ကာလတစ်လျှောက်လုံး အမြဲမပြတ် အချိန်နှင့်



တစ်ပြေးညီ ဆက်သွယ်နေရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကာကွယ်ဆေးအာနိသင် မလျော့ကျစေရေးအတွက် ကာကွယ်ဆေးအအေးလမ်းကြောင်းစနစ်နှင့် ထားသို့မှုစနစ်အပြင် ဆေးထိုးသည့်အချိန်၌လည်း သတ်မှတ်ထားသော စံအတိုင်း ဖြစ်စေရန် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးများ၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူ ဆရာဝန်နှင့် ဆရာမများက ဦးစားပေး ကြီးကြပ်ကြစေလိုပါကြောင်း၊ ဗဟိုမှပေးပို့ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံမှုနှင့် ထိုးနှံပြီး ဆက်လက်စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရမည့်ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်သော လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်အားလုံးကိုလည်း သေချာစွာ အပြန်အလှန်ဖတ်ရှုထားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရာတွင် နေရာဒေသအလိုက် သွားလာရခက်ခဲမှုအခြေအနေ၊ လုံခြုံရေးအခြေအနေ၊ ထိုးနှံရမည့် လူဦးရေသည်တို့ မတူညီသဖြင့် ထိုးနှံမည့်ရက် အတိုင်းအတာလည်း တစ်ပြေးညီတူညီရန် မလိုပါကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးများအနေဖြင့် ဗဟိုမှတာဝန်ရှိသူများနှင့် တိုင်ပင်ကာ လိုအပ်သလို ချိန်ဆပြောင်းလဲ၍ လုပ်ကိုင်နိုင်ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအတွက် သဏ္ဍာန်တူစားပွဲတင်လေ့ကျင့်ခန်းများ၊ စွမ်းမံသင်တန်းများ ပြုလုပ်ထားကာ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားမှုများနှင့်အညီ လုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ရှိသော်လည်း မမျှော်မှန်းနိုင်သော ကိစ္စရပ်များကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးများက အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆုံးဖြတ်ချက်ချဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးများ၊ ဆရာဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် တိုင်းဒေသ

ကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည့်အပြင် ပြည်သူများ၏ အသံကိုလည်း အမြဲတမ်း နားထောင်၍ လိုအပ်သလို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးများက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းလက်တွဲဆောင်ရွက်နေမှု၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်၊ မြို့နယ်အဆင့်မှစ၍ တန်းတူများပြုလုပ်ထားမှု၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးများ ရောက်ရှိမှုအခြေအနေ၊ ကာကွယ်ဆေးများသိုလှောင်ခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ ဖြန့်ဝေခြင်းနှင့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးစုရပ်များ စနစ်တကျ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးနောက်ဆက်တွဲပြဿနာများကို စောင့်ကြပ်စစ်ဆေးခြင်း၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းကို မှတ်တမ်းတင်ခြင်းနှင့် စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးခြင်း၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်သူလူထုကို ဆက်သွယ်ပြောဆိုခြင်း လုပ်ငန်းများအတွက် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေ၊ စာရင်းများပြုစုထားရှိမှုနှင့် အခက်အခဲ၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမည့်နေရာ ပြင်ဆင်ထားရှိမှု၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးမည့်အဖွဲ့များနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းထားပြီး တာဝန်ချထားမည့်အစီအစဉ်၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီး နောက်ဆက်တွဲပြဿနာများကိုစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမည့် လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များကို တင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြန်လည်ဆွေးနွေးပြီး ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ရန် ကိစ္စရပ်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အမျိုးသားအဆင့် ကာကွယ်ဆေးထိုး လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ နည်းပညာအကြံပေးအဖွဲ့ (National

Immunization Technical Advisory Group - NITAG) နှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးနောက် ဖြစ်ပေါ်သော နောက်ဆက်တွဲ ပြဿနာများကို နည်းပညာဖြင့် အကြောင်းရင်းရှာဖွေဆုံးဖြတ်ရန် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ (Adverse Events Following Immunization Management Committee) တို့နှင့် တွေ့ဆုံ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု လုပ်ငန်းများအတွက် အကြံပြုချက်များ ရယူဆွေးနွေးသည်။

### ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးအကြံပြု

ထိုသို့ ဆွေးနွေးရာတွင် ယခုပထမအသုတ်ရောက်ရှိ ထိုးနှံမည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးများ၏ ဘေးကင်းလုံခြုံမှု (vaccine safety) ကိစ္စရပ်များ၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေသည့်ကိစ္စရပ်များ၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရာတွင် ကြုံတွေ့နိုင်သည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရာတွင် ကောလာဟလများ၊ သတင်းအမှားအမျိုးမျိုး ပေါ်ပေါက်လာမည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးနောက် စောင့်ဆိုင်းသည့်နေရာတွင် မိနစ် ၃၀ ခန့် စောင့်ဆိုင်းရမည်ဖြစ်ပြီး ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးလျှင်သာမန် လက္ခဏာများ ရာခိုင်နှုန်း အနည်းအများရှိမှု၊ ပြင်းထန်သော တုံ့ပြန်မှုရှိပါက ကာကွယ်ဆေးထိုးနေရာတွင် ချက်ချင်းပြုစုကုသမှုပေးမည်ကိစ္စ၊ နေအိမ်သို့ ပြန်ရောက်ပြီးနောက်တွင် မည်သို့သော လက္ခဏာများရှိပါက မည်သို့ဆက်သွယ်ရမည်နှင့် မည်သည့်တိုက်ဆိုင်ရမည်ကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမည့်သူများအား အသိပေးထားမည်ကိစ္စအပါအဝင် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူလူထုကို ဆက်သွယ်ပြောဆိုခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးနောက်ဆက်တွဲပြဿနာများကို စောင့်ကြပ်စစ်ဆေးခြင်း လုပ်ငန်းနှင့် ပတ်သက်သော ကိစ္စရပ်များ၊ ကာကွယ်ဆေး၏ တုံ့ပြန်မှု (reaction) ရှိနိုင်ရုံသာမက စိုးရိမ်ကြောင့်ကြမှု (Immunization anxiety-related reaction) နှင့် ကာကွယ်ဆေးကြောင့်မဟုတ်ဘဲ အခြားသောအကြောင်းများကြောင့်ဖြစ်သော တိုက်ဆိုင်မှုဖြစ်ရပ် (Coincidental event) များလည်း ရှိနိုင်မှုစသည့် အကြောင်းအရာများနှင့် ပတ်သက်၍ ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးအကြံပြုကြသည်။

ဆွေးနွေးအကြံပြုမှုများအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြန်လည်ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ယခုကဲ့သို့ အငြိမ်းစား ပါမောက္ခကြီးများနှင့် ပညာရှင်ကြီးများက ပြည်သူများ အကျိုးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေး လုပ်ငန်းကိစ္စများတွင် ကြိုးပမ်းပါဝင်ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုပိုင်းပညာရပ်ဆိုင်ရာ အကြံပြုမှုများအပေါ် ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယနေ့ ဆွေးနွေးပွဲများသို့ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစား ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဗဟိုတိုးချဲ့ ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းစီမံချက်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တိုးချဲ့ ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်း တာဝန်ရှိသူများ၊ အငြိမ်းစား ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ပညာရှင်ကြီးများ၊ ကာကွယ်ဆေး ပညာရှင်ကြီးများ၊ ဆေးပညာပါမောက္ခများ၊ ကလေးဆေး ပညာ ပါမောက္ခများ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

# ပြည်ပနိုင်ငံများ၌ အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
နိုင်ငံတကာခရီးသည်တင် လေယာဉ်များပျံသန်းမှု ယာယီရပ်ဆိုင်းထားခြင်းကြောင့် ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ဆိုးလ်မြို့ရှိ မြန်မာသံရုံးမှ စီစဉ်သည့် (၄၁) ကြိမ်မြောက် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေကြောင်း (MAI) ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယနေ့ ၂၇ နာရီတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြသည်။

အဆိုပါ ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်တွင် ဘရာဇီးမှ တစ်ဦး၊ ဂျာမနီမှ သုံးဦး၊ နော်ဝေမှ လေးဦး၊ အီဂျစ်မှ တစ်ဦး၊ ဆွစ်ဇာလန်မှ တစ်ဦး၊ အီတလီမှ လေးဦး၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုမှ လေးဦး၊ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံမှ ၆၇ ဦး စုစုပေါင်း မြန်မာနိုင်ငံသား ၈၅ ဦး လိုက်ပါကြသည်။

၎င်းတို့ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး၊ ကျန်းမာရေး

စစ်ဆေးရေး၊ သီးသန့်စီစဉ်ပေးသည့်နေရာ/ သတ်မှတ် ဟိုတယ်များ၌ အသွားအလာကန့်သတ်မှု ၁၄ ရက်နှင့် နေအိမ်တွင် အသွားအလာကန့်သတ်မှု ခုနစ်ရက် နေထိုင်စေရေးတို့ကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့က သက်ဆိုင်ရာ အခန်းကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများနှင့် သင်္ဘောသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ရန် Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီ၏လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံများရှိ မြန်မာသံရုံးများနှင့် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်





# e-ID စနစ်ဖြင့် လူဦးရေမှတ်ပုံတင်ခြင်း စီမံကိန်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များ ရှင်းလင်းခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပ



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
e-ID စနစ်ဖြင့် လူဦးရေမှတ်ပုံတင်ခြင်း စီမံကိန်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များ ရှင်းလင်းခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တာဝန်ယူဆောင်ရွက်  
အခမ်းအနားတွင် e-ID စနစ် လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေက မြန်မာနိုင်ငံ၏ e-Government စနစ်၏ အခြေခံကျသည့်လုပ်ငန်းဖြစ်သည့် e-ID စနစ်လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ယူ

ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ ယင်းလုပ်ငန်းသည် ကြီးမားကျယ်ပြန့်ပြီး မိမိတို့ဌာနအနေဖြင့် အတွေ့အကြုံ နည်းပါးသေးသည့်အတွက် ဝန်ကြီးဌာနအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်မှု ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၏ အကြံပြုချက်များဖြင့် အားလုံးပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက် လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း။

မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနသည် ပြီးခဲ့သည့် လေးနှစ်ကျော် ကတည်းကပင် e-ID စနစ်ကို စတင်လေ့လာခြင်း၊ ပညာရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်း၊ IT ကုမ္ပဏီများမှ လာရောက်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခြင်းနှင့် e-ID ဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံများ ကျင်းပခြင်းတို့ကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ e-ID စနစ်လုပ်ငန်းကော်မတီ၏ လက်အောက်တွင်လည်း လုပ်ငန်းများ လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်မည့် ဆက်ကော်မတီ အသီးသီးကိုလည်း

e-Government ဦးဆောင်ကော်မတီသို့ တင်ပြအတည်ပြုချက် ရယူဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံမှ ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ လွှတ်တော်အဆင့်ဆင့်သို့ တင်ပြရှင်းလင်းပြီး e-ID စနစ်နှင့်ပတ်သက်သည့် ဥပဒေပြင်ဆင်ရေးကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာဌာနများသို့ တင်ပြဆောင်ရွက်ထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရကော်မတီအဆင့်ဆင့်တွင် ပါဝင်၍ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများကိုလည်း ရှင်းလင်းချပြပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများကိုလည်း e-ID စနစ်နှင့်ပတ်သက်သည့်များကို မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးဆောင်ရွက်ထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။

လုပ်ငန်းများ စတင်အကောင်အထည်

ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ ဖြစ်စေရေးအတွက် နည်းပညာဆိုင်ရာအကြံပေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းမည်ဖြစ်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံအစိုးရမှ တာဝန်ပေးထားသည့် ပညာရှင်က နည်းပညာဆိုင်ရာအကြံဉာဏ်များကို အွန်လိုင်းမှ အကူအညီပေးလျက် ရှိပါကြောင်း၊ ယခုအခါ e-ID စနစ်လုပ်ငန်းကို နိုင်ငံဘတ်ဂျက်ဖြင့် ခွဲဝေချထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လုပ်ငန်းများအား သတ်မှတ်စည်းမျဉ်း စည်းကမ်း လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဖွဲ့စည်းထားသည့် ဆက်ကော်မတီအသီးသီးသည်လည်း လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားကြရန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက တစ်ဦးချင်း တာဝန်ယူမှု တာဝန်ခံမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်သည့် လုပ်ငန်းများ၏ မှတ်တမ်းမှတ်ရာများကိုလည်း စနစ်တကျ မှတ်တမ်းထားရှိ ဆောင်ရွက်ကြလိုပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းစဉ် အဆင့်တိုင်း လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီဖြစ်စေရေး၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ကြရေး၊ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ တင်ပြဆောင်ရွက်ကြရေးအတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွက် အရေးကြီးသည့် လုပ်ငန်းတစ်ရပ်ဖြစ်သည့်အညီ ပြည်သူ့အတွက် ထိရောက်သောဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်သည့် လုပ်ငန်းတစ်ရပ်ဖြစ်သည့်အတွက်

တက်ညီလက်ညီ ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် မိမိတို့လုပ်ငန်းကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း တင်ပြဆွေးနွေးပေးကြစေလိုကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းဆွေးနွေး  
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးအေးလွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက e-ID စနစ် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ ဆက်ကော်မတီအလိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ တွေ့ကြုံနိုင်သည့် အခက်အခဲများနှင့် လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် e-ID စနစ် လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းဖြစ်သည့်အညီ အခြားသောဆက်စပ်ဥပဒေများနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် e-ID ဆိုင်ရာ ဥပဒေတစ်ရပ်ရေးဆွဲနိုင်ရေးအတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် လုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်မပျက်တိုးတက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် ပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးအေးလွင်၊ e-ID စနစ်လုပ်ငန်း ကော်မတီဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

# ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာ အိမ်ခန်းပေါင်း တစ်သောင်း တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း လုပ်ငန်းတိုးတက်မှုအခြေအနေများ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ အိမ်ရာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးနှင့် ပြည်သူများနေထိုင်ရေး အဆင်ပြေစေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ နေပြည်တော်ကောင်စီတို့နှင့် ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များပူးပေါင်းပြီး ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာ (Public Rental Housing) အခန်းပေါင်း တစ်သောင်း တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း ဦးစီးကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်  
အစည်းအဝေးသို့ နေပြည်တော်မှ ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာတည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာကျော်လင်း၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးရွှေလေး၊ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်၊ စက်မှုလက်မှုနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဒေါ်နီလာကျော်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်၊ စွမ်းအင်နှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီး ဦးဇော်အောင်၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ် သုံးခုတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌတို့က ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ချိတ်ဆက်တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာ တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်က ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက်က ပြုလုပ်သည့် “ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာတည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း ဦးစီးကော်မတီ” ၏ (၇) ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ရန်ကုန်၊ မန္တလေးနှင့် နေပြည်တော်ရှိ စီမံကိန်းတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ပေးရန် MCEF၊ MLCA၊ MDA အသင်းများမှ အစွမ်းကုန်ကြိုးစားအားထုတ်ဆောင်ရွက်သွားရန် ဆွေးနွေးခဲ့ပါကြောင်း၊ မြေပြင်



လုပ်ငန်းတိုးတက်မှုများ၊ လုပ်ငန်းအခက်အခဲများကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးရန် ယနေ့ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာစီမံကိန်း အခန်းတစ်သောင်းကို အချိန်တိုအတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် လုံလောက်သော မြေနေရာရရှိရေး၊ Infrastructure များပြည့်စုံစေရေး၊ Engineering ပိုင်းဆိုင်ရာ Technical Issues များကို ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရေး စသည်ဖြင့် လုပ်ငန်းပိုင်းဆိုင်ရာ အခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရန် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

စီမံကိန်းအတွက် လိုအပ်သောဘဏ္ဍာငွေများအနက် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပိုလျှံရန်ပုံငွေမှ ငွေကျပ် ဘီလီယံ ၁၃၀ ရရှိထားပြီး ကျန်ငွေများကို MCEF၊ MLCA နှင့် MDA အသင်းတို့က စိုက်ထုတ်၍ အဆောက်အအုံများနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် လုပ်ငန်းပြီးစီးအောင် ကြီးကြပ်ပေးရန် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ မှ ဝန်ကြီးများ၊ မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင် အသင်းသုံးသင်းတို့မှ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ

ပူးပေါင်းညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်သွားရန် အရေးကြီးပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရီရီနိုင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ လိုင်စင်ရ ကန်ထရိုက်တာများ အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်းနှင့် မြန်မာမြို့ပြနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝိတ်တို့က ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းအခြေအနေတို့ကို Power Point ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေး  
ထို့နောက် ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာ တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း ဦးစီးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာကျော်လင်းက ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ လုပ်ငန်းတိုးတက်မှုနှင့် လုပ်ငန်းများ သက်မှတ်အချိန်မီပြီးစီးရေးအတွက် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်ရန်မှာကြားပြီး လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ယင်းနောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်၊ စက်မှုလက်မှုနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဒေါ်နီလာကျော်နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်၊ စွမ်းအင်နှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီး ဦးဇော်အောင်တို့က ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် လုပ်ငန်းတိုးတက်မှု အခြေအနေတို့ကို ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသူများက အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ် ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာကျော်လင်းက လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ စီးပွားရေးကုစားမှု အစီအစဉ်အရ ပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ရရှိစေရန်နှင့် ဝင်ငွေကုန်သွယ်ရေးများအား နေရာပေးပေးနိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူ့အငှားအိမ်ရာ အခန်းတစ်သောင်း ဆောက်လုပ်မည့် စီမံကိန်းကို နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့တွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ နေပြည်တော်၊ ဒဂုံဇာသီရိမြို့နယ်တွင် အိမ်ရာအခန်းပေါင်း ၇၀၄ ခန်း၊ အဆောက်အအုံ လုံးရေ ၄၄ လုံး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံတောင်မြို့နယ်တွင် အိမ်ရာအခန်းပေါင်း ၆၂၈၈ ခန်း၊ အဆောက်အအုံ လုံးရေ ၃၃၃ လုံးနှင့် မန္တလေးမြို့၊ ပုသိမ်မြို့နယ်တွင် အိမ်ရာအခန်းပေါင်း ၃၀၀၈ ခန်း၊ အဆောက်အအုံ လုံးရေ ၁၈၈ လုံးကို ဆောက်လုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအား မြန်မာနိုင်ငံ ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ် (MCEF)၊ မြန်မာနိုင်ငံလိုင်စင်ရ ကန်ထရိုက်တာများအသင်း (MLCA) နှင့် မြန်မာမြို့ပြနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (MDA) တို့မှ လုပ်သားအင်အားပေါင်း ၁၈၀၀၀ ကျော်ဖြင့် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုအခါ အဆောက်အအုံနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ လုပ်ငန်းများ၏ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ပြီးစီးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



# တစ်ချိန်က မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား ဘယ်လိုလွှင့်ခဲ့သလဲ...

## ခင်မောင်ညိုနဲ့

“ဟဲ့လို... ဟဲ့လို... လွှတ်တော်သတင်းအခွေ မပြီးသေးဘူး။ တီးလုံးပြန်ကျော့ထားပေးပါ”

ဒါက တစ်ခါတလေ ည ၈ နာရီထိုးဖို့ တစ်မိနစ်၊ နှစ်မိနစ်အလိုမှာ စက်ခန်းကို လှမ်းပြောရတာမျိုး၊ သတင်းအစီအစဉ်စတင်အခါ ပထမဆုံးတင်ပြရမယ့် သတင်းအတွက် ဗီဒီယိုအခွေတည်းဖြတ်လို့ မပြီးသေးဘူး ဆိုရင် စတူဒီယိုစက်ခန်းကို အဲဒီလို ကြိုတင်ပြောထား ရတာ အကြိမ်ပေါင်းမနည်းလှ။

အစစအရာရာ သိပ်ကိုလွယ်ကူတဲ့ အခေခတ်ကွန်ပျူတာ အိုင်တီခေတ်နဲ့ ဟိုတစ်ချိန်တုန်းက လုပ်ကြရတဲ့ အခြေ အနေချင်းမတူဘူးလေ။ ဘယ်လိုများ ကွာခြားလို့ပါလဲ။

### အဓိကရိုက်ကွက်တွေကို ကြိုတင်ရွေးချယ်

ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစည်းအဝေးသတင်းအတွက် ပြင်ဆင်ရတယ်ဆိုကြပါစို့။ ကျွန်တော်တို့ကင်မရာအဖွဲ့က အလုံလမ်း ပြည်သူ့လွှတ်တော် (အခု ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ရုံး) ထဲမှာ သွားရောက်ရိုက်ကူး တယ်။ မွန်းလွဲပိုင်း စည်းစဉ်းပွဲအပြီး ပြန်ယူလာတဲ့ ဗြဲကံ သူညီ ဒသမ ၇၅ လက်မရှိ ဗီဒီယိုဖလင်ခွေတွေကို ဗီဒီယို အယ်ဒီတာက (များသောအားဖြင့် သီရိဂေဟာဦးအောင်မြင့် (ကွယ်လွန်) က တာဝန်ယူပါတယ်) စိစစ်ကြည့်ရှုရတယ်။ သတင်းမှာပါနိုင်မယ့် အဓိကရိုက်ကွက်တွေကို ကြိုတင် ရွေးချယ်ရပါတယ်။ အဲဒီအချိန်မှာ သတင်းစာသားက မရှိသေးပါဘူး။ စာသားက အစောဆုံး ညနေ ၆ နာရီ၊ ၆ နာရီခွဲလောက်ကျမှ ရပါတယ်။ အစည်းအဝေးက နေ့ခင်းကလုပ်တာပဲ။ ဘာဖြစ်လို့ အဲဒီလောက်နောက်ကျ တာလဲ မေးစရာပါ။

အဲဒီခေတ်အခါက မြန်မာ့အသံသတင်းထောက်ရယ် လို့ခန့်ထားတာ သက်သက်မရှိပါဘူး။ သိမ်ဖြူလမ်း ဝန်ကြီးများရုံးကတော့ မြန်မာ့သတင်းစဉ်က စုစည်း ပေးပို့တဲ့သတင်းတွေကို မြန်မာ့အသံရော၊ ကြေးမုံ၊ မြန်မာ့အလင်း၊ ဗိုလ်တထောင်စတဲ့ တခြားသတင်းစာတွေ အားလုံးကပါ ရွေးချယ်အသုံးပြုကြရပါတယ်။ လွှတ်တော် သတင်းမျိုး၊ VIP အရေးကြီးပုဂ္ဂိုလ်ပဲတဲ့ သတင်းလိုမျိုး ဆိုရင် အထက်လူကြီးအဆင့်ဆင့်က ဖတ်ရှုစိစစ်အတည် ပြုပြီးမှ ကျွန်တော်တို့ဌာနက စေလွှတ်ထားတဲ့ ကားသမား က ယူလာရပါတယ်။ (တစ်ခါတလေလမ်းမှာ ကားဘီး ပေါက်ပြဲ ကားပျက်ပြီဆိုရင် အတော်ခေါင်းခဲကြရပါတယ်။ အဲဒါဆို တယ်လီဖုန်းနဲ့ တစ်ဖက်ကဖတ်ပေး။ ဒီဘက်က လိုက်ရေးပေါ့)

ပြည်လမ်း မြန်မာ့အသံကို ညနေ ၆ နာရီလောက်မှာ ပထမတစ်သုတ်အဖြစ် နယ်သတင်းတွေ မနက်စောစော ပိုင်းက ဌာနဆိုင်ရာသတင်းတွေ ရောက်လာပါတယ်။ ကျွန်တော်က ရုပ်မြင်သတင်းတာဝန်ခံဆိုတော့ လက်ခံ ရယူသုံးသပ်ပါသင့်တဲ့ သတင်းတွေ ရွေးထုတ်တည်းဖြတ်



ပြီး လက်နှိပ်စက်ရိုက်ဖို့ ပြင်ကြရတယ်။ မြန်မာ့အသံမှာ သတင်းဌာနအတွက် စာရိုက်သူ လက်နှိပ်စက်သမားတွေ က စပယ်ရယ်လက်ရွေးစင်တွေဖြစ်ကြပြီး စက်သေနတ် ပစ်သလို တဖြောင်းဖြောင်း ရိုက်နိုင်သူတွေပါ။ (ရုပ်မြင် သတင်းအတွက် ကိုကျော်ထွန်းက ပင်တိုင်၊ နောက်ပိုင်းမှာ ကိုပန်းမောင်က တာဝန်ယူပေးကြတယ်။)

### နိုင်ငံခြားသတင်း

နိုင်ငံခြားသတင်းတွေကိုတော့ ပြည်တွင်းသတင်း တွေမလာခင် ညနေ ၄ နာရီလောက်ကစပြီး ဘာသာပြန် ပေးပါတယ်။ အဲဒီသတင်းတွေကို မြန်မာ့သတင်းစဉ်က မော်တော်ဆိုင်ကယ်နဲ့ လာပို့တာပဲ။ ကျွန်တော်က ထူးခြား တဲ့သတင်းတွေ ရွေးချယ်ပြီး ပါးစပ်က တာဝတ်တွတ် ဘာသာပြန်ပေးတာကို ကိုကျော်ထွန်းနဲ့ ဒေါ်ဝင်းမေတို့က လက်နှိပ်စက်မှာ ရိုက်ပါတယ်။ ရုပ်မြင်သတင်းအတွက် ဖတ်ရတာ လွယ်ကူအောင် ဖူးစကတ်အရွယ် စက္ကူကို ကန့်လန့်ပိုင်းပြီး (၆ ဒသမ ၅ x ၈ လက်မအရွယ်) စာလုံး ခပ်ကျဲကျဲ ရိုက်ပေးရတယ်။ (Teleprompter ကင်မရာ အောက်နားက ဖန်သားပြင်မှာကြည့်လိုက်ရုံပဲ။)

အဲဒီအချိန်မှာ သတင်းကြေညာမယ့်သူတွေကို အကြို (ကျောင်းကုန်း) က မိတ်ကပ်လိမ်းခြယ်ပေးပါတယ်။ ဆက်သွယ်ရေးဌာနကတစ်ဆင့်လာတဲ့ဂြိုဟ်တု ပြည်ပ သတင်း ၁၀ မိနစ်စာကို စောစောပိုင်းက ကြိုတင်ရိုက်ထား ရပါတယ်။ မိုးလေဝသသတင်းကိုလည်း ဖုန်းနဲ့ယူပြီး ပြင်ဆင်ထားပြီးပါပြီ။

ညနေ ၇ နာရီဝန်းကျင်မှာ သတင်းကားက ဒုတိယ အခေါက်ဝင်လာတော့ အရေးပါတဲ့သတင်းတွေ ပါလာပါ တယ်။ များသောအားဖြင့် နံပါတ် ၁ ထိပ်ဆုံးဖြစ်မယ့် သတင်းက အဲဒီအချိန်မှာမှ ပါတတ်တာပါ။ ကျွန်တော်က ဖတ်မယ့်သူအတွက် ခပ်သုတ်သုတ်တည်းဖြတ် ရိုက်ပေး ရသလို ဗီဒီယိုအရုပ်နဲ့ စာသားကိုညီအောင် ဗီဒီယို

အယ်ဒီတာ (ဦးအောင်မြင့်)က ကတိုက်ကရိုက် တည်းဖြတ် ရပါတယ်။ ဒီအချိန်မှာပဲ ပြည်တွင်းသတင်းဖတ်မယ့်သူက လက်နှိပ်စက်ရိုက်ပြီးသား သတင်းစာရွက်တွေကို လာကြည့် ပြီး ကင်မရာရှေ့မှာ အထစ်အငေါ့မရှိ ချောချောမွေ့မွေ့ ဖတ်နိုင်ဖို့ သုံး၊ လေးခေါက်လောက် လေ့ကျင့်ဖတ်ရှုရ ပါတယ်။

ည ၈ နာရီမထိုးခင် ၁၅ မိနစ်လောက်အလိုမှာ သတင်းကြေညာမယ့်သူတွေက ရုပ်မြင်လွှင့်ထုတ်မယ့် စတူဒီယိုခန်းကိုသွားပြီး မီးချိန်တာတွေ၊ အသံချိန်တာတွေ လုပ်ရပါတယ်။ မီးချိန်တယ်ဆိုတာက အသားဖြူတဲ့သူ၊ ညိုတဲ့သူ လူကိုကြည့်ပြီး လိုက်ဖက်အောင် မီးလုံးနေရာ ရွှေ့ပေးတာပါ။ အသံချိန်တာကတော့ အသံတိုးသူ၊ ကျယ်သူ လိုအပ်သလို ညှိပေးရတာပါ။

### မိနစ်တွေက စားသွား

အခုခါလို ကွန်ပျူတာတွေမရှိသေးတော့ ဗီဒီယို တည်းဖြတ်တဲ့စက်တွေက အခွေသွင်းတဲ့ ထုတ်တဲ့အခါ တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် ကလစ်ကလောက်နဲ့ နေသားတကျ ဖြစ်ဖို့ အချိန်ယူပါတယ်။ သတင်းစာသားနဲ့ ကိုက်ညီ အောင် လုပ်တဲ့အခါ ဟိုတစ်ခွေက အရုပ်လိုရင် အဲဒီ တစ်ခွေထည့်လိုက် ပြီးရင်ပြန်ထုတ်လိုက်၊ နောက်တစ်ခွေ ထည့်လိုက်နဲ့ မိနစ်တွေက စားသွားပါတယ်။ ည ၈ နာရီ ထိုးခါနီးပြီဆိုရင် ဦးအောင်မြင့်ကို လောပေးရပါတယ်။ သမ္မတကြီးသတင်းလိုမျိုးဆိုရင် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်မင်းကိုယ်တိုင် အနားက လာကြည့်တတ်ပါတယ်။ အမှားတစ်ခုခုလွဲချော်သွားရင် လူကြီးတွေက သူ့ကိုအရင် မေးမှာလေ။

ဒီလိုနဲ့ ၈ နာရီ ထိုးလုလုမှာ လွှင့်ထုတ်ရမယ့်အခွေ တည်းဖြတ်စက်ထဲက ထွက်လာရင် ပေ ၁၀၀ လောက် မှာရှိတဲ့စက်ခန်းကို အပြေးသွားပို့ရပါတယ်။ စက်ခန်း ထဲမှာလည်း စက်တွေက အခွေထည့်လိုက်ရင် ကလောက်

## ရေဒီယိုလေး ချစ်ဆွေတော်

- ရွှေအိုရောင်ရွက်ပါ မျက်နှာသစ်က အလှပြင်တဲ့ ကြည်လင်လွင့်ပျံ၊ လေလှိုင်းလျှံတက် နံနက်ချိန်ခါ တေးသံသာ။
  - နားဝင်ပီယံ၊ ငြိမ်ငြိမ်လျှံသည့် သံစဉ်ချိုအေး၊ ဂီတတေးဖြင့် အေးမြကြည်လင် အားသစ်ဆင်။
  - ငယ်စဉ်တောင်ကျေး၊ ဟိုးရှေးရှေးမှ စ၍ နားစွင့်၊ မျက်စိပွင့်ရာ နှစ်သက်စွာပင် ငါတို့ချစ်လှ မြန်မာ့အသံ။
  - နံနက်ချိန်ခါ၊ တေးသံသာမှ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် နိုင်ငံရေးမကျန် သတင်းမှန်တို့ ပြန်ကြားပေးဆက် ဝတ်မပျက်ပေ။
  - လှည်းနေလှေအောင်း၊ မြင်းဇောင်းမကျန် တိုင်းနိုင်ငံနဲ့၊ ဖြာစဉ်ပျံက သံစာစာနှင့်၊ ထံတျာချိုအေး နေ့ညတေးတွေ၊ ပျံမွှေးလျှံဝေ ရေဒီယိုလေး ချစ်ဆွေတော်။
  - ငယ်စဉ်တောင်ကျေး၊ ကလေးဘဝ ရှေးရှေးကပင်၊ လက်မချစတမ်း တို့စွဲလမ်းစွာ ဖမ်းယူနားဆင် ခင်ခဲမင်ခဲ၊ စွဲမက်ခဲရာ ပညာပဟုသုတ၊ မှီခိုရသည့် မြန်မာ့အသံ၊ ထက်ဝေယံတိုင် လွင့်ပျံငြိမ်ညောင်း၊ အားမာန်ကောင်းစွာ နှစ်ပေါင်းရာထောင်တည်ပါစေ။
- အောင်လံမြေ - နေညိုညို**  
(မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတနာပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုလျက်)

**ဒီလိုနဲ့ ၈ နာရီထိုးလုလုမှာ လွှင့်ထုတ်ရမယ့်အခွေ တည်းဖြတ်စက်ထဲက ထွက်လာရင် ပေ ၁၀၀ လောက်မှာရှိတဲ့စက်ခန်းကို အပြေးသွားပို့ရပါတယ်။ စက်ခန်းထဲမှာလည်း စက်တွေက အခွေထည့် လိုက်ရင် ကလောက်ကလက် ဂျောက်ဂျက်နဲ့ မိနစ်ဝက်လောက် အချိန်ပေးမှ အဆင်သင့်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတော့ အချိန်အတော်နီးနေပြီဆိုရင် တစ်ခါတလေ သတင်းတီးလုံးကို ပြန်ကျော့ခိုင်းရတာမျိုး ဖြစ်လာတာပါ။ အားလုံးရယ်ဒီဆိုတော့မှပဲ ဆိုင်းသံကထွက်လာပါတယ်။**

ကလက် ဂျောက်ဂျက်နဲ့ မိနစ်ဝက်လောက် အချိန်ပေးမှ အဆင်သင့်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတော့ အချိန်အတော်နီးနေပြီ ဆိုရင် တစ်ခါတလေ သတင်းတီးလုံးကို ပြန်ကျော့ခိုင်း ရတာမျိုး ဖြစ်လာတာပါ။ အားလုံးရယ်ဒီဆိုတော့မှပဲ ဆိုင်းသံကထွက်လာပါတယ်။

“ဗျောင်နောင့် ဗျောင်နောင့်၊ ဗျောင်နောင့် ဗျောင်နောင့် ဗျောင် ဗျောင်...”

“ဗျောင်နောင့် ဗျောင်နောင့်၊ ဗျောင်နောင့် ဗျောင် နောင့် ဗျောင်...”

(အဲဒီလို ရင်တဖိုဖိုကာလတွေ ကြုံဖူးခဲ့ကြတဲ့ ဦးအောင်မြင့် (ကွယ်လွန်)၊ ဒေါ်ခင်အေးလွင် (ကွယ်လွန်)၊ ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း၊ ဒေါ်ညွန့်ညွန့်သိန်း၊ ဦးလှဝင်း၊ ဦးသိန်းလှမော်၊ ဦးကျော်စိုးဦး၊ ဒေါ်အေးအေးသန်း၊ ဒေါ်နွယ်မာဝင်း၊ ဒေါ်မေမေသန်းတို့ကို သတိရလျက်။)

# ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့လူထုအခြေပြု ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေး ရပ်ရွာစေတနာ့ဝန်ထမ်းသင်တန်း အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ပြည်သူ့လူထု အခြေပြု ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြမည့် ရပ်ရွာစေတနာ့ဝန်ထမ်း (Community COVID Volunteer-CCV) များအား လေ့ကျင့်ပေးရန်အတွက် အထည်ဖော်ရေး အသိပညာပေးသင်တန်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ ပြည်သူများပါဝင်သော ရပ်ရွာစေတနာ့ဝန်ထမ်း (Community COVID Volunteer-CCV) များ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် စီမံချက်ရေးဆွဲပြီး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား ယခုလို အသိပညာပေးသင်တန်းကို ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

### ပူးပေါင်းပါဝင်နိုင်ရေး

လုပ်ငန်းစီမံချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ရာ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအလိုက် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများက ပြည်သူများ နှာခေါင်းစည်းမဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေရေး၊ လက်ကိုစနစ်တကျ ဆေးကြောရေး၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦးအသိပေးခြင်း၊ သတိပေးခြင်း၊ မိသားစုစီမံချက်အောင်မြင်ရေးစသည့် ပညာပေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအတွင်းရှိ ရပ်ဆွေ၊ ရပ်မျိုးများ ရောဂါလက္ခဏာခံစားရပါက သက်ဆိုင်ရာသို့ ချိတ်ဆက်ညွှန်ပို့ခြင်း၊ ပံ့ပိုးကူညီခြင်းများကို ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်လည်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရေရှည်တွင် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအတွင်း ဘေးအန္တရာယ် တုံ့ပြန်ရေး၊ လူမှုအထောက်အပံ့များပေးရေး၊ ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးရေးနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်နိုင်ရေး စသည်တို့အတွက် အသင့်ဖြစ်စေရန်လည်း ရည်ရွယ်ပါကြောင်း။

ရပ်ရွာစေတနာ့ဝန်ထမ်းများကို အသိပညာပေးသင်တန်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အမျိုးသားအဆင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းဦးဆောင်အဖွဲ့အတွင်းရေးမှူးရုံးက စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား စုဆောင်းခြင်းနှင့် အသိပညာပေးသင်တန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းများကို စီစဉ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ပထမအကြိမ်အနေဖြင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ရပ်ရွာစေတနာ့ဝန်ထမ်း ၁၀၅ ဦး



ကို ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ ဒုတိယအကြိမ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ ရပ်ရွာစေတနာ့ဝန်ထမ်း ၉၇ ဦးကို ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်တွင်လည်းကောင်း အသိပညာပေးသင်တန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ ယနေ့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ သင်တန်းပေးရန်ကျန်ရှိသည့် ရပ်ရွာစေတနာ့ဝန်ထမ်းများ၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့နှင့် မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းတို့က စာရင်းပေးပို့လာသော စေတနာ့ဝန်ထမ်း စုစုပေါင်း ၁၃၀

ကို အသိပညာပေးမည့် အစီအစဉ်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့အစီအစဉ်ကို ဆက်လက်ပါဝင်ဆွေးနွေးပေးကြမည့် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်းမှ ပညာရှင် ဆရာ ဆရာမကြီးများကိုလည်း ကျေးဇူးအထူးတင်ပါကြောင်း။ သင်တန်းပြီးဆုံးသည့်အခါ သင်တန်းတက်ရောက်ပြီးသူများစာရင်းကို သက်ဆိုင်ရာ

ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ကျန်းမာရေးဌာနများသို့ ပေးပို့ချိတ်ဆက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများက အချိတ်အဆက်မိမိဖြင့် မိမိတို့ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများအတွင်းရှိ ပြည်သူများကို ထိရောက်စွာ ကူညီနိုင်ရန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့မှသာ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အကောင်အထိုးပူးပေါင်းပံ့ပိုးနိုင်မှာဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့လူထုအခြေပြု ရပ်ရွာစေတနာ့ဝန်ထမ်းများကို ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများအတွင်း အသင့်စုစည်းထားနိုင်ခြင်းသည် ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် များစွာအထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြသူများအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

### အပြန်အလှန်ဆွေးနွေး

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ မြသီတာက အသိပညာပေးသင်တန်းအစီအစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ပညာရှင်ဆရာ ဆရာမများက ရပ်ရွာစေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား ပြောဆိုဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှု၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းတာဝန်နှင့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်၊ စိတ်လူမှုပိုင်းဆိုင်ရာပံ့ပိုးမှုပေးခြင်းနှင့် အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုများ၊ ကိုယ်တိုင်ဆုံးဖြတ်နိုင်ရေးနှင့် နှစ်သိမ့်ဆွေးနွေးကူညီပေးရေး၊ ကိုဗစ်နှင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်နှင့် နို့စို့ကလေးများ၊ ကိုဗစ်နှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ၊ ကိုဗစ်နှင့် နာတာရှည်ရောဂါဝေဒနာရှင်များ၊ ကိုဗစ်နှင့် ကလေးသူငယ်များ၊ ရောဂါကာကွယ်ခြင်းနည်းလမ်းများ၊ ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းနှင့် ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာများ စသည့် ခေါင်းစဉ်များအလိုက် ရှင်းလင်းပို့ချခဲ့ပြီး စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း အလုပ်သမားရေးရာဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
နိုင်ငံတော်၏ ကုန်ထုတ်စွမ်းအားတိုးတက်စေရေးကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုရာတွင် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများ၏ ကုန်ထုတ်စွမ်းအားတိုးတက်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး၊ လုပ်ငန်းခွင်အေးချမ်းသာယာရေး၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများရှိ အလုပ်သမားများကို လူမှုဖူလုံရေး အကျိုးခံစားခွင့်များရရှိရေးနှင့် ဆေးဝါးကုသပေးခြင်း၊ ဥပဒေပုဂ္ဂိုလ်ခွင့်များကို ပြည့်ပြည့်ဝဝ မှန်မှန်ကန်ကန် ရရှိစေရေးတို့ကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အလုပ်ခန့်ထားမှုဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်ပုံစံဖြင့် ကျား ၃၅၂၅ ဦး၊ မ ၁၀၇၇၈ ဦးတို့အတွက် အလုပ်ခန့်ထားမှုဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ် စုစုပေါင်း ၁၄၃၀၃ ဦး ချုပ်ဆိုခဲ့ပါသည်။ အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားအငြင်းပွားမှုများကို ညှိနှိုင်းဖျန်ဖြေပေးရန်အတွက် မြို့နယ်များတွင် မြို့နယ်ညှိနှိုင်းဖျန်ဖြေရေးအဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်းထားရှိဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း အခြားဌာနသို့ လွှဲပြောင်းမှုတစ်ခု၊ ကျေအေးမှုရစ်မှု၊ ခုံသမာဓိအဖွဲ့သို့ လွှဲပြောင်းမှု ၂၀၊ ပိတ်သိမ်းမှု ၁၄ မှု၊ ငွေကြေးအကျိုးခံစားခွင့် ၅၉ မှုနှင့် လက်ကျန်အမှု ၂၉ မှုတို့ဖြစ်ပြီး ငွေကြေးအကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ ၂၇၈ ဦးအား ငွေကျပ် ၁၂၉၇၅၅၁၇၆ ကို ခံစားခွင့်ရရှိစေခဲ့ပါသည်။

အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အများပြည်သူအလုပ်ပိတ်ရက်အလုပ်လုပ်ခြင်း၊ လုပ်သက်ခွင့်ကိုငွေကြေးဖြင့် ခံစားခွင့်ပေးခြင်း၊ လုပ်အားခကျန်ငွေမရရှိမှုများ၊ ရှောင်တခင်ခွင့်၊ ဆေးခွင့်နှင့် မီးဖွားခွင့်များယူရာတွင် ငွေကြေးခံစားခွင့်များရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ ငွေကြေးခံစားခွင့် ငွေကျပ် သိန်းပေါင်း ၄၆၀၀ ကျော်ကို ခံစားခွင့်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

အလုပ်သမားရေးရာဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားအငြင်း

ပွားမှုများ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရာ၌ ခုံသမာဓိအဖွဲ့တွင် ၃၆ မှုနှင့် ခုံသမာဓိကောင်စီတွင် ၃၈ မှုကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေတွင် အကျိုးဝင်သော စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများရှိ အလုပ်သမားများအား လူမှုဖူလုံရေးအကျိုးခံစားခွင့်များရရှိရေးနှင့် ဆေးဝါးကုသပေးခြင်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ငွေကြေးအကျိုးခံစားခွင့်များ ထုတ်ပေးမှုအနေဖြင့် အာမခံအလုပ်သမားများအား ငွေကြေးအကျိုးခံစားခွင့်များအလိုက် ငွေကျပ်သိန်းပေါင်း ၄၄၀၀၀ ကျော် အကျိုးခံစားခွင့်ပေးခဲ့ပြီး အာမခံအလုပ်သမား ၁၃၉၉ ဦးအတွက် ဆေးဖိုးကုန်ကျငွေကျပ်သိန်း ၁၃၀၀ ကျော် ပြန်လည်ထုတ်ပေးခဲ့ပါသည်။

အာမခံအလုပ်သမားများအား ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း အလုပ်သမားဆေးရုံကြီးများ၊ လူမှုဖူလုံရေးဆေးခန်းများနှင့် ဌာနကြီးဆေးခန်းများတွင် ဆေးကုသပေးမှုအခြေအနေများမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

ဆေးဝါးကုသပေးမှုအခြေအနေ

စဉ်	အကြောင်းအရာ	ဆေးကုသပေးမှုဦးရေ
က	အလုပ်သမားဆေးရုံကြီး (၃)ရုံ (ပြင်ပလူနာ ၇၄၇ ဦး၊ အတွင်းလူနာ ၁၈၁ ဦး)	၉၂၈ ဦး
ခ	လူမှုဖူလုံရေးဆေးခန်း(၉၆)ခန်း၊ တိုင်းရင်းဆေးခန်း(၁)ခန်း၊ ဌာနကြီးဆေးခန်း(၅၈)ခန်းနှင့် သားဖွားမီးယပ် (OPD) ဝန်ဆောင်မှု စမ်းသပ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့် (၅) ခန်း အပါအဝင် PPS စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် ဆေးခန်း (၁၄)ခန်းတို့မှ ဆေးကုသပေးမှု	၇၁၇၇၅ ဦး

သတင်းစဉ်

◆ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းမှ  
မြန်မာကလပ် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းပါဝင်နေသည့် အရှေ့အာရှဇုန်အကြိုခြေစစ်ပွဲတွင် အသင်းလေးသင်းပါဝင်နေပြီး မြန်မာကလပ် ရှမ်းယူနိုက်တက်၊ ဖိလစ်ပိုင်ကလပ် ကာယာ၊ ဩစတြေးလျကလပ်များဖြစ်သည့် မဲလ်ဘုန်းစီးတီးနှင့် ဘရစ္စတိုင်းရီးအာအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး အနိုင်ရသည့်နှစ်သင်းမှာ Play-off အဆင့်သို့ တက်ရောက်ခွင့်ရမည်ဖြစ်သည်။ ပွဲစဉ်များ ထွက်ပေါ်ခြင်းမရှိသေးသော်လည်း ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် ဩစတြေးလျကလပ်အသင်းနှင့် တွေ့ဆုံဖွယ်ရှိနေသည်။ အာရှချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲ၏ မဲခွဲပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်တွင် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပြီး ယင်းမဲခွဲပွဲပြီးမှသာ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် တွေ့ဆုံမည့်အသင်းကို အတည်ပြုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် အကြိုခြေစစ်ပွဲအဆင့်ကို ကျော်ဖြတ်နိုင်ပါက Play-off အဆင့်ကို ဧပြီ ၁၄ ရက်တွင် ထပ်မံကစားရမည်ဖြစ်သည်။ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် အာရှချန်ပီယံလိဂ် အကြိုခြေစစ်ပွဲတွင် ၂၀၁၈ နှင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တို့တွင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ဖူးပြီး နှစ်ကြိမ်စလုံး အကြိုခြေစစ်ပွဲပထမအဆင့်မှ ထွက်ခဲ့ရသည်။ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် ယင်းနှစ်ကြိမ်စလုံးတွင် ဖိလစ်ပိုင်ကလပ် ဆီရက်စ်အသင်းကို အရေးနိမ့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရှင်းထက်ဇော်

**မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်**

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ငါးပေမှ ရှစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။  
မိုး/ဇလ

# ဥရောပသမဂ္ဂမှာ ကြိုတွေ့နေတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထောက်ပံ့မှုပြဿနာ

AstraZeneca ဆေးဝါးကုမ္ပဏီက ဥရောပသမဂ္ဂ(အီးယူ)အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေဆီ ပေးပို့ဖို့ စီစဉ်ထားတဲ့ AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထောက်ပံ့မှုတွေကို လျှော့ချဖို့ ဆောင်ရွက်နေစဉ်မှာ ဥရောပသမဂ္ဂမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်နေတဲ့ ဆေးဝါးကုမ္ပဏီတွေရဲ့ ကာကွယ်ဆေးတင်ပို့မှုတွေအပေါ် ပိုမိုတင်းကျပ်တဲ့ စည်းကမ်းတွေ ချမှတ်သွားမယ်လို့ ဥရောပသမဂ္ဂက သတိပေးပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

AstraZeneca ဆေးဝါးကုမ္ပဏီကတော့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်မှုပိုင်းမှာ ပြဿနာတွေ ရှိခဲ့တဲ့အတွက် ကုမ္ပဏီရဲ့ ကာကွယ်ဆေးထောက်ပံ့မှု နောက်ကျခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ ပြီးခဲ့တဲ့တစ်ပတ်အတွင်း က ဥရောပသမဂ္ဂကို ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ဒါ့ပြင် အမေရိကန်ဆေးဝါးကုမ္ပဏီ Pfizer နဲ့ ဂျာမနီ ဆေးဝါးကုမ္ပဏီ BioNTech တို့ကလည်း ၎င်းတို့ ပူးပေါင်း ထုတ်လုပ်တဲ့ Pfizer ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထောက်ပံ့မှုကို လျှော့ချသွားမယ်လို့ ပြောကြားခဲ့တာ ကြောင့် ဥရောပသမဂ္ဂရဲ့ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအစီအစဉ် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုကို ပိုမိုဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ပါတယ်။ လက်ရှိမှာ နိုင်ငံအများစုက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှု နှုန်းမြင့်တက်နေမှုကို လျှော့ချဖို့ စီစဉ်နေတာဖြစ်လို့ ကာကွယ်ဆေးထောက်ပံ့မှုဟာ အတိမ်းအစောင်းခံလို့မရ တဲ့ ကိစ္စရပ်တစ်ခုဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။



တုံ့ပြန်ပြောကြား

အမေရိကန်ဆေးဝါးကုမ္ပဏီ Pfizer နဲ့ ဂျာမနီ ဆေးဝါးကုမ္ပဏီ BioNTech တို့ကလည်း ၎င်းတို့ ပူးပေါင်း ထုတ်လုပ်တဲ့ Pfizer ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို ဗြိတိန်နိုင်ငံသို့ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဘယ်လိုလို့ နိုင်ငံမှာရှိတဲ့ Pfizer ဆေးဝါးစက်ရုံက ၎င်းတို့ရဲ့ Pfizer ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို ဗြိတိန်ကို ထောက်ပံ့ ပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် ဥရောပသမဂ္ဂအနေနဲ့ ၎င်းတို့ရဲ့ နိုင်ငံသား တွေကို အကာအကွယ်ပေးဖို့ဆိုရင် မည်သို့သော တုံ့ပြန်မှုမျိုး ကိုမဆို ပြုလုပ်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း ဥရောပသမဂ္ဂ ကျန်းမာရေးကော်မရှင်နာ စတယ်လာ ကီရီယာ ကီဒါက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

အနာဂတ်ကာလမှာလည်း ဥရောပသမဂ္ဂမှာ ရှိနေတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်နေတဲ့ ကုမ္ပဏီ အားလုံးအနေနဲ့ တတိယနိုင်ငံတွေဆီ ကာကွယ်ဆေး တင်ပို့ချင်တယ်ဆိုရင် စောစီးစွာအကြောင်းကြားစာပေးပို့ရ မှာဖြစ်တယ်လို့ ဥရောပသမဂ္ဂကျန်းမာရေးကော်မရှင်နာ စတယ်လာကီရီယာကီဒါက သတိပေးပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ဥရောပသမဂ္ဂကတော့ AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေရဲ့ တစ်ဝက်လောက်က ဝယ်ယူထားပေးမယ့် ကာကွယ်ဆေး

ဖြန့်ချိရေးမှာ ကြန့်ကြာမှုတွေဖြစ်ခဲ့ရတဲ့အတွက် ဝေဖန်မှု တွေ ခံခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။

ဥရောပသမဂ္ဂအနေနဲ့ ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်မှာ AstraZeneca ဆေးဝါးကုမ္ပဏီနဲ့ ဆွေးနွေးမှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ ပေမယ့် လုံလောက်တဲ့ဖြေရှင်းချက်တွေမရှိခဲ့တာကြောင့် ကျေနပ်မှုမရှိခဲ့ဘူးလို့လည်း ဥရောပသမဂ္ဂ ကျန်းမာရေး ကော်မရှင်နာ စတယ်လာကီရီယာကီဒါက တွစ်တာ စာမျက်နှာမှာ ရေးသားဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

အသေးစိတ်အချက်အလက်တွေတောင်းဆို ဥရောပသမဂ္ဂအနေနဲ့ AstraZeneca ဆေးဝါး ကုမ္ပဏီထံ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးဖြန့်ချိမှုနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အသေးစိတ်အချက်အလက်တွေကို တောင်းဆိုထားပြီး AstraZeneca ဆေးဝါးကုမ္ပဏီနဲ့ နောက်တစ်ကြိမ် ဆွေးနွေးမှုကိုလည်း ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်မှာ ပြုလုပ်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့ ဥရောပသမဂ္ဂကျန်းမာရေး ကော်မရှင်နာ စတယ်လာကီရီယာကီဒါက ပြောကြားခဲ့ ပါတယ်။

လက်ရှိမှာ AstraZeneca အနေနဲ့ တတိယနိုင်ငံသမ္မု မကြာခင်ကာလအတွင်းမှာ ဥရောပသမဂ္ဂအတွက် လိုအပ်နေတဲ့ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေသန်းပေါင်းများစွာ ရရှိဖို့ မဖြစ်မနေလုပ်ဆောင်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့ ပြောကြား ခဲ့ပါတယ်။

AstraZeneca ကုမ္ပဏီဟာ ဥရောပသမဂ္ဂအတွက် ရည်ရွယ်ထားတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို ဗြိတိန် နိုင်ငံမှာ အဓိကထားထုတ်လုပ်နေပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံမှာလည်း ကြီးမားတဲ့ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းတစ်ရပ်လုပ်ဆောင်နေတာဖြစ်ပါတယ်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံရဲ့ ဆီရမ်အင်စတီကျုကတော့ AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို အများအပြားထုတ်လုပ်နေပေမယ့် ဥရောပသမဂ္ဂထံ လွှဲပြောင်းပေးဖို့တော့ လက်ရှိမှာ အစီအစဉ်မရှိသေးဘူးလို့

## အလင်းသစ်

ဆိုပါတယ်။ လက်ရှိမှာ ဩစတြေးလျနဲ့ ထိုင်းနိုင်ငံ အပါအဝင် အခြားသောနိုင်ငံတွေကလည်း ၎င်းတို့နိုင်ငံ တွေမှာ AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထောက်ပံ့မှု လျှော့ကျနေခဲ့တယ်လို့ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

အောက်စဖို့ဒ်တက္ကသိုလ်နဲ့ AstraZeneca ဆေးဝါး ကုမ္ပဏီတို့ပူးပေါင်းထုတ်လုပ်တဲ့ AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို ဥရောပသမဂ္ဂမှာ အသုံးပြုခွင့် အတွက် လက်ရှိအချိန်အထိ အတည်မပြုရသေးပေမယ့် ဥရောပသမဂ္ဂအနေနဲ့ နောက်ထပ်ကာကွယ်ဆေးအလုံး ရေ သန်း ၁၀၀ ဝယ်ယူနိုင်မယ့်အခွင့်အရေးအပါအဝင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ သန်း ၃၀၀ ဝယ်ယူရရှိရေးအတွက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဩဂုတ်လ ကတည်းက AstraZeneca ဆေးဝါးကုမ္ပဏီနဲ့ စာချုပ် တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဥရောပသမဂ္ဂဆေးဝါးအေဂျင်စီကလည်း ယခုလ ကုန်ပိုင်းမှာ AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ဆေးကို အသုံးပြုခွင့်ဆိုရအောင်ပြုချက်အတွက် မီးစိမ်းပြသားဖို့တယ်လို့လည်း ဆိုပါတယ်။ ဒါ့ပြင် မတ်လ မတိုင်မီမှာ ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် ၂၇ နိုင်ငံဆီကို AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အလုံးရေ သန်း ၈၀ ရောက်ရှိလိမ့်မယ်လို့လည်း မျှော်လင့်ထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။

သံသယဝင်စရာဖြစ်လာခဲ့ ဒါပေမယ့် AstraZeneca ဆေးဝါးကုမ္ပဏီက ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်မှုလျှော့ကျခဲ့တာကြောင့် ဥရောပ သမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတချို့အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ကနဦး ထိုးနှံပေးနိုင်မှုအရေအတွက် လျှော့ကျလိမ့်မယ်လို့ ပြီးခဲ့တဲ့တစ်ပတ်တွင် ကုမ္ပဏီက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

အဲဒီ AstraZeneca ဆေးဝါးကုမ္ပဏီရဲ့ ပြောကြား ချက်ဟာ အမေရိကန်ဆေးဝါးကုမ္ပဏီ Pfizer က ဘယ်လိုလို့မှာရှိတဲ့ ၎င်းတို့စက်ရုံမှာ ထုတ်လုပ်နိုင်စွမ်း ပမာဏတိုးမြှင့်ဖို့ ပြင်ဆင်မှုတွေလုပ်ဆောင်နေခဲ့ တာကြောင့် လာမယ့်သီတင်းပတ် အနည်းငယ်အတွင်းမှာ ကာကွယ်ဆေးထောက်ပံ့မှု နှောင့်နှေးကြန့်ကြာလိမ့်မယ် လို့ ပြောကြားခဲ့ပြီးတဲ့နောက်မှာ ထွက်ပေါ်လာခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဥရောပသမဂ္ဂဟာ Pfizer ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ သန်း ၆၀၀ အထိ ဝယ်ယူရန် ကြိုတင်မှာယူထားတာဖြစ်ပေမယ့် ကာကွယ်ဆေး ထောက်ပံ့မှုတွေ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာခဲ့ရတာကြောင့် ဩဂုတ်လကုန်မတိုင်မီ ဥရောပသမဂ္ဂရဲ့ အရွယ်ရောက်ပြီး သူ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးမယ်ဆိုတဲ့ ဥရောပကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဗွန်ဒါ လီယန်ရဲ့ ကတိကဝတ်အပေါ် သံသယဝင်စရာတွေ ဖြစ်လာခဲ့တာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ကိုးကား - ဘီဘီစီ

# ဥရောပသမဂ္ဂဟာ Pfizer ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ သန်း ၆၀၀ အထိ ဝယ်ယူရန် ကြိုတင်မှာယူထားတာ ဖြစ်ပေမယ့် ကာကွယ်ဆေးထောက်ပံ့မှုတွေ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာခဲ့ရတာကြောင့် ဩဂုတ် လကုန်မတိုင်မီ ဥရောပသမဂ္ဂရဲ့ အရွယ်ရောက်ပြီးသူ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးမယ်ဆိုတဲ့ ဥရောပကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဗွန်ဒါလီယန်ရဲ့ ကတိကဝတ်အပေါ် သံသယဝင်စရာတွေဖြစ်လာခဲ့တာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

## ဩစတြေးလျနဲ့ ဆန္ဒပြသူများကို ကိုဗစ်-၁၉ စည်းမျဉ်းဖောက်ဖျက်မှုဖြင့် ဖမ်းဆီး

ဆစ်ဒနီ ဇန်နဝါရီ ၂၆ ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် ဩစတြေးလျနေ့ကို ဆန့်ကျင်သောအားဖြင့် ဆစ်ဒနီမြို့တွင် လူဦးရေ ၂၀၀ ကျော် စုဝေးဆန္ဒပြ ခဲ့ကြသဖြင့် ၎င်းတို့အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကန့်သတ်ချက်များကို ချိုးဖောက်မှုဖြင့် ဖမ်းဆီးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့က လက်ရှိ သတ်မှတ်ထားသည့် ဩစတြေးလျနေ့သည် ကျူးကျော်ခံရသည့်နေ့သာ ဖြစ်သောကြောင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားနေ့ကို အခြားရက် တစ်ရက် ပြောင်းလဲသတ်မှတ်ရန် တောင်းဆိုခဲ့ သည်။

အင်္ဂလိပ်တို့ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ ဆစ်ဒနီမြို့ သို့ စတင်ရောက်ရှိခဲ့သည့် ၁၇၈၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်ကို အစွဲပြုပြီး ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်အား ဩစတြေးလျနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့သော်လည်း ဌာနေတိုင်းရင်းသားများက အဆိုပါနေ့ကို “ကျူးကျော်ခံရသည့်နေ့” ဟု အမည်တပ်ကာ ဆန့်ကျင်မှုများ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။

လက်ရှိသတ်မှတ်ထားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းများတွင် အများဆုံး လူဦးရေ ၅၀၀ ကိုသာ စုဝေးခွင့်ပြုထားသော ကြောင့် ဆစ်ဒနီမြို့တွင် ယခုကဲ့သို့ အင်အား ၂၀၀၀ ကျော် စုရုံးမှုက ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်ကို ချိုးဖောက်ရာရောက်သည်။ ဆစ်ဒနီမြို့မှာကဲ့သို့ပင် ကွင်းစလန်းပြည်နယ် မြို့တော် ဘရစ္စဘိန်းတွင်လည်း လူဦးရေ ၅၀၀၀ ကျော်စုဝေးကာ ဩစတြေးလျနေ့ကို ဆန့်ကျင်မှု များ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဌာနေတိုင်းရင်းသားများက “အချုပ်အခြာ အာဏာပိုင်ဆိုင်မှုကို မည်သည့်အရာနဲ့မှ လဲလှယ်၍မရ” ၊ “မျှတမှုမရှိ” ဆိုသည့် စကားလုံးများကို အော်ဟစ်ကာ ဆန့်ကျင်မှုများ

ကိုးကား - ဘီဘီစီ ဘာသာပြန်-မေလှသင်း

# ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အများဆုံးရရှိသည့် နိုင်ငံအဖြစ် အမေရိကန်ထံမှ တရုတ် လွှဲပြောင်းရယူ

နယူးယောက် ဇန်နဝါရီ ၂၆ တရုတ်နိုင်ငံသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အများဆုံးရရှိသည့် နံပါတ် (၁) နေရာကို အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုထံမှ လွှဲပြောင်းရယူနိုင်ခဲ့ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂကုန်သွယ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး အစီရင်ခံစာ၏ ဖော်ပြချက်အရ သိရသည်။

သို့သော် တရုတ်၏ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမဟာဏာသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း၌သာ အမေရိကန်ထက် ဘာလွန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စုစုပေါင်းပမာဏတွင် အမေရိကန်နိုင်ငံက ကမ္ဘာ့နံပါတ် (၁) နေရာကို ဆက်လက်ရယူထား နိုင်ဆဲဖြစ်သည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ၄၇၂ ဘီလီယံဖြင့် အမြင့်ဆုံးရရှိခဲ့ပြီး ယင်းနှစ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံရရှိသည့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှာ ၁၃၄ ဘီလီယံသာရှိခဲ့ သည်။ သို့ရာတွင် ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှစတင်၍ အမေရိကန်နိုင်ငံသို့ စီးဝင် သည့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမဟာဏာ ပြန်လည်ကျဆင်းခဲ့သည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကန့်သတ်လာ ၁၆၃ ဘီလီယံရရှိအောင် ဆွဲဆောင်နိုင်ခဲ့ချိန်တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံက နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမဟာဏာ ကန့်သတ်လာ ၁၃၄ ဘီလီယံသာ ရရှိခဲ့သည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်နှစ်ဝက်ကာလအရောက် တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမဟာဏာ ကျဆင်း သွားခဲ့သော်လည်း ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံသို့ စီးဝင် သော နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှာ ၄ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် တက်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်သည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံ မှု ကန့်သတ်လာ ၂၅၁ ဘီလီယံနှင့် တရုတ်နိုင်ငံက ကန့်သတ်လာ ၁၄၀ ဘီလီယံ ရရှိခဲ့သည်။

တစ်ကမ္ဘာလုံးအတိုင်းအတာအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ကြောင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ၄၂ ရာခိုင်နှုန်း အထိ ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တရုတ်နိုင်ငံသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမဟာဏာ တိုးတက်ခဲ့ရုံမျှမက စီးပွားရေးတိုးတက်မှုနှုန်း ၂ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း ရရှိခဲ့သည်။

ကိုးကား - ဘီဘီစီ၊ ဘာသာပြန်-မေလှသင်း



### ဂျပန်နိုင်ငံ၏ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဆောင်ရွက်မှုတွင် လစ်ဟင်းမှုများရှိခဲ့ခြင်းအတွက် ဝန်ကြီးချုပ်ဆူဂါ တောင်းပန်



တိုကျို ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်း မြင့်တက်နေချိန် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဆောင်ရွက်မှုကဏ္ဍတွင် ဖြည့်ဆည်းမှုများ နည်းပါးခဲ့ခြင်းအတွက် ဝန်ကြီးချုပ်ဆူဂါက ယနေ့ လွှတ်တော်တွင် တောင်းပန်ပြောခဲ့သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ရသည့် နိုင်ငံသားအချို့မှာ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရသည့်အဆင့် မရောက်ရှိဘဲ နေအိမ်များတွင် သေဆုံးနေရသည့်အဖြစ်မျိုးရှိနေသလို ရောဂါကူးစက်ရသည့် အချို့မှာလည်း အရေးပေါ်ကားပေါ်

၌ပင် သေဆုံးခဲ့ရသည့်ဖြစ်ရပ်မျိုး ကြုံတွေ့ခဲ့ရခြင်းအတွက် ဝါရင့်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးက ဆူဂါအစိုးရအပေါ် မေးခွန်းထုတ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါဥပဒေပြုအမတ်က ယင်းကဲ့သို့သော ဖြစ်စဉ်များအတွက် အစိုးရတွင် တာဝန်ရှိသည်ဟု ခံစားမိပါသလားဟု ဆူဂါအား မေးမြန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဝန်ကြီးချုပ် ဆူဂါက ဖြစ်စဉ်အားလုံးအတွက် အစိုးရ၌ အပြည့်အဝတာဝန်ရှိပြီး ယင်းသို့သော ဖြစ်စဉ်များအတွက် စိတ်မကောင်းဖြစ်ရပါကြောင်းနှင့် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုတိုးတက်လာစေရေးအတွက် ဘဏ္ဍာငွေ ချထားမှုအပါအဝင် လိုအပ်သည့် အစီအမံများအားလုံးကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကတိပြုခဲ့သည်။

ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ်လအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ရသူ ၂၀၀ နီးပါးမှာ ဆေးရုံတွင် တက်ရောက်ကုသခြင်းမရှိဘဲ သေဆုံးမှုရှိခဲ့ကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့က ယမန်နေ့တွင် အတည်ပြုခဲ့ပြီးနောက် ယနေ့တွင် ဝန်ကြီးချုပ်အနေဖြင့် လွှတ်တော်၌ ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ လာရောက်ရှင်းလင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

လတ်တလောတွင် ဂျပန်ဆေးရုံများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ လူနာများဖြင့် ပြည့်ကျပ်နေပြီး လူနာ ၃၅၀၀၀ ကျော်မှာ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသခွင့်မရဘဲ နေအိမ်မှာပင် နေထိုင်ရလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကေ ဘာသာပြန်-မေလွဲသင်း

### စီးပွားရေး ပြန်လည်ဦးမော့လာစေရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်း လုပ်ငန်းအရေးကြီးကြောင်း ဘရာဇီးတာဝန်ရှိသူ ပြောကြား



ဆော်ပေါလို ဇန်နဝါရီ ၂၆  
နိုင်ငံသားများအား ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးခြင်းသည် နိုင်ငံစီးပွားရေးပြန်လည်ဦးမော့လာစေရန် အဓိကအထောက်အကူပြုမည့်အချက်ဖြစ်ကြောင်း ဘရာဇီးစီးပွားရေးဝန်ကြီး ပေါလို ဂူဒက်စ်က ယမန်နေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

“နိုင်ငံအတွင်းရှိ အလုပ်သမားတွေအနေနဲ့ လုပ်ငန်းခွင်ပြန်လည်ဝင်ရောက်နိုင်ဖို့အတွက် အရေးကြီးနေတာကြောင့် ယခုအချိန်မှာ အစုလိုက်အပြုံလိုက် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးတဲ့လုပ်ငန်းကို အရေးတကြီးဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ အလုပ်သမားတွေကို လုပ်ငန်းခွင်ပြန်ဝင်နိုင်အောင် ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးခြင်းဖြင့် လုပ်သားအင်အားတွေကို ပြန်လည်ဖြည့်တင်းရာရောက်ပြီး နိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးမှာ ကောင်းမွန်တဲ့ ရလဒ်တွေရရှိလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ၎င်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဘရာဇီးနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံသားများအား ကိုဗစ်-၁၉

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို ပြီးခဲ့သော သီတင်းပတ်အတွင်းက စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး တရုတ်နိုင်ငံ Sinovac ကုမ္ပဏီမှ ထုတ်လုပ်သော CoronaVac ကာကွယ်ဆေးကို နိုင်ငံသားများအား ထိုးနှံပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် AstraZeneca ဆေးဝါးကုမ္ပဏီမှ ထုတ်လုပ်သော ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးများကိုလည်း နိုင်ငံသားများအား ထိုးနှံပေးခဲ့သည်။ အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးများပိုမိုရရှိပြီး ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းကို အရှိန်မြှင့်နိုင်ရန် အခြားသော ဆေးဝါးကုမ္ပဏီများနှင့်လည်း ဆက်လက်ဆွေးနွေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“လူတိုင်းအနေနဲ့ ကိုယ့်ကျန်းမာရေးကို ကိုယ်တိုင်စောင့်ရှောက်ဖို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ နိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေး ပြန်လည်ကောင်းလာစေဖို့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းတွေကို အရှိန်မြှင့်ပြီး ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ဂူဒက်စ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

## ပိုင်းရပ်စ်ကြောင့် ယခုနှစ်ပထမသုံးလအတွင်း ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်း၌ အလုပ်အကိုင်နေရာ တစ်သန်းအထိ ဆုံးရှုံးနိုင်



ဗန်ကောက် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ထိုင်းနိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်း ပြန်လည်မြင့်တက်လာခြင်းကြောင့် ယခုနှစ်ပထမသုံးလအတွင်း ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှိ အလုပ်အကိုင်နေရာ တစ်သန်းကျော် ဆုံးရှုံးနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း ပုဂ္ဂလိကခရီးသွားလုပ်ငန်းအုပ်စုတစ်ခုက ပြောသည်။

အလုပ်သမားများ ဆက်လက်ခန့်ထားရန် လစာငွေ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ပူးတွဲပေးချေရေး၊ အတိုးနှုန်းသက်သာသော ချေးငွေများ ချထားပေးရေး အပါအဝင် အစီအမံများအား အစိုးရထံတော်ပြမည်ဟု ထိုင်းနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကောင်စီက ပြောသည်။

အဆိုပြုမည့် လစာမျှဝေကျခံရေး အစီအစဉ်အရ ခရီးသွားလုပ်ငန်း နယ်ပယ်ရှိ အလုပ်သမား ရှစ်သိန်းခန့်ကို ဆက်လက်ခန့်ထားနိုင်ရန် အထောက်အကူပြုမည်ဟု ထိုင်းနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ

ချစ်နန်ဆရီဆာဝင်က ပြောသည်။  
“ကိုဗစ်ကာလပြီးသွားရင် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားတွေ သေချာပေါက် ပြန်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ သုံးလ လောက်ဖြစ်ဖြစ် ကျွန်တော်တို့လုပ်ငန်းတွေ ရှင်သန်နိုင်အောင် ကူညီပေးပါ” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

ယခုနှစ်ပတ်အတွင်း ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာနိုင်ပြီး ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပြီးသည့် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများအတွက် အစိုးရက နှစ်ပတ်ကြာ သီးခြားခွဲနေရေးအစီအစဉ် ဖျက်သိမ်းပေးပါက ပြည်ပခရီးသွားအရေအတွက် ၁၀ သန်းအထိ ရောက်ရှိနိုင်ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံ ခရီးသွားကိုယ်စားလှယ်များအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဗိချစ်ပရာကော့ဗိုဂိုဆိုက ပြောသည်။

ကိုးကား-သည်စထရိတ်တိုင်းမ် ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

### ဗီဇပြောင်းကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်များအတွက် Moderna ဆေး ထိရောက်မှုရှိ

ဆန်ဖရန်စစ္စကို ဇန်နဝါရီ ၂၆  
Moderna ဆေးသည် ဗြိတိန်နှင့် တောင်အာဖရိကတို့တွင် စတင်တွေ့ရှိခဲ့သည့် ဗီဇပြောင်းကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်နှစ်မျိုးလုံးအတွက် ထိရောက်မှုရှိသည်ကို နောက်ဆက်တွဲလေ့လာချက်များအရ အဖြေထုတ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း အမေရိကန်ဆေးဝါးကုမ္ပဏီ Moderna ၏ အမှုဆောင်ချုပ် စတီဗင်ဘန်ဆယ်လ်က ယနေ့အတည်ပြုခဲ့သည်။

Moderna ဆေးကို လေးပတ်ခြားပြီး နှစ်ကြိမ်ထိုးနှံပါက ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ထိရောက်မှုရှိမည်ဖြစ်သည်။ နောက်ဆက်တွဲစမ်းသပ်ချက်များအပြီးတွင် ဗြိတိန်ဗိုင်းရပ်စ်ဟု ခေါ်သည့် B.1.1.7 ဗီဇပြောင်းဗိုင်းရပ်စ်ကို Moderna ဆေးဖြင့် ထိရောက်စွာ ကာကွယ်နိုင်ကြောင်းကို အတည်ပြုခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် တောင်အာဖရိကဗိုင်းရပ်စ်ကို Moderna ဆေးဖြင့် စမ်းသပ်ရာတွင် ထိရောက်မှုခြောက်ဆ လျော့ကျသွားသည်ကို ယခုစမ်းသပ်ချက်၌ တွေ့ရှိခဲ့ရသည်။ ယင်းသို့ ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံပြီးသည့်တိုင်အောင် တောင်အာဖရိက ဗီဇပြောင်းဗိုင်းရပ်စ်အပေါ် ကာကွယ်နိုင်စွမ်း လျော့နည်းသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် စုစုပေါင်းဆေးသုံးကြိမ် ထိုးနှံခြင်းဖြင့် ဆက်လက်စမ်းသပ်ရန် ပြင်ဆင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

Moderna ကုမ္ပဏီသည် ၎င်းတို့၏ ဆေးနှင့် အသုံးပြုထားသည့် mRNA နည်းပညာမှာ ဗိုင်းရပ်စ်၏ ဗီဇပြောင်းလဲသွားသည့်တိုင်အောင် ထိရောက်စွာ ကာကွယ်နိုင်စွမ်းရှိမည်ဟု ယုံကြည်မှုရှိဆဲဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် ဗိုင်းရပ်စ်၏ ဗီဇပြောင်းလဲမှုပေါ်မူတည်၍ ဆေးထိုးနှံမှုအကြိမ်ရေ ကွာခြားမှုရှိလာနိုင်ကြောင်း သုံးသပ်ထားသည်။

ကိုးကား-စီအင်န်အေ၊ ဘာသာပြန်-မေလွဲသင်း

### အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူများကို ထိုးနှံရာတွင် AstraZeneca ဆေး၏ ထိရောက်နိုင်စွမ်းအပေါ် ဂျပန်မီဒီယာများ၏ ဖော်ပြချက်ကို ဆေးကုမ္ပဏီဘက်မှ ကန့်ကွက်

ဘာလင် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ဗြိတိန်နိုင်ငံထုတ် AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးသည် အသက် ၆၅ နှစ်နှင့်အထက် အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူများကို ထိုးနှံရာ၌ ဆေးမှရရှိမည့် အာနိသင်နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ဂျပန်အစိုးရဘက်မှ သံသယရှိနေသည်ဟုသော ဂျပန်မီဒီယာများ၏ ဖော်ပြချက်ကို AstraZeneca ကုမ္ပဏီက ယနေ့ ကန့်ကွက်ခဲ့သည်။

ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်ထုတ် Handelsblatt နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာတွင် အသက် ၆၅ နှစ်နှင့်အထက် သက်ကြီးရွယ်အိုများကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရာတွင် ထိရောက်မှု ရှစ်ရာခိုင်နှုန်းသာ ရရှိနိုင်ဖွယ်ရှိသည်ကို ဂျပန်အစိုးရဘက်မှ ခန့်မှန်းထားကြောင်း ရေးသားခဲ့သည်။ အလားတူ ယခုရက်သတ္တပတ်အတွင်း အီးယူအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ အသုံးပြုမည့်ဆေးစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းမည့် AstraZeneca ဆေးအပေါ် ဂျပန်အစိုးရဘက်မှ ယုံကြည်မှုမရှိကြောင်း Bild သတင်းဌာနကလည်း ထပ်မံဖော်ပြခဲ့သည်။

ထို့ကြောင့် ဗြိတိန်နာမည်ကြီးဆေးကုမ္ပဏီ AstraZeneca အဆိုပါ ရေးသားချက်များအပေါ် ကြေညာချက်တစ်စောင် ထုတ်ပြန်၍ ချက်ချင်းဆိုသလိုပင် ကန့်ကွက်ခဲ့သည်။ AstraZeneca ကုမ္ပဏီ၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် “ပြီးခဲ့တဲ့ နှစ်ဝင်ဘာလအတွင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် လန့်ဆက်အစီရင်ခံစာတွင် ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံပြီးနောက် ရရှိသည့်အာနိသင်ကို အသေးစိတ်ဖော်ပြထားခဲ့ပြီးဖြစ်ကာ အသက် ၆၅ နှစ်နှင့်အထက် ပုဂ္ဂိုလ်များကို ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံရာတွင် ၎င်းတို့အနေဖြင့် ခုခံနိုင်စွမ်း ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းအပြည့် ရရှိလာသည်ဆိုသည့် အချက်ကို ဖော်ပြခဲ့ပြီးဖြစ်သည်”ဟု ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ဥရောပသမဂ္ဂ (အီးယူ)အနေဖြင့် Pfizer၊ နှင့် Moderna ဆေးများကို



ဥရောပဒေသတွင်း ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုလုပ်ငန်းစဉ်တွင် အသုံးပြုရန် အတည်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း AstraZeneca ဆေးကို အီးယူ၏ အသုံးပြုမည့် ဆေးစာရင်းတွင် ယခုရက်သတ္တပတ်မှ ထည့်သွင်းမည်ဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် အီးယူနိုင်ငံများအနေဖြင့် AstraZeneca ဆေးကို လက်ခံရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ကာ ဆေးဝါးထိုးနှံပေးမည့်နေရာများဆီ ဖြန့်ချိပေးရန်သာ လိုအပ်သည့် အနေအထားဖြစ်သည်။

Pfizer နှင့် AstraZeneca တို့သည် ချုပ်ဆိုထားသည့် စာချုပ်ပါ ပမာဏအတိုင်း ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခြင်းမရှိသောကြောင့် ယင်းကိစ္စရပ်အပေါ် ဥပဒေကြောင်းအရ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဥရောပကောင်စီက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-စီအင်န်အေ ဘာသာပြန်-မေလွဲသင်း

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ	ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ရသူ	၁၀၀၃၆၂၁၉၆	ဦး
	သေဆုံးသူ	၂၁၅၁၇၉၄	ဦး
	ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ	၇၂၄၁၄၀၇၁	ဦး



မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းပြီး ပြန့်ပွားနေ



အခုချိန်မှာ နိုင်ငံတော်တော်များများမှာ ကျွန်ုပ်တို့ပြည်သူတွေလည်း တချို့လည်း ကြားပြီးသိပြီးသားဖြစ်မှာပါ။ နိုင်ငံတော်တော်များများမှာ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းပြီးတော့ ပိုပြီးတော့ မြန်မြန်ဆန်ဆန်ပြန့်ပွားတဲ့ ကိုဗစ်ရောဂါအဆင့်ကို ရောက်နေပြီလို့ ကျွန်မတို့ ဒီလိုပြောလိုရပါတယ်။ မြန်မြန်ဆန်ဆန်ပြန့်ပွားလေလေ ထိန်းချုပ်ရခက်လေလေပါပဲ။ ဒါကြောင့်မို့ အခုအချိန်မှာ ပိုသတိထားရပါတယ်။ ပြတိုန်နိုင်ငံမှာလည်း မျိုးရိုးဗီဇအသစ် တစ်ခု ပြန့်ပွားနေတယ်လို့ ကြားသိရပါတယ်။ တချို့ကလည်း တောင်အာဖရိကက မျိုးရိုးဗီဇဟာလည်း ပြတိုန်နိုင်ငံကဟာနဲ့ မတူဘူး။ သူကလည်း ပြန့်ပွားမှုမြန်တယ်လို့ ပြောနေကြပါတယ်။ အဲဒီတော့ တခြားဘယ်နိုင်ငံတွေမှာ ဘယ်လိုဖြစ်ဦးမလဲဆိုတာလည်း ကျွန်မတို့ အခုခန့်မှန်းလို့မရပါဘူး။

(Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ၂၁-၁-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူများသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိ လူနာသစ် ၄၁၁ ဦး တွေ့ရှိ

COVID-19 ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၂၆-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

(၂၅-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၆-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲခန်းမှ စုစုပေါင်း (၁၉,၆၆၇) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၄၁၁)ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသည့်အခြေအနေ (၂၆-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

Table with 3 columns: ဓာတ်ခွဲခန်းအမည် (Test Center Name), စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခန်းမှ စုစုပေါင်း (Total Tests), ဦးတွေ့ လူနာသစ် (New Cases). Rows include various regional and central government test centers.

COVID-19 နေ့စဉ် စစ်ဆေးသည့် ရှိမှုနှုန်း (test positivity rate) မှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည် -

Table showing COVID-19 test positivity rates from 01-01-2021 to 26-01-2021. Columns include dates, total tests, and new cases.

မှတ်ချက်။ COVID-19 စစ်ဆေးသည့် ရှိမှုနှုန်းမှာ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသည့် အရေအတွက်ပေါ်၌လည်း မူတည်နေပါသည်။ (၁၇-၁-၂၀၂၁)ရက်နေ့မှ (၂၆-၁-၂၀၂၁)ရက်နေ့အထိ နေ့စဉ်စစ်ဆေးသော ဓာတ်ခွဲခန်းများ၏ ပျမ်းမျှအရေအတွက်မှာ (၁၉,၁၂၀) ခု ဖြစ်ပါသည်။

\* ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ တစ်ပြည်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် “ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်းမဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်(mask and face shield campaign)” ၌ ပါဝင်သော ဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များကို တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် “တစ်ဦးကိုတစ်ဦး အသိပေးခြင်း/ သတိပေးခြင်း မိသားစုစီမံချက်” အတိုင်း COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများအား အသိပေးခြင်းနှင့် သတိပေးခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်မှသာလျှင် ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို အမြန်ဆုံးထိန်းချုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 လူနာ ဖြစ်ပွား၊ သေဆုံးမှု အခြေအနေ (၂၆-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

Summary table for COVID-19 cases in Myanmar as of Jan 26, 2021. Columns: စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခန်းမှ စုစုပေါင်း (Total Tests), အသစ် (လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း) (New Cases in last 24 hours), ယခုအထိ စုစုပေါင်း (Total Cases). Rows include total tests, COVID-19 cases, deaths, and recoveries.

- ယနေ့ သေဆုံးသူ (၁၃) ဦးအနက် ရောဂါအခံရှိသူ (၈) ဦးပါရှိပါသည်။
• တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများနှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ COVID-19 ရောဂါကုသရေးဌာနများ၊ တပ်မတော်ဆေးရုံများမှ ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ စုစုပေါင်း (၆၆၅) ဦးတွင် -
- ဆေးရုံများ - (၅၃၅) ဦး
- COVID-19 ရောဂါကုသရေးဌာနများ (ရန်ကုန်မြို့) - (၁၃၀) ဦး ပါဝင်ပါသည်။
• ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများအနက်မှ ဓာတ်ခွဲအဖြေ Negative ထွက်ရှိခဲ့သဖြင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိရာ နေရာများမှ ဆင်းခွင့်ပေးခဲ့ကာ နေအိမ်များတွင် ဆက်လက်၍ အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူ စုစုပေါင်း (၂၄၆)ဦး ရှိပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ဒစ်ဂျစ်တယ် စီးပွားရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး ၊ အဖြေ အစီအစဉ် ဆက်လက်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆
COVID-19 ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ကာလအတွင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်လုပ်ကိုင်လည်ပတ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ပြည်သူကို အသိပညာ မျှဝေပေးမည့် “ဒစ်ဂျစ်တယ် စီးပွားရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေ အစီအစဉ်” ကို နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်မှစ၍ အပတ်စဉ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့နှင့် ကြာသပတေးနေ့များတွင် ညနေ ၆ နာရီခွဲမှ ည ၇ နာရီအထိ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသလျက်ရှိသည်။
ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ ညနေတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ Digital အသွင်ပြောင်းမှုတွင် အဓိကအခန်းကဏ္ဍမှ

ပါဝင်လျက်ရှိသည့် ဒစ်ဂျစ်တယ် ငွေပေးချေမှုစနစ် အသုံးပြုပြီး ဝန်ဆောင်မှုများမြန်ဆန်လာအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ဗဟုသုတမျှဝေပေးမည့် ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာအစီအစဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲရင့်ဝင်းနှင့် Myanmar Payment Union (MPU) အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် ဦးဇော်လင်းထွဋ်တို့၏ ဆွေးနွေးချက်များကို ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ထပ်မံထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်









# ကိုဗစ် - ၁၉ အကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေ အစီအစဉ်

မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားမှ ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့သည့် ကိုဗစ် - ၁၉ အကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး / အဖြေ အစီအစဉ်ကို ပြည်သူများသိရှိနိုင်ရန်အတွက် ပြန်လည်ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

## ထက်လျှံ

**အစီအစဉ်များ။** ။ ယခုလက်ရှိအချိန်အထိ မြန်မာနိုင်ငံမှာ တွေ့ရှိနေရတဲ့ ကိုဗစ် - ၁၉ လူနာတွေအနက် ၆၃ ရာခိုင်နှုန်းက ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါမပြတ် နေကောင်းကျန်းမာစွာနဲ့ သာမန်အတိုင်း ရှိနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပြည်သူလူထုအနေနဲ့ မိမိကိုယ်တိုင် မိသားစုနဲ့ပတ်ဝန်းကျင်ကို ရောဂါကူးစက်မခံရဖို့အတွက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားတဲ့ ညွှန်ကြားချက်တွေကို အခုထက် ပိုမိုတိကျစွာလိုက်နာဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။



ကိုဗစ်-၁၉ အကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေ အစီအစဉ်တွင် ဒေါက်တာသန္တာလွင်၊ ဒေါက်တာသီတာလှနှင့် ဒေါက်တာထွန်းတင်တို့ ပါဝင်ဖြေကြား ဆွေးနွေးစဉ်။

အပတ်စဉ် တင်ဆက်ပေးနေတဲ့ ကိုဗစ် - ၁၉ အကြောင်းသိကောင်းစရာ အမေး / အဖြေ အစီအစဉ်က ပြည်သူတွေသိရှိလိုတဲ့ အကြောင်းအရာတွေကို ပါမောက္ခကြီးတွေ၊ သမားတော်ကြီးတွေနဲ့ ပညာရှင်တွေက ဆွေးနွေးတင်ပြလျက်ရှိပါတယ်။

အခုတစ်ပတ်မှာ ဒေါက်တာသန္တာလွင် [ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ရောဂါနှိမ်နင်းရေး]၊ ဒေါက်တာ သီတာလှ [ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ကုသရေး] နဲ့ ဒေါက်တာထွန်းတင် [ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဗဟို ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးဌာနခွဲ] တို့က ပါဝင်ဆွေးနွေး ကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါက်တာသန္တာလွင် ။ **ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ လက်ရှိ အစီ**

**အစဉ်တွေကို သိပါရစေ** မေးခွန်းနဲ့စပ်လျဉ်းလို့ ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်းရည်ရွယ်ချက်ကို တင်ပြချင်ပါတယ်။

ရောဂါကူးစက်နိုင်ခြေအမြင့်မားဆုံး လူအုပ်စုကို ရောဂါကူးစက်မှုမှ ကာကွယ်ရန်နဲ့ သေဆုံးမှုကို လျှော့ချ ရန် ရည်ရွယ်ပါတယ်။ ဒုတိယရည်ရွယ်ချက်အနေနဲ့ ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကို ထိန်းချုပ်ပြီး ပုံမှန်လုပ်ငန်းတွေ ပြန်လည်လည်ပတ်နိုင်စေရေးအတွက် ကာကွယ်ဆေး ရရှိမှုအပေါ်မှာမှတစ်ဆင့် အဆင့်ဆင့် ထိုးနှံသွားဖို့ ရည်ရွယ်ထားပါတယ်။

ဒီလို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေးလုပ်ငန်း စတင်ဖို့ စီစဉ်ပြီးတဲ့အချိန်မှာ ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဆေး လက်ဝယ်ရရှိမှုအခြေအနေက အကန့်အသတ်တွေ ရှိတဲ့အတွက် နိုင်ငံရဲ့လိုအပ်တဲ့ လူအုပ်စုကို ဦးစားပေး အစီအစဉ်အလိုက် ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဆက်လက်ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်**  
အရေးကြီးတာက ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်နေချိန်မှာ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ကနေ ပြည်သူလူထုကို အဓိကထားပြီး အသိပေး ဆောင်ရွက်နေတဲ့ နည်းလမ်းတွေဖြစ်တဲ့ ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဖို့ ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်ခြင်း၊ ခပ်ခွာခွာနေခြင်း၊ လက်ဆေးခြင်း၊ မိသားစုထဲမှာ အသိ ပေးခြင်းနဲ့ သတိပေးခြင်းကို ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ လူစုလူဝေး ရှောင်ကြဉ်ခြင်း လုပ်ငန်းတွေကို ဆက်လက်ကျင့်သုံး ဆောင်ရွက်သွားကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိမှာ အခြားကမ္ဘာနိုင်ငံတွေနည်းတူ အသက် ၁၈ နှစ်နဲ့အထက် လူဦးရေတွေမှာ ဦးစားပေးအုပ်စု အလိုက် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံသွားဖို့စီစဉ်ထားပါတယ်။ အခုဆိုရင် အိန္ဒိယနိုင်ငံကနေ COVISHIELD ကာကွယ် ဆေး ၁ ဒသမ ၅ သန်းက ၂၂ - ၁ - ၂၀၂၁ ရက်မှာ မြန်မာ နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိလာဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေးအနေ နဲ့ လူအရေအတွက် ၇ သန်းခွဲခန့်ကို ထိုးနှံပေးနိုင်မယ်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။

ဒီကာကွယ်ဆေးတွေက လူတစ်ယောက်ကို ပထမ အကြိမ် ဆေးထိုးပြီးရင် ၂၈ ရက်ခြားပြီး ဒုတိယအကြိမ် ထပ်မံဆေးထိုးပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လူတစ်ယောက်ကို ကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ်ထိုးနှံပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကာကွယ်ဆေးထိုးဖို့အတွက် လမ်းညွှန်ချက်တွေ အရ ဆောင်ရွက်နေတာက ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းတွေကို ရှေ့တန်းကနေ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးနေရတဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း တွေနဲ့ တက်တက်ကြွကြွ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေပြီး ရှေ့ကို လည်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မယ့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းတွေ ကို ပထမဦးဆုံး ဆေးထိုးပေးသွားမယ့် ပထမဦးစားပေး ဖြစ်ပါတယ်။

ဆက်လက်ပြီး ဗဟိုအဆင့်၊ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အဆင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်တွေနဲ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်တွေကို ထိုးနှံပေးသွားဖို့ စီစဉ်ထားပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီး ကျန်တဲ့ဦးတည်အုပ်စုတွေကို ဦးစားပေး အစီအစဉ်အလိုက် ရောက်ရှိလာတဲ့ Vaccine တွေရဲ့

အရေအတွက်တွေအရ စီမံချက်တွေရေးဆွဲပြီး လမ်းညွှန်ချက်အတိုင်း ဆက်လက်ထိုးနှံပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

**အခုထိုးမယ့် ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးရင် ဘာတွေခံစားရနိုင်သလဲ၊ နောက်ဆက်တွဲ ရှောင်ရန်/ ဆောင်ရန်တွေ ရှိပါသလား** မေးခွန်းနဲ့စပ်လျဉ်းပြီး ကာကွယ် ဆေးထိုးနှံတဲ့အခါမှာ လူ့ခန္ဓာကိုယ်ရဲ့ ကြိုက်သားထဲကို ထိုးနှံပေးရမယ့် ဆေးဖြစ်ပါတယ်။ သာမန်အားဖြင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးတိုင်း ကြုံတွေ့ရလေ့ရှိတဲ့ သာမန်ဆေး တုံ့ပြန်မှုကြောင့်ဖြစ်တဲ့ နာကျင်ခြင်း၊ နီခြင်း၊ ရောင်ခြင်း၊ နုံးချည်ခြင်း၊ ခေါင်းကိုက်ခြင်း၊ ကိုယ်လက်ကိုက်ခဲခြင်း၊ မအီမသာဖြစ်ခြင်း၊ ဖျားခြင်း၊ အန်ခြင်း၊ ကြက်သားနာကျင် ခြင်း စတဲ့အနေအထားနဲ့ အခြေအနေမျိုးတွေကို ဆေးထိုး ခံရတဲ့သူ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက်မှာ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ပါတယ်။

ဤကဲ့သို့ သာမန်ကာကွယ်ဆေး တုံ့ပြန်မှုတွေ ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ရင်လည်း တစ်ရက်၊ နှစ်ရက်အတွင်း အလိုလို ပျောက်ကင်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လက္ခဏာပြင်းထန်၍ သော်လည်းကောင်း၊ အချိန်ကြာရှည်နေလျှင်သော်လည်း ကောင်း နီးစပ်ရာ ကျန်းမာရေးဆရာဝန်တွေထံ သွားရောက် ပြသပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။  
ရှောင်ရန်/ ဆောင်ရန်အနေနဲ့ အဓိက အရေးကြီးတဲ့ အချက်တွေရှိပါတယ်။ အခုရောက်ရှိလာတဲ့ COVISHIELD ကာကွယ်ဆေးလုံးဝမထိုးရတဲ့ အခြေအနေမျိုးရှိနိုင်တာက ဆေးမှာပါဝင်တဲ့ ပစ္စည်းတွေနဲ့ ဓာတ်မတည့်လို့ရင် လုံးဝ ထိုးပေးလို့ မရပါဘူး။ ပထမအကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီး ဆေးနဲ့မတည့်သူဖြစ်ခဲ့ရင် ဒုတိယအကြိမ်မှာ ထိုးပေးလို့ မရပါဘူး။ ဒါတွေက သိထားရမယ့်အချက်တွေ ဖြစ်ပါတယ်။

**အားနည်းမှုရှိနေနိုင်**  
သတိထားပြီး ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးရမယ့် လူအုပ်စု လည်း ရှိပါတယ်။ ဒါက အိတ်ချ်အိုင်စီပိုး ကူးစက်ခံထားရခြင်း သို့မဟုတ် ကင်ဆာရောဂါ သို့မဟုတ် ကိုယ်ခံအားစနစ်ကို ထိန်းချုပ်တဲ့ဆေးဝါး သို့မဟုတ် ရောဂါကုထုံးတွေ ခံယူနေရ တဲ့သူတွေရှိခဲ့မယ်ဆိုရင် ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးနောက် ကိုယ်ခံအားတုံ့ပြန်မှု အားနည်းမှုရှိနေနိုင်ပါတယ်။ သွေးမတိတ်သောရောဂါ၊ သွေးကျဆေးတွေ သောက်သုံးနေ တဲ့သူတွေဖြစ်မယ်ဆိုရင် ဆေးထိုးပြီးတဲ့အခါ သွေးထွက်တဲ့ အနေအထားမျိုးတွေ ရှိလာနိုင်ပါတယ်။

ယာယီအားဖြင့် ဆေးထိုးပေးတဲ့အခါမှာ သတိထားပြီး ဆောင်ရွက်ရမယ့်ကိစ္စအဖြစ် သတိမှတ်ထားတဲ့အချက်တွေ က ကိုဗစ် - ၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ သို့မဟုတ် ကိုဗစ် - ၁၉ သံသယလူနာ ဖြစ်ခဲ့ရင် ၁၄ ရက်စောင့်ပြီး ထိုးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အိတ်ချ်အိုင်စီပိုး ကူးစက်ခံရခြင်း သို့မဟုတ် ကင်ဆာရောဂါ သို့မဟုတ် ခုခံအားစနစ်ကို ထိန်းချုပ်တဲ့ဆေးဝါး သို့မဟုတ် ရောဂါကုထုံးတွေ ခံယူနေရ တဲ့သူတွေဆိုရင် သတိထားပြီး သူတို့ ရောဂါအခြေအနေကို ထိန်းချုပ်ထားနိုင်တဲ့ အခြေအနေမျိုးရှိမှသာ ထိုးပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

တချို့ တခြားရောဂါအခံရှိနေတယ်။ ဆေးကုသမှုခံယူ နေတဲ့သူတွေဆိုရင် မိမိရဲ့ သက်ဆိုင်ရာဆရာဝန်ကို ကြိုတင်တိုင်ပင်ပြီး ဆေးထိုးမှုခံယူရမှာဖြစ်ပါတယ်။ သွေးမတိတ်သောရောဂါ၊ သွေးကျဆေးသောက်နေရတဲ့ သူတွေဆိုရင် ဆရာဝန်ကိုတိုင်ပင်ဖို့ လိုအပ်သလို၊ အမျိုးသမီးဖြစ်ပါက ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်၊ နို့တိုက်မိခင် ဖြစ်နေပါက အဲဒီအချိန်ကျော်သွားမှသာလျှင် ကာကွယ်ဆေး ထိုးဖို့အတွက် ဆောင်ရွက်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

**ကိုဗစ် ကာကွယ်ဆေးတစ်လုံးရဲ့ ကုန်ကျတန်ဖိုး သိရှိလိုကြောင်း** မေးခွန်းနဲ့စပ်လျဉ်းပြီး ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဆေးတစ်မျိုးမက ကမ္ဘာမှာ ပေါ်ပေါက်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယူနစ် cost လို့ခေါ်တဲ့ ဆေးတစ်လုံးရဲ့ တန်ဖိုးကို ထုတ်လုပ်တဲ့နိုင်ငံ၊ ထုတ်လုပ်တဲ့နည်းစနစ် ကွဲပြားမှုအပေါ်မှာမှတစ်ဆင့် ဈေးနှုန်းတွေက ကွဲပြားမှုရှိပါတယ်။

**စီစဉ်လျက်ရှိ**  
နောက်ဆုံးရရှိတဲ့ သတင်းအချက်အလက်တွေအရ အနည်းဆုံးဈေးနဲ့ အများဆုံးဈေးကို ပြောရမယ်ဆိုလျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅ ဒေါ်လာကနေ ဒေါ်လာ ၂၀ အထိ ကုန်ကျနိုင်တဲ့အနေအထားမျိုး ရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကာကွယ်ဆေး အမျိုးအစားပေါ်မှာမှတစ်ဆင့် ဈေးနှုန်းတွေ လည်း ကွဲပြားသွားတယ်ဆိုတာကို တင်ပြလိုပါတယ်။ ရရှိမယ့် ကာကွယ်ဆေးက အိန္ဒိယနိုင်ငံကလာတဲ့ COVISHIELD ကာကွယ်ဆေးဖြစ်ပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေး ထိုးလုပ်ငန်းအနေနဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၇ ရက်မှာ ထိုးနှံနိုင်ဖို့အတွက် စီစဉ်လျက် ရှိပါတယ်။

**ကာကွယ်ဆေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး တရားဝင် သတင်း စကားတွေကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက တင်ပြပေးတာဖြစ်ပါတယ်။** ဒါပေမယ့် အပြင်မှာ သတင်း တွေက အမျိုးမျိုးထွက်နေပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဘယ်အရင်း အမြစ် သတင်းကို ယုံကြည်ရမှာလဲ၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ပြောရေးဆိုခွင့် တာဝန်ပေးထား သူတွေရှိရင် သိပါရစေ မေးခွန်းနဲ့စပ်လျဉ်းပြီး အချက် အလက်များကို အတိအကျ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစား ဝန်ကြီးဌာနရဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်နဲ့ ဖေ့စ်ဘွတ်စာမျက်နှာတို့မှာ ဝန်ကြီးဌာနက အတိအကျထုတ်ပြန်ပေးထားပါတယ်။ ဒီအထဲမှာ ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ဒါတွေက ဝန်ကြီး ဌာနရဲ့ သတင်းထုတ်ပြန်ထားတဲ့ နေရာတွေဖြစ်ပါတယ်။

ထို့အတူ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အနေနဲ့ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူအဖြစ် တာဝန်ပေးထားတာ ရှိပါတယ်။ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူအဖြစ် တာဝန်ပေးထားတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်နှစ်ဦးရှိပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး သတင်းအချက်အလက်တွေ ပေးခြင်းနဲ့ လိုအပ်ပါက ပြည်သူလူထုကို ဆက်သွယ်ဖြေကြားပေးနိုင်ဖို့ အတွက် နံပါတ်တစ်ပုဂ္ဂိုလ်က ဒေါက်တာသန်းနိုင်စိုး [ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ကျန်းမာရေးအသိပညာမြှင့်တင်ရေး ဌာန၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန] နဲ့ နံပါတ်တစ်ပုဂ္ဂိုလ်က ဒေါက်တာထားထားလင်း [ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ တိုးချဲ့ ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းဌာန၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီး ဌာန] တို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပုဂ္ဂိုလ်နှစ်ဦးထံ မေးမြန်းလိုသော မေးခွန်းတွေကို မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။  
ဒေါက်တာသီတာလှ။ ။ **ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဆေး ကို ပြည်သူ့ဆေးရုံတွေမှာ အခြေပြုထိုးသွားမယ်လို့ သတင်းတွေ ထွက်နေပါတယ်။ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဆေးခန်းတွေနဲ့ ဌာနတွေမှာပါ ဆေး ထိုး/ မထိုး သိပါရစေ** မေးခွန်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို ၂၇ - ၁ - ၂၀၂၁ ရက် (ပုဒ်မကနေ)မှာ စတင်ထိုးနှံမယ့် အုပ်စုတွေကို ရှင်းပြသွား ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူ့ဆေးရုံအခြေပြုပြီး ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးမယ့်ဆိုတာ မှန်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် ပထမအုပ်စုကို ၂၇ - ၁ - ၂၀၂၁ ရက်မှာ စတင်ပြီး ထိုးနှံတဲ့အခါမှာ ပြည်သူ့ဆေးရုံတွေမှာ အခြေပြု

ပြီး ထိုးနှံပေးဖို့အတွက် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီး ဌာနရဲ့ တင်ပြမှုနဲ့ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီက အတည်ပြုခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကာကွယ်ဆေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပုပန်နေတဲ့သူတွေ ရှိတဲ့အတွက် ဆေးထိုးပြီးတဲ့အခါမှာ ကာကွယ်ဆေးက တခြားဆေးတွေလိုမျိုး မဟုတ်ပါဘူး။ ဒါကြောင့် ဆေးမထိုးခင်မှာ ကာကွယ်ဆေးအကြောင်းကို ထိုးမယ့်သူ တစ်ဦးချင်းစီကို ရှင်းပြထားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေ့ ပြုလုပ်တဲ့ အမေးအဖြေကဏ္ဍရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကလည်း ဒါတွေပါဝင်ပါတယ်။

ကာကွယ်ဆေးထိုးမယ့်သူတွေ အားလုံးကို ကာကွယ်ဆေးနဲ့ဆိုင်တဲ့ အချက်အလက်တွေကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနရဲ့ အင်တာနက် စာမျက်နှာတွေမှာ ဖော်ပြထားပါတယ်။ ဒီလို ကြိုတင် သိထားခြင်းဖြင့် ပြည်သူ့ဆေးရုံကိုဖြစ်စေ၊ ဆေးထိုးမယ့် စုရပ်ကိုဖြစ်စေ လာရောက်ဆေးထိုးခံမယ့်သူတွေက ကာကွယ်ဆေးအကြောင်းကို သိပြီးတဲ့သူတွေ ဖြစ်တယ်။ လူတစ်ဦးချင်းစီကလည်း မိမိကိုယ်တိုင်ရဲ့ သဘောဆန္ဒ အလျောက် သဘောတူထိုးနှံဖို့ ဆန္ဒရှိလို့ လာရောက်ခြင်း ဖြစ်တယ်လို့ မှတ်ယူပါတယ်ဆိုတဲ့အကြောင်းကို လုပ်ငန်း လမ်းညွှန်တွေမှာ ဖော်ပြထားပါတယ်။

ဒါကြောင့် ဆေးရုံတွေမှာ အခြေပြုပြီး ထိုးမယ့်လို့ ဆိုတဲ့အတွက် ပြီးခဲ့တဲ့ စနေ၊ တနင်္ဂနွေမှာ ဗဟိုအဆင့် တိုးချဲ့ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းကနေ သင်တန်းတွေ ဆောင်ရွက်ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဗဟိုအဆင့်ကနေ တိုင်း ဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အသီးသီးမှာရှိတဲ့ ကာကွယ်ဆေး ထိုးမယ့်သူတွေကို ပြန်လည်ပြီး သင်ကြားပေးတဲ့ သင်တန်းတွေကို ယခုအချိန်မှာ ဆောင်ရွက်နေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

ကာကွယ်ဆေးရဲ့ ဓာတ်မတည့်မှုတွေ၊ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပြီးတဲ့နောက်မှာ ဖြစ်လာမယ့်ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးတွေ ရှိပေမယ့်လည်း ဒါကို အတိအလင်းဖော်ပြထားတာက ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးတဲ့ လူ ၁၀ ဦးမှာ တစ်ဦးထက်ပိုပြီး ခံစားရနိုင်ခြေရှိတဲ့ သာမန်လက္ခဏာဆိုတာရှိပါတယ်။ သာမန်လက္ခဏာဆိုတာ ဆေးထိုးတဲ့နေရာမှာ နာမယ်၊ နီမယ်၊ ရောင်မယ် ပြီးရင် ကိုယ်လက်ကိုက်ခဲမယ်၊ နုံးမယ်၊ မအီမသာဖြစ်မယ် ဒါတွေက ၁၀ ဦးမှာ တစ်ဦး ဖြစ်နိုင်တယ်။ ဒါတွေက သာမန်လက္ခဏာလို့ ဆိုပါ တယ်။

**လက္ခဏာတွေ ပြတတ်**  
နောက်တစ်ခွက် ၁၀ ဦးမှာ တစ်ဦးလောက်သာ ရှိနိုင်တာက ဆေးထိုးတဲ့နေရာမှာ အကျိတ်ငယ်တွေ ဖြစ်နိုင်တယ်။ ဖျားမယ်၊ အန်မယ် ရာသီတုပ်ကွေးလို လက္ခဏာတွေ ပြတတ်ပါတယ်။ ဒီထက်ပိုပြီး အခုထိုးပေး မယ့် COVISHIELD အပါအဝင် ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဆေး တွေက လူ ၁၀၀ မှာ တစ်ဦးခန့် ခံစားရနိုင်ခြေရှိတဲ့ သာမန် လက္ခဏာတွေက မူဝေမယ်၊ ယားယံမယ်၊ ချွေးထွက် လွန်မယ်၊ အစား စားချင်စိတ်နည်းမယ်၊ ဗိုက်အောင့်မယ်၊ ပြည်ရည်ကျိတ်တွေ ကြီးမယ်ဆိုတာတွေ ရှိနိုင်ပါတယ်။

ဒီနေရာမှာ ပြည်သူတွေကို မေတ္တာရပ်ခံချင်တာက ဒီလိုတွေရှိပေမယ့် အခုအထိ တခြားနိုင်ငံတွေမှာ ထိုးတဲ့ မှတ်တမ်းတွေအရ အသက်အန္တရာယ် ဆိုးဆိုးရွားရွား ဖြစ်စေနိုင်တဲ့အထိ မကြားမိသေးပါဘူး။ ဒါကြောင့် ဆေးထိုးပြီးလို့ ဖြစ်နိုင်တဲ့လက္ခဏာတွေ ရှိပေမယ့်၊ တကယ်လို့ ဆိုးဆိုးရွားရွားဖြစ်ခဲ့ရင်လည်း အရေးပေါ် ဆေးကုသမှုအဖွဲ့ကို ဆေးထိုးမယ့်နေရာအနီးမှာ အသင့် အနေအထားပြင်ဆင်ပြီး အနီးကပ်ထားရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဆေးထိုးမယ့်နေရာကို ပြည်သူ့ဆေးရုံတွေအဖြစ် ရွေးချယ်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

အခုပထမအုပ်စုထိုးနှံပြီး ရလာတဲ့အတွေ့အကြုံ တွေ၊ သင်ခန်းစာတွေကိုယူပြီး နောက်အုပ်စုတွေအတွက် ဒီထက်ပိုမိုကောင်းမွန်တဲ့ အစီအစဉ်တွေကို ပြန်လည် ချမှတ်ပြီး ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆေးထိုးပြီးတဲ့ အခါမှာ ကာကွယ်ဆေးနဲ့ ဓာတ်မတည့်မှု ရှိ/ မရှိ၊ ပြင်းထန် တဲ့ ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးတွေ ရှိ/မရှိ သေချာအောင် ဆေးထိုးပြီးရင် ချက်ချင်းအိမ်ပြန်လို့ မရပါဘူး။ အနည်းဆုံး မိနစ် ၃၀ (နာရီဝက်) စောင့်ဆိုင်းဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။

ပထမအကြိမ် ဆေးထိုးပြီးရင် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံခြင်းမှတ်တမ်းကတ် ပေးလိုက်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကတ်ကို သိမ်းထားပြီး မပျောက်မပျက် စနစ်တကျ သိမ်းဆည်းထားပြီး နောက်တစ်ကြိမ် ဆေးထိုးဖို့လာတဲ့ အခါ ဒီကတ်ပြားကို ပြန်လည်ယူဆောင်လာရမယ် ဆိုတာကို မေတ္တာရပ်ခံ အသိပေးတင်ပြချင်ပါတယ်။  
**စာမျက်နှာ ၂၀ သို့ ❖**













# အထူးဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပူဇော်ခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးမှ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၁/၂၀၂၁) ဖြင့် သန့်လျင်မြို့၊ သုဝဏ္ဏမဟိဒ္ဓိ(မဟာရွှေသိဒ္ဓိ) စကျင်ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားပူဇော်ရေး ဩဝါဒါစရိယ၊ ဦးစီးပဓာနနာယက ဖြစ်တော်မူသော မှော်ဘီမြို့၊ ဗောဓိရိပ်ငြိမ်တောရေနှင့် သန့်လျင်မြို့၊ သဒ္ဓမ္မောဒယဂိုဏ်းထောက်ပံ့ရိယတ္တိစာသင်တိုက်တို့၏ ဩဝါဒါစရိယဆရာတော် **ဘဒ္ဒန္တကုဏ္ဍဝရိယ(ပုဗ္ဗေါရသ)**၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ၊ မဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ အရှင်သူမြတ်အား **"အဂ္ဂမဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ"** ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ကိုလည်းကောင်း၊ သန့်လျင်မြို့၊ သဒ္ဓမ္မောဒယဂိုဏ်းထောက်ပံ့ရိယတ္တိစာသင်တိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် **အရှင်ကုဏ္ဍက(သလ္လာမြေ)**အား **"ဂန္ထဝိစကပဏ္ဍိတ"** ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ကို ဆက်ကပ်ချီးမြှင့်ခြင်းခံရသည့် အတွက် တပည့်သာဝကများ၊ ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများမှ အတိုင်းမသိ ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူ သာဓုခေါ်ဆိုအပ်ပါကြောင်းနှင့် ဆတက်တိုး၍ သာသနာ ဘာသာအကျိုး သယ်ပိုးထမ်းဆောင်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်း၍ ဂုဏ်ပြုပူဇော်အပ်ပါသည်။

**သဒ္ဓမ္မောဒယဂိုဏ်းထောက်ပံ့ရိယတ္တိစာသင်တိုက်**  
**အကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့နှင့် တပည့်ဒါယကာ-ဒါယိကာမများ သန့်လျင်မြို့။**  
**သုဝဏ္ဏမဟိဒ္ဓိ(မဟာရွှေသိဒ္ဓိ) စကျင်ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး**  
**အကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့ သန့်လျင်မြို့။**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄၇)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၇၀) မြေကွက် အမှတ်(၁၆၅)၊ ကြေးတိုင်လမ်း၊ အလျားအနံ(၄၀x၆၀)ပါမစ်မြေနှင့် ယင်းမြေကွက် ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို ဒေါ်သန်းမြင့်အေး(၁၂/ဗဟန(နိုင်)၀၅၆၀၉၅)မှ ပိုင်ဆိုင်ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း၊ ဝန်ခံပြီး အပြီးအပိုင်ရောင်းချရန် ကမ်းလှမ်းလာသည့် အလျောက် ကျွန်ုပ်မှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်ထံသို့ ခိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား(မူရင်း)များနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်ထံသို့ ဤကြော်ငြာစာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း လက်ထပ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်ရန်မရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို လုပ်ဆောင်ပုံစံအတိုင်း ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

**ဦးသန်းဝင်း**  
 [၀/ဗဟန(နိုင်)၀၅၆၀၉၅]  
 Ph:၀၉-၅၁၇၉၂၂

**ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်။**  
**အိမ်အကျ ပ(၁) ဦး**  
**ကလေးထိန်း (၁) ဦး**  
**နေထိုင်ခြင်း ၁၆၀၀၀၀ကျပ်**  
 09 974396398  
 09 421134766

**တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း**  
 မွန်ပြည်နယ်၊ ချောင်းဆုံမြို့နယ်၊ ကွမ်ရိုက်ကျေးရွာနေ ဦးကွန်ပါ၏ သမီး နေပြည်တော် စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနမှ စာရင်းကိုင်(၁)၊ ဒေါ်စိစိသန်း(ခ) ဒေါ်စိစိစိသန်း [၁၀/ခဆန(နိုင်)၀၂၃၅၅၂]သည် တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း။

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တွံတေးမြို့နယ်၊ စမ်းရွာ၊ ထန်းပင်ရိုးတောင်ကွင်း၊ ကွင်းအမှတ် ၁၁၁-A၊ ဦးပိုင်အမှတ်- ၆/၆၊ လယ်မြေဧရိယာဧကစုစုပေါင်း (၁၉.၉၁)ဧက ပိုင်ဆိုင်သူ လယ်မြေအမည်ပေါက် ဦးကျော်ဦးမှ ဝယ်ယူသူ ဦးတင်စိန်သို့ အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းရောင်းချရန် စရန်ငွေတချို့ ပေးချေထားပြီးဖြစ်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြေညာစာထုတ်သည့်နေ့မှစ၍ (၂)ပတ်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားများဖြင့် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဆက်လက်အရောင်းအဝယ် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

**ဦးတင်စိန်**  
**ဖုန်း - ၀၉-၄၅၀၄၅၀၄၅**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာချက်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာ(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ အမှတ်(၁၇)ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် (၃၀၀/၂၀) မြေကွက်အမှတ်(၁၇၀) ဟု ခေါ်တွင်သော မြေဧရိယာအကျယ်အဝန်း(၀.၁၁၀)ဧကရှိ မြေကွက်တစ်ကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ သီးပင်စားပင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးအပင်အင် မြေကွက်နှင့်ပတ်သက်သော ဦးအောင်မင်းမြတ်ကျော် အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀) မြေငှားရန်နှင့် ဆက်စပ်စာချုပ်မူရင်းတို့အား လက်ထပ်ထားရောင်းချခွင့်အမည်ပေါက် ပိုင်ဆိုင်သူ ဦးအောင်မင်းမြတ်ကျော် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ် [၁၂/ကတတ(နိုင်)၀၂၇၅၀၉] ကိုင်ဆောင်သူ လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း၊ ဝန်ခံပြောဆို၍ အစရှိအရာ ရောင်းဝယ်ခြင်း သဘောတူညီပြီး ယခုအခါ ပထမအရစ်ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ အကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းများနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်ထံသို့ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ- ဦးကြည်လွင် (LLB) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၃၀၅) အမှတ်(၅၂/၀)၊ လှိုင်တနင်္သာရီ အမှတ်(၁၂) ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း**  
 နေပြည်တော်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁၁/ပုဗ္ဗသီရိမြေကွက်ရပ်၊ သုခဒီရပ်ကွက်မှ မြေဧရိယာ(၀.၀၅၅)ဧကရှိ ဦးကျော်စိုး၊ ဦးအမည် ဦးစိစိဝင်း [၀/တတက(နိုင်)၀၉၆၄၀၃] အမည်ပေါက် မြေကွက်အမှတ်(၁-၃၃၀၂)၏ မြေပေးစလစ် မူရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် မိတ္တူမှန်ထုတ်ပေးပါရန် နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်း မှတ်တိုင်ရုံး၏ အထောက်အထားလွယ်လွန်စာအမှတ်(၇၀၉၆/၂၀၁၁)အရ ဒေါ်သီတာစိုး [၁၂/၃၅ကတ(နိုင်)၀၂၃၅၅၂] အမည်ပေါက် ဦးစိစိဝင်းမှ ပျောက်ဆုံးကြောင်း တရားရုံးကျမ်းကျိန် ဆိုချက်မူရင်း၊ ကိုယ်တိုင်ဝန်ခံကတ်ပြားချက် ဆိုချက်မူရင်း၊ ရက်စွဲအပ်ချက် ရေးချက်နှင့် ရဲစခန်း ထောက်ခံချက် မူရင်းများ တင်ပြပြီး လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားရုံးပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ တရားရုံးအမိန့်၊ ဒီကရီများ အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာ တင်ပြ၍ နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်း ရောင်းကမ်း မြို့ဖြစ်ခံခံခွင့်ရှိသူများနှင့် နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်း ရောင်းကမ်း မြို့ဖြစ်ခံခံခွင့်ရှိသူများနှင့် ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၃၀)ရက် အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာနမှ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပေးစလစ်၊ လျှောက်ထားလာမှု အား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

**ဌာနမှူး ဦးဖြစ်ခံခံခွင့်ရှိသူများ**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၄၀၊ မြေကွက်အမှတ်-၈၂၊ အကျယ်အဝန်း ပေါ(၄၀ x ၆၀) ရှိ မြေကွက်ကြီးထဲမှ တရားဝင်မဲ့ခံစိတ်ရသောသော ပေ(၂၀ x ၆၀) ရှိ (မြေရင်းခြမ်း) အမှတ်-၈၂/ခ၊ သာသနာ့ဌာန(၄၀-ရပ်ကွက်)၊ ဒဂုံ(မြေကွက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ မြေကွက်နှင့် အဆောက်အအုံအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အားလုံးတို့သည် မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွဲ့ပြီးရေး ဦးစီးဌာနနှင့် ဦးစိုးလွင်အမည်ဖြင့် မှတ်တမ်းတင်ခဲ့သော ပါမစ်မြေကွက်ဖြစ်ပြီး ဦးစိုးလွင်ထံမှ ဆက်စပ်ကတ်စာချုပ်များဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင် လက်ရောက်ရှိထားသော ဒေါ်ကြည်နု [၁၂/ရကန(နိုင်)၀၂၃၅၅၂]မှ အပိုင်အရောင်းကမ်းရင်းပြီး ရောင်းချခွင့်အပြည့်ရှိကြောင်း၊ ဝန်ခံကတ်ပြားသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်၏စိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေအချို့ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား(မူရင်း)များဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ် ပြီးဆုံးသည့်အထိ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ ဒေါ်ခင်သန္တာလွင် LLB တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၃၆၅) အမှတ်-၃၀၈၊ အေးမြသာယာလမ်း ၃၂-ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၄၃၂၀၀၀၃၃ ၀၉-၇၈၆၃၃၇၂၀၀**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြေကွက်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၅၀)၊ အကျယ်အဝန်း(၂၄၀x၁၀၀)စတုဂံပုံ၊ ဧရိယာ(၀.၀၅၆)ဧကရှိ နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်သည် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ မြို့ဖြစ်ခံခံခွင့်နှင့်မြေစိမ့်ခန့်ခွင့်ခွင့်ခွင့် ဦးလှမြင့် (PAG-၁၆၂၂၀) [၁၂/လမန(နိုင်)၁၁၂၃၀၂]ကိုင်ဆောင်သူ အမည်ပေါက်လက်ရှိသော အမှတ်(၅၅၀) တောင်သာရပ်ကွက်(၃၄)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြေကွက်မြို့နယ်၊ ဟုခေါ်တွင်သည့် မြေကွက်ပိုင်ဆိုင်မှုပိုင်ရှင်အဖြစ် အိမ်အိုင်အိုင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို အမည်ပေါက်မှ လက်ထပ်ပိုင်ဆိုင်ရရှိချက် အရပ်ရပ်ရောင်းကမ်း ရှင်းကြောင်းနှင့် ရောင်းချခွင့်ခွင့်ရှိကြောင်း၊ ဝန်ခံကတ်ပြားသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်၏စိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ရောင်းဖိုးငွေ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါ မြေနှင့်အိမ်အရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၀၄)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည့်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ- ဒေါ်ခင်ခင်ခင်**  
 LL.B, M.P.A.D, B.L, D.M.L.D, I.L.D, A.P.S, D.I.R, D.G.I  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၇၃၀၅)  
 အမှတ်(၁၄၄/၁)၊ နံသာဖြူလမ်း၊ (၁၄/၃)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၅၇၀၀၀၄၊ ၀၉-၄၂၀၀၂၂၅၅၊ ၀၉-၉၇၀၃၄၀၀၄

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း**  
 နေပြည်တော်၊ ဒဂုံအနောက်၊ ဓမ္မသီရိမြို့နယ်၊ ရွှေကြာပင်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၄/ရွှေကြာပင်၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၉၂)၊ ဧရိယာ(၀.၀၈၂)ဧကရှိ ဦးရဲထွန်းအောင် အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက်အား မြေပေးစလစ် ထုတ်ပေးပါရန် ဦးရဲထွန်းအောင်(ကိုယ်စား) ဦးသိန်းမြိုး(၁) ဦးညိုကြီး [၉/တတန(နိုင်)၀၂၃၅၅၂] မြေချလေစ၊ နှစ်ဦးသဘောတူအရောင်းအဝယ်စာချုပ် အတိုအခန်း(၁) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး အမှတ် (၈၉/၂၀၂၁) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြား၊ အိမ်ထောင်စုဦးရေစာရင်း၊ ၎င်းမြေကွက်ကို ချထားပေးသည့်မှာ နှစ်ကန့်ကြောင်း အသိသက်သေ (၃)ဦးနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ထောက်ခံချက်၊ ရဲစခန်းထောက်ခံချက်မူရင်းများတင်ပြပြီး မြေပေးစလစ်၊ လျှောက်ထားလာသဖြင့် တရားရုံးပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများ အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာ တင်ပြ၍ နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်း ရောင်းကမ်း မြို့ဖြစ်ခံခံခွင့်ရှိသူများနှင့် နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်း ရောင်းကမ်း မြို့ဖြစ်ခံခံခွင့်ရှိသူများနှင့် ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာနမှ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပေးစလစ်၊ လျှောက်ထားလာမှု အား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

**ဌာနမှူး ဦးဖြစ်ခံခံခွင့်ရှိသူများ**

**ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၁၄/၁) ရပ်ကွက်(မြေကွက်) (၉) လမ်းအမှတ် (၁၆၂) ဟုခေါ်သော (၂) ဧကခန့်ရှိ မြေကွက်တစ်ကွက်ကို ပြုပြင်ဆင်ခြင်ပြီး (၆) လမ်းခေါ်သော (၂) ဧကခန့်ရှိ မြေကွက်တစ်ကွက်ကို အရောင်းအဝယ်ကို ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

အထက်ပါ (၁၄/၁) မြေကွက် (၆) လမ်းခေါ်သော (၂) ဧကခန့်ရှိ မြေကွက် (A-5) တို့ကို ခန့်အပ် အရောင်းအဝယ်ကတ်စာချုပ်ဖြင့် ပိုင်ဆိုင်ထားသူ ဦးစိစိဝင်း (၁) ဦးမောင်မောင်စိစိ (၁၀/သထက(စည်)၀၈၀၀၂၄) တက နားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှု မြေစာရင်းအရောင်းအဝယ်စာချုပ်စာတမ်းများ တရားရုံးပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ တရားရုံးအမိန့်၊ ဒီကရီများ အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာ တင်ပြ၍ နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်း ရောင်းကမ်း မြို့ဖြစ်ခံခံခွင့်ရှိသူများနှင့် နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်း ရောင်းကမ်း မြို့ဖြစ်ခံခံခွင့်ရှိသူများနှင့် ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၃၀)ရက် အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာနမှ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပေးစလစ်၊ လျှောက်ထားလာမှု အား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

( လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ )  
**ဦးသိန်းစိစိ ( LL-B )**      **ဒေါ် ဘန်စိစိစိ ( LL-B )**  
 အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်- ၂၇၆၈)      အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်- ၂၇၇၄)  
 Ph-09 253995848, 09-798420119      Ph-09-4200 73685  
 အမှတ်(၅၀) ၀-ပထမ၊ အနောက်(၂)၊ ဆက်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

**အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ အောက်ဝါးနက်ချောင်းကျေးရွာမှတ်၊ အေးချမ်းချမ်းကောင်းစိစစ်အမှတ်-၁၅၆/၂၀၁၀ အရ ဥယျာဉ်ခြံမြေ သီးစားလုပ်ကိုင်ခွင့်ချထားခြင်းခံရသော ကွင်းအမှတ် - ၅၅၄/၁ ဝါးနက်ချောင်းကွင်း၊ ဦးပိုင်အမှတ် - N ၁၃၅၊ ဝါးနက် ဥယျာဉ်ခြံမြေ အနက်မှ ဖျက်ခွာစားပေးအကျယ် (၂၀၀ ပေ X အနံ ၁၃၀ ပေ)၊ ဝါးနက် (၁၆၆)ဧက၏ စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အမည်ပေါက်၊ ပိုင်ဆိုင်သူ ဦးမြတ်ဦး (၁/မဟာက (နိုင်) ၀၈၀၀၈၆)က တရားဝင်လက်ရှိ ထားပိုင်ဆိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုရှိပါကြောင်း၊ ဝန်ခံကတ်ပြားသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်၏ စိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း စာရွက်စာတမ်း(မူရင်း)များနှင့် တကွ ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံလာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးမြောက်အောင်ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ**  
**ဦးအောင်မျိုးသိန်း ( LL.B, DBL, DIL, DA Psy )**  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ် - ၇၈၃၃)  
 အမှတ်-၅၀၊ ၀-ပထမ၊ အနောက် (D-2)၊ ဘာသာစုံ၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၉ - ၇၄၅၅၅၀၂၅

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း**  
 နေပြည်တော်၊ ဒဂုံအနောက်၊ ဓမ္မသီရိမြို့နယ်၊ ရွှေကြာပင်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၄/ရွှေကြာပင်၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၉၂)၊ ဧရိယာ(၀.၀၈၂)ဧကရှိ ဦးရဲထွန်းအောင် အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက်အား မြေပေးစလစ် ထုတ်ပေးပါရန် ဦးရဲထွန်းအောင်(ကိုယ်စား) ဦးသိန်းမြိုး(၁) ဦးညိုကြီး [၉/တတန(နိုင်)၀၂၃၅၅၂] မြေချလေစ၊ နှစ်ဦးသဘောတူအရောင်းအဝယ်စာချုပ် အတိုအခန်း(၁) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး အမှတ် (၈၉/၂၀၂၁) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြား၊ အိမ်ထောင်စုဦးရေစာရင်း၊ ၎င်းမြေကွက်ကို ချထားပေးသည့်မှာ နှစ်ကန့်ကြောင်း အသိသက်သေ (၃)ဦးနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ထောက်ခံချက်၊ ရဲစခန်းထောက်ခံချက်မူရင်းများတင်ပြပြီး မြေပေးစလစ်၊ လျှောက်ထားလာသဖြင့် တရားရုံးပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများ အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာ တင်ပြ၍ နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်း ရောင်းကမ်း မြို့ဖြစ်ခံခံခွင့်ရှိသူများနှင့် နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်း ရောင်းကမ်း မြို့ဖြစ်ခံခံခွင့်ရှိသူများနှင့် ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာနမှ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပေးစလစ်၊ လျှောက်ထားလာမှု အား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

**ဌာနမှူး ဦးဖြစ်ခံခံခွင့်ရှိသူများ**  
 နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ၃၉/အေ -ရပ်ကွက်၊ သစ္စာ (၅)လမ်း၊ အမှတ်- ၁၁၄ ဟုခေါ်တွင်သော မြေနှင့်အိမ်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်- ၃၉-အေ၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၁၄ အကျယ် (၄၀' x ၆၀') အနက် တရားဝင်မဲ့ခံစိတ်ရသောသော မြေ၏ အရှေ့ဘက်ခြမ်း ပေ(၂၀ x ၆၀)၊ မြေအမျိုးအစား-နှစ် (၆၀)ဂရန်မြေ ပေါ်ရှိမြေနှင့် အိမ်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အား မြေပေးစလစ် ထုတ်ပေးပါရန် ဦးစိစိဝင်း (၁) ဦးညိုကြီး [၉/တတန(နိုင်)၀၂၃၅၅၂] (SDY-၀၅၇၂၅၀) [၄၄-၏ကိုယ်စား] ရန်ကုန်မြို့ စာချုပ်စာတမ်းများပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားလွှဲအပ်မှုအမှတ်-၂၀၅၇၃/၂၀၁၉ (၁၀-၆-၂၀၁၉) ရရှိသူ ဒေါ်ခင်အိန်းစိစိ [၉/မထလ(နိုင်)၀၈၆၀၇၀] မှ မိမိတစ်ဦးတည်း ပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံပြောဆိုသဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့စိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ အကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား မူရင်းများနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်အရေးဆိုင်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ် ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ**  
**ဦးအေးမင်းစေတီ**      **ဦးသန်းဦး**  
 အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၈၉၃၉)      တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၀၈၇၇)  
 အမှတ် (၄၆)၊ ပထမထပ်(၆)၊ မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

**စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ဆေးဝါးလုပ်ငန်း ထုပ်ပိုးပစ္စည်း(၁)မျိုး အဝယ်တင်ဒါ**

၁။ ဆေးဝါးစက်ရုံ(အင်းစိန်)အတွက် 1oz Plastic Bottle & Cap (Aluminium Top Seal)(၇၅၅၀၀၀)စုံ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပိတ်ရက်အား အောက်ပါအတိုင်း တိုးမြှင့်လိုက်ပါသည်- အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပိတ်ရက်၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၄)ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့ (၁၆:၀၀)နာရီ

၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့် တင်ဒါစည်းကမ်းအသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ဖော်ပြပါဌာနတွင် စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်- မြန်မာ့ဆေးဝါးလုပ်ငန်း(ရုံးချုပ်)      ထယ်လီဖုန်းအမှတ်- စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၃၇)      ၀၆၇၃-၄၀၈၃၈၈၊ ၀၆၇၃-၄၀၈၃၅၄ နေပြည်တော်။

**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း (ဒုတိယအကြိမ်တင်ဒါ) လမ်းဦးစီးဌာန၊ မြိတ်ခရိုင်**

၁။ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ မြိတ်ခရိုင်၊ လမ်းဦးစီးဌာနမှ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု/တိုင်းဒေသကြီးရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် လမ်း/တံတား/အဆောက်အအုံလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သော လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများကို (မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသဖြင့် စိတ်ဝင်စားသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင် မည်သူမဆို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ(Open Tender) ယှဉ်ပြိုင်တင်သွင်းနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်-

၂။ တင်ဒါလျှောက်လွှာ - (၁-၂၀၂၁)ရက်နေ့မှစ၍(ရုံးချိန်အတွင်း) စတင်ရောင်းချမည့် မြိတ်ခရိုင်၊ လမ်းဦးစီးဌာန နေ့ရက်/နေ့ရက် လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး (မြို့ပြ)ရုံး

၃။ တင်ဒါလျှောက်လွှာ နောက်ဆုံးတင်သွင်းရမည့် မွန်လွဲ ၁:၀၀ နာရီ နေ့ရက်/အချိန်

၄။ တင်ဒါဖွင့်ပွဲကျင်းပမည့် - ၄-၃-၂၀၂၁ ရက် နံနက်(၉:၀၀)နာရီ နေ့ရက်နှင့်အချိန်/နေရာ ခရိုင်လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး လမ်းဦးစီးဌာန၊ မြိတ်မြို့။

၅။ တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက မြိတ်ခရိုင်၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး (မြို့ပြ)ရုံး၊ ဖုန်း-၀၅၉-၄၁၁၀၇၊ ၀၅၉-၄၀၀၀၇ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်း မေးမြန်းနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

**တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီ**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း**

ကျွန်ုပ်၏စိတ်ဆွေဖြစ်သူ ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ကျောက်မြောင်းရပ်ကွက်၊ သီတာလမ်း၊ အမှတ်(၅၃)နေ ဦးအောင်ခိုင်နိုင် [၁/တတန(နိုင်)၀၁၀၈၅၂]ကိုင်ဆောင်သူ၏ တရားဝင် လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန်အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၇၊ လှနေရပ်ကွက် အမှတ်-၇၊ အောင်မြင်(၁၁)လမ်းအရှေ့၊ အမှတ်(၉၁၈)က/ဟု ခေါ်တွင်သော မြေဧရိယာ(အလျားပေ ၂၀၀x အနံ ပေ၆၀)ရှိ မြေကွက်သည် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာ ရေးကော်မတီ မြို့ဖြစ်ခံခံခွင့်နှင့်မြေစိမ့်ခန့်ခွင့်ခွင့် (၂၇-၉-၁၉၉၃)ရက်စွဲပါ အမှုတွဲအမှတ်(ရကစ/မြေရာ(သကတ/၇/၀၄၄/၉၂/၉၂)ဖြင့် ဦးချစ်သိန်း(CF-၀၆၂၄၆၆) ကိုင်ဆောင်သူမှ နှစ်(၆၀)မြေငှားရန်စာချုပ်ဖြင့် အမည်ပေါက်မှတ်သားတင်ပြပြီး ယင်းမြေကွက်နှင့်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို တရားဝင်စာချုပ်စာတမ်း များဖြင့် လွှဲပြောင်းဝယ်ယူခွင့်ပိုင်ဆိုင်ကြသည့် (၁) ဦးချစ်အောင် [၁၂/လမန(နိုင်) ၀၀၁၄၄(၇)] (၂) ဒေါ်ကျင်ကျင်သန်း [၁၀/ဗဟန(နိုင်)၀၆၁၃၅၅]ကိုင်ဆောင်သူတို့ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့စိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန် အဆိုပါ ဦးချစ်အောင် [၁၂/လမန(နိုင်)၀၀၁၄၄(၇)နှင့် ဒေါ်ကျင်ကျင်သန်း [၁၀/ဗဟန(နိုင်)၀၆၁၃၅၅]တို့ထံသို့ စရန်ငွေများပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

အထက်ပါအရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ပိုင်ဆိုင်မှု ရောင်းချခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထားများ နှင့်အတူ ကျွန်ုပ်ထံသို့ ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ အထက်၍ သတ်မှတ် ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမရှိခဲ့ပါက အဆိုပါအရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည့်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ**  
**ဦးအောင်ခိုင်နိုင်(LLB) ဒေါ်စေခိုင်နိုင်(LLB) D.B.L**  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၉၈၉၂) [၂၉-၄-၂၀၁၄]      တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၀၈၇၇) [၁၆-၁-၂၀၁၈]  
 အမှတ်(၁၄၄၀/က)၊ ထုလုပ်(၁၃)လမ်းအရှေ့၊ ၁/ထုလုပ်ရပ်ကွက်၊ သာကေ



# ဘွဲ့ရအမျိုးသမီး ဗိုလ်လောင်းများအလိုရှိသည်

၁။ လျှောက်ထားသူသည်-

- (က) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ (အယို) ဖြစ်ရမည်။
- (ခ) အနည်းဆုံး အရပ်(၅)ပေ(၃)လက်မနှင့် ကိုယ်အလေးချိန် ပေါင်(၁၀၀)ထက်မနည်းရ၊ ပေါင်(၁၃၀)ထက် မကျော်ရ။
- (ဂ) မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူမဖြစ်စေရ။
- (ဃ) တက္ကသိုလ်တစ်ခုခုမှ ဘွဲ့ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။ မည်သည့်ဘွဲ့မဆို လျှောက်ထားနိုင်သည်။
- (င) မဟာဘွဲ့တက်ရောက်ရန် အဆင့်မီသူ ဦးစားပေးမည်။ မဟာဘွဲ့ရရှိပြီးသူ၊ ပါရဂူဘွဲ့ရရှိပြီးသူများလည်း လျှောက်ထားနိုင်သည်။
- (စ) ဘွဲ့လက်မှတ်(မူရင်း)နှင့် ဘွဲ့ရအမှတ်စာရင်း တင်ပြနိုင်ရမည်။
- (ဆ) ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ(၁)ရက်နေ့တွင် အသက် ၂၅ နှစ်ထက် မကျော်လွန်စေရ။ မဟာဘွဲ့ရရှိပြီးသူများ အနေဖြင့် ၂၇ နှစ် အထိလည်းကောင်း၊ ပါရဂူဘွဲ့ရရှိပြီးသူများအနေဖြင့် ၃၀ နှစ် အထိလည်းကောင်း လျှောက်ထား နိုင်သည်။
- (ဇ) ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း တက်ရောက်အောင်မြင်ပြီးပါက ဒုတိယဗိုလ်အဆင့် စတင်ခန့်အပ်ခြင်းခံရမည်။ မဟာဘွဲ့ ရရှိပြီးသူ၊ ပါရဂူဘွဲ့ရရှိပြီးသူများသည် ဗိုလ်အဆင့် စတင်ခန့်အပ်ခြင်းခံရမည်။
- (ဈ) တပ်မတော်မှ လေ့ကျင့်သင်ကြားမှု စနစ်အတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။

၂။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် အခမဲ့ ရယူနိုင်သည်။

၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ စခန်းတစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)၊ ပတ်စ်ပို့အရွယ် ဓာတ်ပုံ ၃ ပုံနှင့် တပ်မတော်ဆေးရုံ/ပြည်သူ့ဆေးရုံတို့မှ ပဏာမဆေးစစ် အောင်မြင်ကြောင်း ထောက်ခံချက် ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၄။ အစိုးရဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၏ ခွင့်ပြုချက်ပါရှိရမည်။

၅။ လျှောက်လွှာများကို ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် စတင်ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ လျှောက်လွှာထုတ်ယူရရှိသော တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှတစ်ဆင့် အချိန်မီပေးပို့ကြရမည်။

၆။ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံပြီး အရည်အချင်းပြည့်မီသော လျှောက်လွှာရှင်များသာ တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက်အစစ်ဆေးခံရမည်။ အစစ်ဆေးခံရန် အကြောင်းကြားစာများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှတစ်ဆင့် အချိန်မီပေးပို့သွားမည်။

၇။ သတ်မှတ်ထားသည့် အချက်အလက်များ တိကျပြည့်စုံစွာ ရေးသားဖော်ပြခြင်းမရှိသော လျှောက်လွှာများ၊ မမှန်မကန် ဖြည့်စွက်ရေးသားဖော်ပြသော လျှောက်လွှာများနှင့် အချိန်မီ မရောက်ရှိသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည် မဟုတ်ပါ။ မိမိတို့လျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တွင် ရွေးချယ်ခြင်းခံရသည်/မခံရသည်ကို သွားရောက် စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်သည်။

စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး  
တာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)



### ခြံရောင်းမည်

ပြင်ဦးလွင်တွင်နေထိုင်လိုသူများအတွက် အလွန်ဈေးသက်သာသောမြေကွက်ကျယ်ကျယ် ရောင်းမည်

ကိုဗစ်-19ကိုရှောင်ပြီး တောင်ပေါ်မြို့၊ ပြင်ဦးလွင်တွင် လေကောင်းလေသန့်ရှူပြီး ပတ်ဝန်းကျင် အထူးကောင်းမွန်ပြီး ခြံကျယ်ကျယ်နှင့် မိသားစုများများ နေထိုင်လိုသူများအတွက် မျက်နှာဝ 120'၊ ရှေ့နောက်210'၊ ကွန်ကရစ်လမ်းမကြီးဘေး၊ လားရှိုး-မန္တလေးလမ်းဂုတ်ခြံ၊ ပိတ်ချင်းမြောင် ဘုရားမုခ်ဦး အနီး၊ ခြံကျယ်ကျယ် နေလိုသူများအတွက် ဘယ်လိုမှမရနိုင်သောဈေးနှုန်းဖြင့် ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင် ညှိနှိုင်းဈေးဖြင့် အမြန်ရောင်းမည်၊ မြေကွက်အလွန်လှသည်။

ဖုန်း-09-664111664၊ 09-664222664၊ 09-664333664၊ 09-262192711၊ 09-5030406

### အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရွာမအနောက်ရပ်ကွက်၊ မင်းစေတီလမ်း၊ အမှတ် (၆၂၇)၊ ဒုတိယထပ်(ညာ) တွင် တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်ထားသော မရမာကြီးတိုင်းရင်းသားလူမှုဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအသင်းအား ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုမှတ်ပုံတင်ရေးအဖွဲ့၊ ပြည်တွင်းအသင်းအဖွဲ့မှတ်ပုံတင် လက်မှတ်အမှတ်၊ ၁/ပြည်တွင်း/၁၃၉၀ ဖြင့် ၂၁-၁၂-၂၀၂၀ ရက်မှစတင်၍ ၃၁-၁၂-၂၀၂၅ရက်နေ့ထိ မှတ်ပုံတင် ခွင့်ပြုခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

သို့ပါ၍ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းအပိုဒ်-၁၀(ဂ)အရ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝေခင် အပါအဝင် အလုပ်အမှုဆောင် အဖွဲ့ဝင်များကို အသင်း၏ ပထမအကြိမ် သက်တမ်းအတွက် အတည်ပြုအလုပ်အမှုဆောင် အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ဖွဲ့စည်းသတ်မှတ်ကြောင်း အသင်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့် အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးဝေခင် (ဥက္ကဋ္ဌ)

မရမာကြီးတိုင်းရင်းသားလူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအသင်း

#### ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒလမြို့နယ်၊ ရဲချောင်းဝကျေးရွာအုပ်စု၊ ကွင်းအမှတ် (၂၀၂-က)၊ ပျော်ဘွယ်ကွင်း၊ ဦးပိုင်အမှတ်-၄/၇၊ မြေအမျိုးအစား- လယ်မြေ၊ ဧရိယာ (၁၈.၅၉) ဧကနှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် တို့အား ဒလမြို့နယ်၊ လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန၏ လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့်လက်မှတ် (ပုံစံ-၇) တရားဝင်အမည်ပေါက်ရရှိသူ ဦးခင်မောင်ညွန့် [၁၂/တတန(နိုင်)၁၃၇၈၈၄] မှ မိမိတစ်ဦးတည်းပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံပြောဆိုသဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ အကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားမူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်အရေး ဆိုနိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ် ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-

ဦးဟိန်စိုး ဦးသန်းဦး

အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၈၉၃၃) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၀၈၇၇) အမှတ် (၄၆)၊ ပထမထပ်(၁)၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း၊ ခြံလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

#### ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ အလုံမြို့နယ်၊ ဌာနချုပ်ကွက်၊ နှင်းဆီလမ်း၊ အမှတ်(၆၅/ခ) မြေပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော (၂)ခန်းတွဲ (၈)ထပ်တိုက်၏ မြေညီထပ် (တိုက်ရှေ့မှ မျက်နှာမူလျှင် ဘယ်ဘက်ခြမ်းအခန်း) အကျယ် (၁၈'x၆၀')ရှိ တိုက်ခန်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အား (၅-၅-၂၀၂၀)ရက်စွဲပါ "နှစ်ဦး သဘောတူတိုက်ခန်းအပြီးအပိုင် အရောင်းအဝယ်ကတိစာချုပ်"အရ ဝယ်ယူ ပိုင်ဆိုင်လက်ဝယ်ထားရှိသူ ဦးမင်းဆွေ (ပီအမ်အီး-၁၀၇၇၇၇) [၇/ပမန(နိုင်) ၀၂၆၀၃၃]မှ မိမိတစ်ဦးတည်းဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံပြောဆိုသဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ အကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသောစာရွက် စာတမ်းအထောက်အထား မူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်အရေးဆိုနိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်း အဝယ်ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-

ဦးဟိန်စိုး ဦးသန်းဦး

အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၈၉၃၃) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၀၈၇၇) အမှတ်(၄၆)၊ ပထမထပ်(၁)၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း၊ ခြံလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

#### ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ ဝရဏ(၄)လမ်း၊ အမှတ်(၅၈၈)၊ (၁)ခန်းတည်း RC(၆)ထပ်တိုက်၏ တတိယထပ်(၄လွှာ)အခန်း၊ ဧရိယာ (၉၇)စတုရန်းပေရှိ တိုက်ခန်းနှင့်ရေဓါးအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံး တို့ကို ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု ဝန်ခံသွားမည်ဖြစ်သော ဦးစည်သူအောင် [၁၂/ကမရ(နိုင်) ၀၃၀၀၆၄]၊ ဒေါ်မြိုးမေမြင့်အောင် [၁၂/မတန(နိုင်)၁၀၈၆၅၇]တို့ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေ ဖြစ်သော ဒေါ်ခင်မာမေ [၁၂/ပမန(နိုင်)၀၃၀၂၆၆] က အပြီးအပြတ် ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဤအရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက် လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း တိကျခိုင်လုံသော စာရွက် စာတမ်းမူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်နေ့ရက်အထိ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်ခင်မာမေ၏လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-

ဒေါ်သူဇာကျော်

LL.B,D.B.L,D.I.L,D.I.P,L,WIPO(Switzerland)

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၆၇၆)

PH-09-765602290

Level(5,6,7,8) တာဝါ(2), HAGL Myanmar Center Tower,

အမှတ်(၁၃၇)၊ ကမ္ဘာ့အေးဘုရားလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

#### ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရွှေပေါက်ကံမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၁၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉)၊ လူနေအိမ် ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရွှေပေါက်ကံမြို့နယ်၊ (၁၇)ရပ်ကွက်၊ တမူဝတ်လမ်း၊ အမှတ်(၉၂)ဟု ခေါ်တွင်သည့် အလျား(၄၀)ပေxအနံ(၆၀)ပေရှိသော ဒေါ်အေးအေးညွန့်[၁၂/ဒဂန(နိုင်)၀၁၈၃၁၂] အမည်ပေါက် ဂရုန်မြေအမျိုးအစားမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို အရပ်စာချုပ်ဖြင့် လက်ရောက်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်ဝင်း ဝင်းမော်[၉/တဘန(နိုင်)၀၀၁၁၉၈]ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးတင်လွင်[၁၂/အစန(နိုင်)၁၃၉၆၀၃]ကိုယ်တိုင်ဆောင်သူမှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် တန်ဖိုးငွေ၏တစ်စိတ် တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်အရောင်း အဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာပါသည့်ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း တရားဝင်ခိုင်လုံသော ပိုင်ဆိုင်မှုစာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား(မူရင်း)များဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက်၍ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မည့်သူ မရှိပါက အရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-

ဒေါ်ခင်သန်းစိန်

(LL.B)(D.B.L)(D.I.L)

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၉၆၄၄)

အမှတ်(၄၁၄)၊ ပုလဲ (၂)လမ်း၊ (၅)ရပ်ကွက်

မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ဖုန်း-၀၉-၇၉၁၂၃၇၄၀

#### ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၄၂၊ မြေကွက်အမှတ်-၈၄၂၊ သုဗ္ဗလမ်း၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ ဦးကင်းရွှေ[၁၂/ ဥကမ(နိုင်)၁၃၉၆၆၆]အမည်ပေါက် နှစ် (၆၀) ဂရုန်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးကင်းရွှေ(ဖခင်)သည်(၁၂-၆-၂၀၁၇)ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း၊ ဒေါ်စန်းလှိုင်(မိခင်)သည် ၂၇-၄-၁၉၉၉ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း အသီးသီးကွယ်လွန်ခဲ့ပြီး ၎င်းတို့၏သား/သမီးများဖြစ်ကြသော ဦးလှဦး[၁၂/ဥကမ(နိုင်)၁၃၉၆၆၆]၊ ဦးသိန်းဝင်း [၁၂/ဥကမ(နိုင်)၁၂၄၆၄၀]၊ ဒေါ်ကြိုင်ကြိုင်စန်း[၁၂/ဥကမ(နိုင်)၁၃၂၂၆၄]၊ ဒေါ်နုနုဝင်း[၁၂/ဥကမ(နိုင်)၁၃၉၇၆၀]တို့မှ သား/သမီးများတော်စပ်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ ထောက်ခံ ကျမ်းကျိန်လွှာ (၂) စောင်၊ ဂရုန်မူရင်း၊ နိုင်/ကတိများ၊ ဦးကင်းရွှေ သေစာရင်း၊ ဒေါ်စန်းလှိုင်သေဆုံးသည်မှမူရင်းကန့်ကြောင်း ရပ်ကွက်၊ မြို့နယ်တို့၏ ထောက်ခံစာ၊ အိမ်ထောင်စာရင်းများတိုင်ပြု၍ အမွေဆက်ခံ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း နှင့် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလားမူရင်းပေါ် တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဌာနမှူး(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်)၊ ဖြူဖြူစိန်စိန်လုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

### သစ်တောမှန်လျှင် အသုံးဝင်၊ အစဉ်ထာဝရ ထိန်းသိမ်းကြ

### ရန်ကုန်မြို့ပြ အများပြည်သူသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ တတိယအကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အထွေထွေအစည်းအဝေး ဖိတ်ကြားလွှာ

၁။ ရန်ကုန်မြို့ပြ အများပြည်သူသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက် (YUPT)၏ တတိယအကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အထွေထွေအစည်းအဝေးကို COVID-19 မိုင်းရပ်စ် ပျံ့နှံ့မှုကို တားဆီးနိုင်ရန်အတွက် လူမှုရေးအကွာအဝေးလမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ အွန်လိုင်း အသုံးပြု၍ အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ ကုမ္ပဏီ၏ အစုရှယ်ယာရှင်များ အားလုံး Online မှ တက်ရောက်ချိမ်းမြှင့်နိုင်ပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်-

- ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၂၅-၂-၂၀၂၁ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)
- ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက် (၁၀:၀၀) နာရီ
- ကျင်းပမည့်ပုံစံ - Zoom Meeting

၂။ ကုမ္ပဏီ၏အစုရှယ်ယာရှင်များထံသို့ အစည်းအဝေးဖိတ်စာနှင့်အတူ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ အစီရင်ခံစာ၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်း၊ အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန်အတွက် အွန်လိုင်းမှ မှတ်ပုံတင်ခြင်း (Online Registration) အတွက် လုပ်ဆောင်ရမည့်နည်းလမ်းပုံစံတို့ကို YUPT ၏ Website ([www.yuftpbl.com.mm](http://www.yuftpbl.com.mm)) တွင်လည်း ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ ကုမ္ပဏီ၏ အစုရှယ်ယာရှင်များသည် အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန်အတွက် (၁၀-၂-၂၀၂၁) ရက်နေ့မှ (၂၃-၂-၂၀၂၁) ရက်နေ့အတွင်း အွန်လိုင်းမှ မှတ်ပုံတင်ခြင်း (Online Registration)ကို YUPT Website ([www.yuftpbl.com.mm](http://www.yuftpbl.com.mm))တွင်ရှိသော yuftp.meet4u.online link မှ တစ်ဆင့် ပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကုမ္ပဏီတွင် မှတ်ပုံတင်ထားသည့် အစုရှယ်ယာရှင်များ၏ မှတ်ပုံတင်လမ်းညွှန်အညွှန်း Online Registration ပြုလုပ်ရန် Website သို့ ဝင်ရမည့် Link အား Phone SMS ဖြင့် ပေးပို့မည်ဖြစ်ပြီး အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် Online Registration ပြုလုပ်ရန် အခက်အခဲရှိသည့် အစုရှယ်ယာရှင်များ အနေဖြင့် YUPT Call Center၏ Viber ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၄၅၄၅၄၆၆၅၅၊ ၀၉-၄၅၄၅၄၆၆၅၅ သို့ အစုရှယ်ယာရှင်၏ မှတ်ပုံတင်မှရင်းကို ရှေ့နောက်ဆက်ဆံပေးရန် အမည်၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ်နှင့် မှတ်ပုံတင်လမ်းညွှန်နံပါတ်တစ်ခုဖြင့် အစုရှယ်ယာရှင်ကိုယ်တိုင် စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

၄။ အစုရှယ်ယာရှင်များ၏ Online ဖြင့် အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန် Registration ပြုလုပ်ထားသော မှတ်ပုံတင်လမ်းညွှန်နံပါတ်တစ်ခုသို့သာ Zoom Meeting အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရမည့် Zoom Meeting Link နှင့် Password အား Phone SMS ဖြင့် ပေးပို့မည်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ အကြံပြုချက်နှင့် ဖြေကြားပေးစေလိုသည့် မေးခွန်းများကို (၉-၂-၂၀၂၁)ရက်၊ ညနေ(၄:၀၀) နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ [contact@yuftpbl.com.mm](mailto:contact@yuftpbl.com.mm) သို့လည်းကောင်း၊ ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၄၅၄၅၄၆၆၅၅၊ ၀၉-၄၅၄၅၄၆၆၅၅ သို့ Viber ဖြင့်လည်းကောင်း ရုံးချိန်အတွင်း အချိန်မီပေးပို့နိုင်ပါသည်။

၆။ အစုရှယ်ယာလက်မှတ်အသစ်ထုတ်ပေးခြင်း၊ မှတ်ပုံတင်ခြင်း၊ လွှဲပြောင်းခြင်း စသည့်အစုရှယ်ယာ နှင့်သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များကို (၁၈-၁-၂၀၂၁) ရက်မှ (၂၆-၂-၂၀၂၁) ရက်ထိ ဝေတ္တရပ်နားထားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၇။ Online Registration ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် အစည်းအဝေးတက်ရောက်ခြင်းကိစ္စများအတွက် Call Center Phone ၀၉-၄၅၄၅၄၆၆၅၅၊ ၀၉-၄၅၄၅၄၆၆၅၅ သို့ ရုံးဖွင့်ရက် ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ် မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ဒါရိုက်တာအဖွဲ့

ရန်ကုန်မြို့ပြအများပြည်သူသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက်

### ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးမှုဌာန

#### Online မှ သင်ကြားမည့် နိုင်ငံခြားဘာသာစကားသင်တန်းသား လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးမှုဌာန (ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်)မှ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားမည့် နိုင်ငံခြားဘာသာစကားအခြေခံ Level 1 သင်တန်းများ တရုတ်၊ အင်္ဂလိပ်၊ ပြင်သစ်၊ ဂျာမန်၊ အီတလီ၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယား၊ ရုရှား၊ စပိန်၊ ထိုင်းနှင့် မြန်မာဘာသာ (နိုင်ငံခြားသားများအတွက်) သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းဝင်ခွင့်မှတ်ပုံတင်ခြင်းနှင့် သင်တန်းကြေးပေးသွင်းခြင်းများအား <http://chrd.yufl.edu.mm> မှ တစ်ဆင့် Online စနစ်ဖြင့် လက်ခံသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာတင်သွင်းရာတွင် မိမိသင်ယူလိုသည့် ဘာသာ စကားအား တိကျသေချာစွာ ရွေးချယ်ရမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းကြေးပေးသွင်းခြင်းအတွက် KBZ Pay, AYA Payတို့ ဖြင့် ပေးချေရမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းကြေးပေးသွင်းပြီးကြောင်း အကြောင်းကြားစာ Email လက်ခံရရှိသော သင်တန်းကို တက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

- Online မှ သင်ကြားခြင်း
- ၁-၂-၂၀၂၁ ရက်၊ နံနက် ၉:၃၀ နာရီမှ သတ်မှတ်ဦးရေပြည့်သည့်အထိ အင်္ဂလိပ်ဘာသာ
- ၂-၂-၂၀၂၁ ရက်၊ နံနက် ၉:၃၀ နာရီမှ သတ်မှတ်ဦးရေပြည့်သည့်အထိ တရုတ်၊ ပြင်သစ်၊ ဂျာမန်၊ အီတလီ၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယား၊ ရုရှား၊ စပိန်၊ ထိုင်းနှင့် မြန်မာဘာသာ(နိုင်ငံခြားသားများအတွက်)

သင်တန်းကာလ - (၁၀) ပတ်

သင်တန်းကြေး - ၆၀၀၀၀/- (ခြောက်သောင်းကျပ်) မြန်မာဘာသာ သင်ကြားမည့် နိုင်ငံခြားသားများအတွက် (USD 200) နှင့် ညီမျှသော မြန်မာငွေပေါက်ဈေးပေးသွင်းရန်။

သင်တန်းပို့ချမည့်နေ့ရက် - တနင်္လာ၊ ဗုဒ္ဓဟူး၊ သောကြာ - အင်္ဂါ၊ ကြာသပတေး၊ စနေ - စနေ၊ တနင်္ဂနွေ

သင်တန်းပို့ချမည့်အချိန် - ညနေ:၃၀-၇:၃၀ နာရီ - ညနေ:၃၀-၇:၃၀ နာရီ

သင်တန်းကာလ - ၁၅-၂-၂၀၂၁မှ ၂၃-၂-၂၀၂၁ - ၁၆-၂-၂၀၂၁မှ ၂၄-၂-၂၀၂၁ - ၂၀-၂-၂၀၂၁မှ ၂၅-၂-၂၀၂၁

\* မိမိကြိုက်နှစ်သက်ရာ အချိန်ပိုင်းသင်တန်းအား ရွေးချယ်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

အနိမ့်ဆုံးပညာအရည်အချင်း - တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင် (သို့မဟုတ်) အခြေခံပညာအထက်တန်း သင်ယူပြီးမြောက်ကြောင်း လက်မှတ်ရရှိသူ

တင်ပြရန်စာရွက်စာတမ်းများ - အခြေခံပညာအထက်တန်းသင်ယူပြီးမြောက်ကြောင်း လက်မှတ် (သို့မဟုတ်) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်လက်မှတ်မှရင်း (သို့မဟုတ်) အမှတ်စာရင်းမှရင်း (သို့မဟုတ်) တွဲလက်မှတ်မှရင်းနှင့် ဓာတ်ပုံတို့အား (Online မှ လျှောက်ထားသည့် ရက်နေ့တွင် Attach File ပူးတွဲ၍ လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ပါသည်။

စုံစမ်းရန်ဌာန - ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်၊ ၀၁-၅၅၇၂၉၊ ၀၁-၅၃၃၃၉၊ ၀၉-၄၅၀၀၄၆၆၅၅၊ ၀၉-၂၅၄၅၄၆၆၅၅၊ ၀၉-၇၇၉၀၈၅၄၄

Online မှ လျှောက်လွှာတင်သွင်းရာတွင် ပြည့်စုံစွာဖြည့်စွက်ထားပြီး ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ် Server သို့ အရင်ရောက်ရှိလာသော လျှောက်လွှာများကို ဦးစားပေးအစီအစဉ်အတိုင်း လက်ခံပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

(ပညာအရည်အချင်း သတ်မှတ်ချက်အား မှားယွင်းစွာဖော်ပြပြီး သင်တန်းတက်ရောက်နေကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိပါက သင်တန်းမှထုတ်ပယ်ပြီး သင်တန်းကြေးငွေကို ပြန်လည်ထုတ်ပေးမည်မဟုတ်ပါ။)

၁-၂-၂၀၂၁ ရက်နေ့၊ နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် အင်္ဂလိပ်ဘာသာ၊ ၂-၂-၂၀၂၁ ရက်နေ့၊ ၉:၃၀ နာရီတွင် ဂျပန်ဘာသာ များကို ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ် Website ၏ သတ်မှတ် Address တွင် စတင်ဖြင့်တွေ့လျှောက်ထား နိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

သတ်မှတ်သင်တန်းသားဦးရေ ပြည့်သွားပါက အလိုအလျောက် မှတ်ပုံတင်ခွင့် ရပ်ဆိုင်းသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ (သင်တန်းကြေးပေးသွင်းပြီးမှသာလျှင် သင်တန်းသားအဖြစ် သတ်မှတ်မည်ဖြစ်ပါသည်။)

သင်တန်းဝင်ခွင့်ရရှိသည့် အမည်စာရင်းအား ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ် Website တွင် ၈-၂-၂၀၂၁ ရက်၊ နံနက်(၁၀:၀၀)နာရီတွင် ကြေညာပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

\* အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက [yufl facebook page](http://yufl.facebook.com) တွင်လည်းကောင်း၊ [ssc@yufl.edu.mm](mailto:ssc@yufl.edu.mm) email သို့လည်းကောင်း၊ ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၂၅၄၅၄၆၆၅၅၊ ၀၉-၄၅၀၀၈၅၄၄၊ ၀၉-၄၃၁၃၈၀၇၂၊ ၀၉-၄၂၁၁၄၁၁၇၊ ၀၉-၇၇၉၀၈၅၄၄ တို့သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

### ကုန်မာဆိုင်/စတိုးဆိုင် ဖွင့်ရန်

တ/ဥက္ကလာ၊ ဝေပယန္တာလမ်းမပေါ် ပေ(၃၄x၅၅) မြေညီထပ် (ထပ်ခိုးပါ)နှင့် မြေအောက်ပိုင်ခေါင် ပေ(၁၇x၅၅)တွဲလျက် ရောင်းမည်။

PH:09-40777377,09-799871936

### မီးဘေးရှောင်

မလောင်ခင်တား



**ဘုရား၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ သာသနာ့မြေ ဒါယကာကြီး**  
**ဦးအောင်သန်း (ခ) မောင်ပိုင် (သံတွဲ)**  
 R.O, C.D.C-3571  
**အသက် (၇၆) နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ (၆) ရပ်ကွက်၊ သုခဝတီလမ်း၊ အမှတ် (၆-က/၁)နေ (ဦးညိုပိန်-ဒေါ်အေးကြီး)တို့၏ သား၊ ဒေါ်မြမြ၏ ခင်ပွန်း၊ (ဦးလှဝင်း)-ဒေါ်ခင်အုန်းမြင့်၊ ဦးမြဝင်း-ဒေါ်ခင်ရွှေတို့၏ အစ်ကိုကြီး၊ မလှလှဝင်းသန်း၊ ကိုနေလင်း-မခိုင်သင်အောင်တို့၏ ချစ်လှစွာသော ကျေးဇူးရှင်မွေးသဖောင်ကြီး ဦးအောင်သန်း (ခ) မောင်ပိုင်သည် ၂၅-၁-၂၀၂၁ (တနင်္လာနေ့) ည ၇:၄၈ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၅-၁-၂၀၂၁ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၄နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုး မိတ်သက်ဟုများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ ညနေ ၃ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးဒေါ်ခင်ဖော့ (ငြိမ်း) (မြစ်ခြေ)**  
 N-154  
**စစ်သုနာပြုအမှတ်စဉ် (၁) အသက်(၈၁) နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ အရှေ့ကြို့ကုန်းရပ်ကွက်နေ (ဦးသစ်-ဒေါ်ရွှေ) တို့၏သမီး၊ (ဦးမြေကျော်-ဒေါ်ခင်ကျော်)၊ (ဦးတင်ညွန့်-ဒေါ်ခင်ကြည်)တို့၏ညီမ၊ (ဦးအောင်ဆန်း-ဒေါ်စိန်သန်း)၊ (ဦးပေါ)-ဒေါ်ခင်ညို၊ ဦးတိုးမောင်-ဒေါ်စန်းစန်း၊ ဗိုလ်မှူးကျော်မင်းနိုင်(ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ပိုင်တို့၏အစ်မ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ဒေါ်ခင်ဖော့ (ငြိမ်း)သည် ၂၆-၁-၂၀၂၁ ရက် နံနက် ၁:၁၅ နာရီတွင် (၉၆)ပါးသောရောဂါဖြင့် မင်္ဂလာဒုံ ခုတင် (၁၀၀၀) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် ခုတင် (၁၀၀၀) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး၊ ငြိမ်းအေး ဧရပ်မှ မင်္ဂလာဒုံစစ်သင်္ချိုင်းသို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေး ရပ်နီးမှ မိတ်ဆွေသက်ဟုများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးမျိုးညွန့်**  
 ငွေစာရင်းအရာရှိ (ငြိမ်း)၊ သ.တ.လ(၃)  
**အသက် (၆၉) နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ (၂၉) ရပ်ကွက်၊ တောင်ထိပ်ပန်းလမ်း၊ အမှတ်(၇)နေ (ဦးဘဝင်း-ဒေါ်ခင်စိန်)တို့၏သား၊ ဒေါ်ခင်မာရီ(ဌာနစုမှူး-စီမံ၊ ငြိမ်း၊ သ.တ.လ-၃)၏ခင်ပွန်း၊ (ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်း)၏မောင်၊ ဦးရဲလင်းထွန်း-ဒေါ်နေဖြည့်ထွန်းတို့၏ဖခင်၊ မောင်ထွန်းထွန်းဦး၊ မသိမ့်လှစင်ထွန်းတို့၏ အဘိုးသည် ၂၅-၁-၂၀၂၁ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀:၁၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုး မိတ်သက်ဟုများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒေါက်တာဦးတင်ညွန့်**  
 နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်း အထူးကုဆရာဝန်ကြီး (ငြိမ်း)  
**အသက် (၈၃) နှစ်**  
 Singaporeနိုင်ငံနေ ဒေါ်ခင်စိန်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ American နိုင်ငံနေ ဒေါက်တာဦးအောင်သူရ-ဒေါ်အိန်ဂျလာဝေ၊ Singapore နိုင်ငံနေ ဒေါက်တာဦးမျိုးလှိုင်-ဒေါက်တာမေမြတ်မြတ် အေးတို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်ကြီး၊ Justin Myo Lwin ၏ ချစ်လှ စွာသောအဘိုးသည် ၂၀-၁-၂၀၂၁ ရက် ည ၉:၁၅ နာရီတွင် Singapore နိုင်ငံ၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ လမ်းသာယာရေးကော်မတီ ကိုယ့်မင်းကိုယ့်ချင်းရိပ်သာလမ်း၊ ဗဟန်း

**ဦးဝင်းညို (၇၈)နှစ်**  
 လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး (ငြိမ်း)၊ ကကငွေ  
 ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၆) ရပ်ကွက်၊ အင်းဝလမ်း၊ အမှတ် (၈၅၉-ခ)နေ (ဦးသက်ဖေ-ဒေါ်ကြည်)တို့၏သား၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်၏မောင်၊ ဒေါ်ခင်မြင့်၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးဇော်ထွန်းဦး(TGL Co.,Ltd)-ဒေါ်ခင်မေအေး၊ ဒေါ်ယုညိုဝင်း၊ ဒေါ်စန်း သီတာအေး-မောင်မင်းလှိုင် (USA)၊ ဒေါ်မြသန္တာဝင်း-ဦးသန်းထွန်း(TGL Co.,Ltd)၊ ဒေါ်ခင်နီလာမိုး-ကိုကျော်သူရ၊ လူတန်းစီရိပ်ကွင်း၊ နေပြည်တော် ရဲအုပ် ဦးမိုး ကျော်-ဒေါ်အေးအေးသန်း၊ ဒေါ်စန္ဒာဝင်း-ဦးအောင်စော်လင်း)တို့၏မွေးသဖောင်၊ မြေး ၁၃ ယောက်တို့၏အဘိုး ဦးဝင်းညိုသည် ၂၆-၁-၂၀၂၁ ရက် နံနက် ၃:၄၅နာရီ တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၇-၁-၂၀၂၁ ရက် ည ၄ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီး ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟုများအား အကြောင်း ကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂:၃၀နာရီထွက်ပါမည်။) ကွယ်လွန် သူအားရည်စူး၍ ၁-၂-၂၀၂၁ ရက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာ ကြရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးသန်းနိုင်ဦး (B.Sc-Maths)**  
**အသက် (၆၃) နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့နေ (ဗိုလ်ကြီးခင်မောင်ဦး-ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ရှုတို့၏ သားကြီး၊ ပင်းတယမြို့နေ ဦးဘကျော်-ဒေါ်သန်းရွှေတို့၏ သားသမက်၊ တောင်ဥက္ကလာပ မြို့နယ်၊ (၁၄) ရပ်ကွက်၊ ဒေါင်းမင်းလမ်း၊ အမှတ်(၂၃၆)၊ လေးလွှာနေ ဒေါ်ကြူ ကြူခိုင်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ မောင်ရဲရဲလင်း(ဒုနစ်-Japan IT Metro) ၏ဖခင်၊ ဗိုလ်မှူးမင်းဇော်(ငြိမ်း)၊ ဒေါ်ချိုချိုဦး(ကထိက-ငြိမ်း၊ ရေဆင်း တက္ကသိုလ်)၊ ဒေါ်မိုးမိုးဦး၊ ဦးဖုန်းလွင်-ဒေါ်ခိုင်မာဦးတို့၏ အစ်ကိုကြီး၊ မမေဇော်ဦး၏ ဦးကြီးသည် ၂၄-၁-၂၀၂၁ ရက်တွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ အသည်းရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၆-၁-၂၀၂၁ ရက်တွင် ရေဝေး သုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟုများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးတန်ကြည်**  
**အသက် (၇၈) နှစ်**  
 သူငယ်ချင်း ဒေါက်တာဥက္ကဏ်ဝင်း၏ဖခင်ကြီးသည် ၂၃-၁-၂၀၂၁ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် သူငယ်ချင်းမိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ဆေးတက္ကသိုလ်(၂) ရန်ကုန် (၁၁/၁၉၉၃) သူငယ်ချင်းများ

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး**  
**ဒေါ်ချို (ခ) ဒေါ်စန်းမြင့် (ဟင်္သာတမြို့)**  
**အသက် (၇၆) နှစ်**  
 ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဟင်္သာတခရိုင်၊ ဟင်္သာတမြို့၊ တာဝါးဆယ် တောင်ရပ်၊ အမှတ်(၂၁၈)၊ ဈေးကလေးလမ်းနေ (ဦးတင်ဆောင်-ဒေါ် ကျင်စိန်)တို့၏ သမီးကြီး၊ ဦးစံဌေး-ဒေါ်ဌေးသန်း၊ ဒေါ်ဝင်းဝင်းဌေးတို့၏ အစ်မ၊ ဦးမြဌေး၏ဇနီး၊ ဦးမျိုးဌေး(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အကျဉ်း ဦးစီးဌာန၊ အင်းစိန်ဗဟိုအကျဉ်းထောင်)-ဒေါ်မိမိကြိုင်၊ ဦးစိုးဌေး၊ ဒေါ်မိုးမိုးဌေး၊ ဦးကျော်လင်းဌေး-ဒေါ်ဆွေဆွေအေး၊ ဦးဗိုလ်ဗိုလ်ဌေး- ဒေါ်သက်တင်ထားတို့၏ မွေးသမီးခင်ကြီး၊ မြေးခြောက်ယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၂၅-၁-၂၀၂၁ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၁:၁၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၇-၁-၂၀၂၁ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေအိမ်မှ မီးသင်္ဂြိုဟ်စက်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီး ရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟုများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး**  
**ဒေါ်လှသွင်**  
**မွန်ပရိဘောဂ၊ မော်လမြိုင်**  
**အသက် (၈၀)**  
 မော်လမြိုင်မြို့နေ (ဦးပန်းစိန်-ဒေါ်မြသိန်း)တို့၏သမီး၊ ရန်ကုန် မြို့နေ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးဆန်းအောင်(ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်မမကို၊ ဒေါ်ခင် သက်အောင်၊ ဦးသန်းဝင်းအောင်-ဒေါ်သီတာ၊ ဗိုလ်မှူးကြီးခင်မောင်ဝင်း (ငြိမ်း)-ဒေါ်ချိုချိုအောင်၊ ဦးတင်ထွန်းဦး-ဒေါ်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်သွယ်သွယ် အောင်တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မိခင်ကြီး၊ မြေးခြောက်ယောက်၊ မြစ်တစ် ယောက်တို့၏အဘွား၊ ဦးသိန်းအောင်(ရေပေါ်ဈေး၊ မော်လမြိုင်)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး ဒေါ်လှသွင်သည် ၂၆-၁-၂၀၂၁ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်နေအိမ်၌ (၉၆)ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကွယ်လွန်သူ၏ဆန္ဒအရ ယင်းနေ့ညနေ ၅နာရီ တွင် ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ ကျိစုသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟုများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁-၂-၂၀၂၁ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇ နာရီတွင် အမှတ်(၅၄၅)၊ အောင်မင်္ဂလာလမ်း၊ (၇၉) ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**အနိစ္စ**  
**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ**  
 သာဓကတရားမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ် ကွက် အမှတ်-၇/အရှေ့၊ မြေကွက် အမှတ်-၁၄၃/က၊ မြေဧရိယာ(၀.၀၇) ဧက၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်-၁၆/ခ၊ စံပယ်လမ်း/အရှေ့ရပ်ကွက်၊ သာဓကတ မြို့နယ်၊ ဦးမောင်ညို [၁] /သာဓက (နိုင်) ၁၁၃၈၀၁ အမည်ပေါက်၊ နှစ် (၆၀)ဂရုန် မြေအား အမည်ပေါက် ဦးမောင်ညို (ခင်ပွန်း) ကွယ်လွန်သဖြင့် ဒေါ်စန်းရီ [၁] / သာဓက (နိုင်) ၀၈၂၉၀၂မှ တစ်ဦးတည်း သော ဇနီးတော်စပ်ကြောင်း ကျမ်းကျိန် လွှာ၊ ထပ်ဆင့်ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ သေစာ ရင်း၊ ဂရုန်ရင်းတို့တင်ပြ၍ ဒေါ်စန်းရီ ထံမှ GP စာရင်း/၀၆-၇-၂၀၂၀ ဖြင့် လွှဲအပ် ခြင်းခံရသူ ဦးကျော်စေတီ [၁] /သာဓက (နိုင်) ၁၁၃၈၀၂မှ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံ ကူးလျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင် လှသောအထောက်အထားများဖြင့် ဤ ကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက် အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်း အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည် ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါ သည်။  
 ဌာနမှူး (ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) မြို့ပြစီမံကိန်းလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဗိုလ်မှူး စိုးတင့် (ငြိမ်း)**  
**ညွှန်ကြားရေးမှူး (ငြိမ်း)၊ နုတလ**  
 OTS (41) (Cadet No.25) ဗိုလ်မှူးစိုးတင့်သည် ၁၉-၁-၂၀၂၁ ရက် နံနက် ၁:၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါ သည်။ OTS (41) သူငယ်ချင်းများ

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး**  
**ဒေါ်ခင်မာသီ (သန်လျင်)**  
**အသက် (၅၃) နှစ်**  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၂၀)၊ ဦးထွန်းစိန် လမ်း၊ အုတ်ဖိုရပ်ကွက်နေ (ဦးငြိမ်းမောင်)-ဒေါ်တင်မြင့်တို့၏ သမီး၊ (ဦးအောင်ကြီး-ဒေါ်အေးနု)တို့၏ သမီးဈေးမ၊ (ဦးမြင့်ဦး)-ဒေါ်အေးအေး မြင့်၊ ဦးညွန့်လှိုင်-ဒေါ်ခင်ခင်အိန်အိန်၊ ဒေါ်ခင်မာချို၊ ဒေါ်သီတာငြိမ်း၊ ဦးအောင်ကျော်မိုး-ဒေါ်စုစုငြိမ်းတို့၏ အစ်မ၊ ဗိုလ်မှူးယုနောင်-ဒေါ်အိစု လှိုင်တို့၏ မွေးသမီးခင်၊ မောင်ဟိန်းသုတ၏အဘွား၊ ဦးပြည့်စိုးကြီး၏ ချစ်လှစွာသောဇနီးသည် ၂၆-၁-၂၀၂၁ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၁:၄၀ နာရီတွင် (၉၆)ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၈-၁-၂၀၂၁ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် အမိုးနီသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟုများအား အသိပေးအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒေါ်လှသွင်**  
**မွန်ပရိဘောဂ၊ မော်လမြိုင်**  
**အသက် (၈၀)**  
 သူငယ်ချင်း ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ဆန်းအောင်(ငြိမ်း)၏ချစ် လှစွာသောမိခင်ကြီး ဒေါ်လှသွင်သည် ၂၆-၁-၂၀၂၁ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန် ကြောင်းကြားသိရသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။ တေ ၁၉ သူငယ်ချင်းများနှင့် မိသားစုများ

**သင့်**  
**သွေးဖြင့်**  
**အသက်**  
**ကယ်ပါ**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒေါက်တာလွမ်းဝေလွင် (ခ) ဒေါက်တာမျိုးလှိုင်**  
**အသက် (၆၄) နှစ်**  
 ကိုဇွဲလင်းထက်(Managing Director-Illuminating Success Co.,Ltd)(အဖွဲ့ဝင်၊ တက္ကသိုလ်ခြေလျင်နှင့် တောင် တက် အသင်း သဘာဝခေါ်သံဖောင်ဒေးရှင်း)၏ဖခင် ဒေါက်တာလွမ်းဝေလွင်(ခ)ဒေါက်တာမျိုးလှိုင် အသက်(၆၄) နှစ်သည် ၂၃-၁-၂၀၂၁ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရသည့်အတွက် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူ ထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ တက္ကသိုလ်ခြေလျင်/ တောင်တက်အသင်း သဘာဝခေါ်သံဖောင်ဒေးရှင်း မိသားစု

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး ဦးမြင့်ဆွေ (၇၄)နှစ်**  
**သမီးစိုးအရာရှိ-ငြိမ်း၊ သမဝါယမဗိမ္မိဌာန**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဒလမြို့နယ်၊ ရာဇဓာတ်ကြံနံရပ်၊ ဦးအောင်မြတ်လမ်း၊ အမှတ် (၇/၁၃၇-က)နေ ဒေါ်ခင်ခင်ပြုံး(ခ)ဒေါ်မြူး၏ခင်ပွန်း၊ ဦးမြင့်ဆွေသည် ၁၈-၁-၂၀၂၁ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၁:၁၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။ ဗဟိုဝန်ထမ်းတာဝန်ချုပ်(ဖောင်ကြီး) ၁၉၇၄-၈၅(၁၄) အပတ်စဉ်တွင် အတူတကွရောက်ခဲ့ကြသည့် သ/မဦးစီး အပတ်စဉ် (၆)မှ အလုပ်သင်အရာရှိ၊ သူငယ်ချင်းအပေါင်းအသင်းများ

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒေါက်တာလွမ်းဝေလွင်(ခ)ဒေါက်တာမျိုးလှိုင်**  
**အသက် (၆၄) နှစ်**  
 ဒေါက်တာလွမ်းဝေလွင် (ခ) ဒေါက်တာမျိုးလှိုင်၊ ဆေးတက္ကသိုလ်(၂) ကျောင်းသားဟောင်း (1975-1982 Batch)သည် ၂၃-၁-၂၀၂၁ (စနေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် သူငယ်ချင်း မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ သူငယ်ချင်းကောင်းရာမွန်ရာ ဘုံဘဝသို့ ရောက်ရှိ နိုင်ပါစေ။ ဆေးတက္ကသိုလ်(၂) ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူဟောင်းသူငယ်ချင်းများ (1975-1982 Batch)

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒေါက်တာလွမ်းဝေလွင်(ခ)ဒေါက်တာမျိုးလှိုင်**  
**အသက် (၆၄) နှစ်**  
 ဒေါက်တာလွမ်းဝေလွင် (ခ) ဒေါက်တာမျိုးလှိုင်၊ ဆေးတက္ကသိုလ်(၂) ကျောင်းသားဟောင်း (1975-1982 Batch)သည် ၂၃-၁-၂၀၂၁ (စနေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် သူငယ်ချင်း မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ သူငယ်ချင်းကောင်းရာမွန်ရာ ဘုံဘဝသို့ ရောက်ရှိ နိုင်ပါစေ။ ဆေးတက္ကသိုလ်(၂) ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူဟောင်းသူငယ်ချင်းများ (1975-1982 Batch)

**အမုန်းစကားမပြောရ** facebook

တစ်ပါးသူ၏ လူမျိုး၊ နိုင်ငံ၊ ဘာသာရေး၊ ဒေသ၊ ကျား/မ လိင်ကွဲပြားမှု၊ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာခံယူမှု၊ မသန်စွမ်းသူများ နှင့် နာတာရှည်ရောဂါဖြင့် ကျန်းမာရေးချို့တဲ့နေသူများကို အကြောင်းမဲ့ဖြစ်စေ၊ ထိခိုက်နာကျင်စေလိုသောကြောင့် ဖြစ်စေ တိုက်ရိုက်တိုက်ခိုက်သော အမုန်းစကားများကို Facebook မှ ပယ်ဖျက်ပါသည်။ Facebook ၏ လူမှုကွန်ရက်ဆိုင်ရာ စံနှုန်းများ

# မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ပထမဦးဆုံး စတင်ထိုးနှံခြင်း အစီအစဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

နေပြည်တော်၊ (၂၀၂၁) ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၂၆) ရက်

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် (၂၇-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့မှ စတင်၍ ထိုးနှံသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးရရှိရန် COVAX facility သို့ အဆိုပြုခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရအဖွဲ့အစည်းဖြင့် ဝယ်ယူခြင်း၊ နိုင်ငံအစိုးရအချင်းချင်း ချစ်ကြည်ရေးအစီအစဉ်ဖြင့် လက်ခံရရှိခြင်းစသည့် နည်းလမ်းများဖြင့် အရည်အသွေးမြင့်မား၍ လုံခြုံစိတ်ချရသော ကာကွယ်ဆေးများကို ရရှိရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ပါသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံအစိုးရမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံအချင်းချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုဖြင့် ပေးအပ်သော COVISHIELD / Astrazeneca ကာကွယ်ဆေး အရေအတွက် (၁.၅)သန်းကို (၂၀၂၁) ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၂၂) ရက်နေ့တွင် လက်ခံရရှိထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်း COVISHIELD / Astrazeneca ကာကွယ်ဆေး အကြိမ် (dose) အရေအတွက် သန်း(၃၀)ကို ဝယ်ယူထားပြီးဖြစ်ကာ (၂၀၂၁) ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ၊ ပထမအပတ်အတွင်း ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ရေ (၂) သန်းခန့် ကနဦးရောက်ရှိလာမည်ဖြစ်ပါသည်။ COVAX facility မှ ကာကွယ်ဆေးများသည် မတ်လတွင် စတင်၍လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်း

ဝယ်ယူထားသော ကာကွယ်ဆေးများသည် ဧပြီလတွင်လည်းကောင်း လစဉ် အသုတ်လိုက် ဆက်လက်ရရှိသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းတွင် ရှေ့တန်းမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသော ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများကို (၂၇-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့မှစတင်၍ ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကို (၂၉-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တပ်မတော်သားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကို (၃၀-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း ထိုးနှံပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်းကို (၅-၂-၂၀၂၁) ရက်နေ့မှ စတင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်ထောင်စုအဆင့်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အဆင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များလည်း ပြည်သူနှင့်အတူ စတင်ထိုးနှံသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ထိုသို့ထိုးနှံရာတွင် မိမိအိမ်တွင်နေထိုင်ရေးအစီအစဉ်(Stay at home) တွင် အကျုံးဝင်သော မြို့နယ်များ၌ နေထိုင်ပြီး အသက်ကြီးသူများ၊ အခြားရောဂါအခံရှိသူများနှင့် ရောဂါရရှိမှုလွယ်သော လူအုပ်စုများကို ဦးစားပေးကာ

ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကာကွယ်ဆေးရရှိမှု အရေအတွက်အပေါ် မူတည်၍ Stay at home အစီအစဉ်တွင် အကျုံးဝင်သော မြို့နယ်များအနက် ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုများပြားသော မြို့နယ်များ၊ နေရာဒေသများကို ဦးစားပေးရွေးချယ်ထိုးနှံပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ဆက်လက်ရရှိလာမည့် ကာကွယ်ဆေးအရေအတွက် အပေါ်မူတည်၍ ကျန်လူအုပ်စုများကိုလည်း ဦးစားပေးအစီအစဉ်အလိုက် ဆက်တိုက်ထိုးနှံပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

“ကျွန်မတို့ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနကနေ သတ်မှတ်ထားတဲ့ စည်းကမ်းတွေအတိုင်း ဆက်ပြီးတော့ မိမိကိုယ်မိမိ ကာကွယ်သွားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မျက်နှာဖုံးတပ်ရမယ်၊ လက်ဆေးရမယ်၊ လူစုလူဝေးကြားထဲမှာ မသွားရဘူး၊ ခပ်ခွာခွာနေရမယ် စသဖြင့်ပေါ့။ ဒီအခြေခံစည်းမျဉ်း/စည်းကမ်းတွေကို ဆက်ပြီးတော့ လိုက်နာသွားဖို့ လိုပါတယ်။” (နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ၂၁-၁-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် ပြည်သူများသို့ အစီရင်ခံစာပြောသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

## ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး COVISHIELD အလုံးရေ ၂၀၀၀ နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်တွင် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများကို စတင်ထိုးနှံပေးသွားမည်



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
အိန္ဒိယနိုင်ငံအစိုးရက မြန်မာနိုင်ငံမှဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ထိန်းချုပ် ကုသရေးအစီအမံများအား အထောက်အကူပြုစေရန် ရည်ရွယ်ပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံ အခြေစိုက် Serum Institute of India (SII) ထုတ် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး COVISHIELD ၁ ဒသမ ၅ သန်းကို ပထမအကြိမ် ကူညီထောက်ပံ့ခဲ့ရာ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်က ရန်ကုန်မြို့သို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရောက်ရှိခဲ့ပါသည်။

ယင်းကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးများအနက်မှ အလုံးရေ ၂၀၀၀ ကို ရန်ကုန် မြို့ ဗဟိုဆေးသိုလှောင်ရုံမှတစ်ဆင့် နေပြည်တော်သို့ မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် သယ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရောက်ရှိပါသည်။

လွှဲပြောင်းပေးအပ်

အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးအလုံး ၂၀၀၀ ကို TTA Co.,Ltd. မှ ဆေးပို့တာဝန်ခံ ဦးအောင်ကိုဦးက နေပြည်တော် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာမျိုးစုကြည်ထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။

နေပြည်တော် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာမျိုးစုကြည်က “အခုရောက်ရှိလာတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးတွေကို ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်မှာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေကို စတင်ထိုးနှံပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီနောက်မှာ ဗဟိုက ညွှန်ကြားချက်တွေနဲ့အညီ ဆေးထိုးမယ့် အစီအစဉ် တွေကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေး စတင်ထိုးနှံပေးမယ့်အထဲမှာ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ရှစ်မြို့နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းတွေ၊ ဗဟိုအဆင့်ဆေးရုံကြီးမှ ဝန်ထမ်းတွေ ပါပါတယ်။ စုစုပေါင်း ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းဦးရေ ၃၈၀၀ ကျော်ကို မနက်ဖြန်မှာ ပထမအကြိမ်အဖြစ် စတင်ထိုးနှံသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၅ သို့ ၀

ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း၏ ၂၀၂၁ အာရှချန်ပီယံလိဂ် အကြံခြေစစ်ပွဲကို ဧပြီ ၇ ရက်တွင် ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ကျင်းပမည့် ၂၀၂၁ အာရှချန်ပီယံလိဂ် အကြံခြေစစ်ပွဲနှင့် ခြေစစ်ပွဲ Play-off ပွဲစဉ်များကို ဧပြီလအတွင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာကလပ် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း ယှဉ်ပြိုင်ရမည့် အကြံခြေစစ်ပွဲကို ဧပြီ ၇ ရက်တွင် ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည့် ကာလကိုလည်း ပြောင်းလဲထားကာ အာရှချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီလအတွင်း ကျင်းပ မည်ဖြစ်ပြီး ခြေစစ်ပွဲစဉ်များကို ဧပြီ ၇ ရက်နှင့် ၁၄ ရက်တို့တွင် အပြီးကျင်းပမည်ဖြစ် သလို အုပ်စုပွဲများကိုလည်း ဧပြီလအတွင်းမှာပင် စတင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။  
စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၅ သို့ ❖

**ကြေးမုံ** ယနေ့ ဖတ်စရာ  
e-ID စနစ်ဖြင့် လူဦးရေမှတ်ပုံတင်ခြင်း စီမံကိန်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက် များ ရှင်းလင်းခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပ  
စာမျက်နှာ » ၉  
တစ်ချိန်က မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား ဘယ်လိုလွှင့်ခဲ့သလဲ...  
ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၀

**KBZ LIFE Insurance**  
“ KBZ LIFE ကို အမြဲယုံကြည် အားထားတဲ့အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိပါတယ် ”  
☎ 01-2307001 | 09-957-777-999  
မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝှမ်းရှိ ကမ္ဘောဇ အာမခံရုံး အသီးသီးတွင် အာမခံထားရှိနိုင်ပါသည်။  
insurance Awards 2020